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GLASILO 
SOCIALISTIČNE 

ZVEZE 
DELOVNEGA 

UUDSTVA 

VSEBINA: 
Današnja jubilejna številka je na prvih 
osmih straneh posvečena predvsem 30. 
obletnici Tednika; običajni informativni 
del po ustaljenih rubrikah in zvrsteh pa 
lahko preberete na straneh od devete 
naprej. 

Naših trideset let 

Skupščina občine Ptuj, vse družbenopolitične organizacije in samoupravne 
interesne skupnosti občine Ptuj ob 30—letnici Tednika! 

Vsem delovnim ljudem in občanom prisrčne čestitke ob 22, juliju 
— dnevu vstaje slovenskega ljudstva! 

Pot vodi naprej 
Okrajni odbor OF 

se zaveda, da je s tem 
prevzel odgovorno 
nalogo, kajti naš tisk 
mora biti pravo ogle
dalo življenja in dela 
v okraju, kakor tudi 
mora biti povezan z 
življenjem izven na
ših okrajnih meja. Da 
bo vsebina našega li
sta resnični odraz na
še dejavnosti, potem 
moramo sodelovati 
prav vsi. Vsi, ki si že
limo priboriti srečnej
še življenje — sociali
stično družbo — bo
mo sodelavci tega li
sta." 

(Uvodni sestavek 
okrajnega odbora 
O F Ptuj 
v prvi številki 
lista Naše delo, 
15. julija 1948) . 

Uvodne besede, ki j ih je zapisal predstavnik okrajnega odbora O F 
Ptuj pred tridesetimi leti, so po vsebini enako aktualne še danes. Pot , ki 
jo je v teh tridesetih letih prehodil Tednik prav gotovo ni bila lahka. Brez 
koristi bi bilo naštevati vse to , ponavljati vzroke pri sebi in pri drugih. To 
je že bilo povedano , napisano, bila je potegnjena črta. Vsako oziranje na
zaj pomeni obenem tudi nevarnost , da spregledamo kako oviro pri hoji 
napre j , se po nepotrebnem spotaknemo. 

Ko si po tridesetletnih izkušnjah začrtujemo pot napre j , je pot rebno 
ponoviti besede, ki jih je izrekel tovariš T I T O na nedavnem XI . kongresu 
ZK Jugoslavije: 

, ,Stalno poudar jamo odgovorno vlogo socialistične zveze pri 
obravnavanju problematike in reševanju vseh vprašanj obveščanja. V tem 
vidim pot nadaljnjega p>odružbljanja sredstev obveščanja, ki se mora jo 
razvijati in delovati kot notranja demokra t ična sila socialistične zveze in 
samoupravne akcije delovnih ljudi in o b č a n o v . " 

V okviru nalog, začrtanih v resoluciji VIII . kongresa slovenskih 
komunistov in v dokument ih XI. kongresa ZKJ , na področju 
samoupravnega sistema informiranja, mora tudi Tednik sam najti svoje 
t rdno mesto in vlogo, samostojno in družbeno odgovorno . 

Vse bolj spoznavamo, se vse bolj zavedamo pomena pisane besede v 
uveljavljanju političnega in delegatskega sistema. Pri tem ima lokalni 
časopis svoje mesto in vlogo, ki je ni moč z ničemer drugim enakovredno 
zamenjati . Biti mora samostojen, ker le tako b o m o lahko neovirano 
izražali mnoštvo samoupravnih interesov, družbeno krit iko in socialistični 
boj mnenj . S tem bomo največ prispevali h kvaliteti samoupravnega 
odločanja, k razvijanju zavesti odgovornost i delovnih ljudi in občanov, 
pomagali kvalitetno izražati realno problemat iko samoupravnega 
demokrat ičnega življenja. 

Zavedati se tudi m o r a m o , da j e v delegatskem sistemu izredno 
p o m e m b n o usposabljanje ljudi, da razumejo in znajo sprejemati številne 
informacije, da znajo delegati in vsi nosilci javnih funkcij tudi dajati 
informacije, vsebinsko dobre , razumljive in j edrna te . Prav tu ima Tednik 
že sedaj izredno p o m e m b n o vlogo, od sodelovanja z novinarskimi krožki 
v osnovnih šolah navzgor. Ce ne računamo zraven mladih dopisnikov, se 
letno zvrsti na straneh Tednika čez 300 imen zunanjih sodelavcev, 
dopisnikov iz vseh družbenih struktur — kmetov, delavcev, intelektualnih 
poklicev, predvsem pa mladih iz srednjih, višjih in visokih šol. 

Tako zastavljena pot najširšega aktivnega sodelovanja bralcev na 
straneh Tednika nam je ob delovnem praznovanju tridesetletnice izhaja
nja časnika tudi najboljše zagotovilo, da gremo po pravi, najustreznejši 
poti javnega obveščanja. 



REVOLUCIONARNI TISK 
N PISAN A BESEDA MED NOB 

Pregled časopisne in druge 
per iodike v razvoju p t i g ^ e g a 
območ ja prav gotovo ne bi bil 
popo len , c e ne bi posebej omenil i 
t iska, k i j e v obdobju med o b e m a 
vojnama budi l socialno zavest in 
šini revolucionarno misel našega 
človeka, zlasti pa tiska med N O B , 
k i je imel na našem o b m o č j u 
izredno p o m e m b n o vlogo, čeprav 
v s k r b n o težc ih okol išč inah. 

Pomena pisane besede so se v 
polni meri zavedali predvojni 
komunis t i na našem o b m o č u . Že 
leta 1933 so ustanovil i ciklosti lno 
t i skarno K P , k i j e delovala d o leta 
1935 v kle t i ptujdcega gledališča, 
na to pri KJepu v Krčevini pri 
Ptuju, leta 1937 se j e t iskarna 
preselila k Olgi Megličevi na 
V i č k o , v letu 1938 v k le t 
ptujskega muzeja; zadnji dve leti 
pred fašist ično okupacgo pa j e 
t iskarna delovala spet v k le t i 
ptujskega gledališča. 

V tej ck los t i ln i t idcarni so 
predvsem tiskali le take, k i so j i h 
razpečeval i skojevci. V letakih so 
razKrinkavali delovanje ptujskih 
hitlerjevcev, budi l i na rodno zavest 
in spodbujali revolucionarno 
dejavnost. Zadnji vodja t iskarne j e 
bil gledališki igralec Alber 
Wilhelm, k i j e po vdoru 
okupator ja t iskarski stroj uniči l , 
da ga ta ne bi dobi l v roke . 
Wilhelm, r o j . 1916 j e bil izgnan v 
S rbgo , kjer j e leta 1943 padel v 
N O B . 

Ž e leta 1941 so pr i 
Krambergerjevih v Novi vasi pr i 
P t iqu priprav^ali t idcarno, za to so 
tja prinesli r o č n o stavnico. Pisahii 
stroj j i m j e dal književnik Ivan 
P o t r č . Zaradi aretacge 
Krambergerjevih zamisli ni bilo 
m o č uresnič i t i . 

P o letu 1942 so tiskali le take na 
raznih ciklosti lnih strojih: pri 
trgovcu Kostargevcu v Novi vasi 
pr i Maikovcih, v Zakovi v i n i č a r p 
pri Ptujski gori , v Sloveiiji vasi v 
Skofičevi hiši, na o b m o č j u 
O r m o ž a pa na R u n č u in Lunovcu . 

Prvo ' večjo tehn iko sta 
ustanovila Miflco G o l o b - J o g c o in 
F r a n c B e l š a k - S i m o n februarja 
1944 pr i Ju lgan i C u š - T e t i c i v 
Muret incih . Razmnoževahi i stroj 
za t ehn iko j e priskrbel Karel 
Sober iz MoSkaigc, r a d i o - a p a r a t 
pa Mimica L e g v a t - N a t a š a iz 

Stojnc. Vodja t ehn ike j e bil 
F ranček K a j n č - I z t o k , š tuden t iz 
Velike N e d e ^ e , rgegov p o m o č n i k 
pa j e bil Božo Z n i d a r i č , k i j e 
kma lu odšel osnovat novo tehn iko 
v R o t m a n , k i j e bila v k l e tnem 
bunkerju v Vucai jevi hiši št. 18 . 

Za to t ehn iko se j e mqd aktivisti 
razširilo ime »Tehnika Nataša" , 
ker j e v rrjej delala požrtvovalna 
aktivistka Mimica Legva t -Na ta ša , 
ki j e d c u p ^ s soborci padla v 
Brat is lavcih , Božo 
Ž n i d a r i č - R a s t k o pa v spopadu z 

gestapovci in raztrganci v 
Prvencih, zato ne vemo 
podrobnejš ih poda tkov o delu 
ro tmanske t iskarne. Po nekater ih 
d o k u m e n t i h sodeč se j e t iskarna 
imenovala „Tehn ika Reš" . 

Iz Muretincev so tehn iko 
preselili na varnejše mes to v 
Stogovce pod Ptujsko goro . 
Tiskarno so imenovali „Tehn ika 
L a c k o " , k i j e po svojem p o m e n u 
in zmog^ivost ih da leč presegala 
ptujsko območ je . Ustrezno mes to 
j e izbral Zvonko Sagadin pri 
^upar jevih , kjer so borc i pod 

l istnjakom izkopali bunker za 
t i skarno, k i ga k ^ u b vsem 
prizadevanjem o k u p a t o r ni nikoli 
odkr i l . 

Iz te t iskarne so ohranjeni 
ponat is i mnogih listov, brošur in 
izvirnih sestavkov, zlasti: Novi 
čas . Borbena Slovenka, Rad io 
vestnik, glasilo OF mariborskega 
o k r i ^ a , Mladi tovariš, i z d ^ a P O 
ZSM za Štajersko, v t iskarni so 
natisnili 8 0 0 izvodov. Od okrožnic 
in pozivov j e ohranjen poziv 0 0 
O F za S t ^ e r s k o Slovenskim 
viničarjem, govor maršala Ti ta v 
Beogradu januarja 1945 , nada^e 
brošure : Krimdca konferenca . 
E n o t n a vlada Jugoslavge, 
P a r t i z a n ^ e pesmi z d o d a t k o m 
Kajuhovih pesmi . Naše pesmi , 
č lanki Karde^a , Kidr iča , Beblerja 
in drugih. 

Vodja " t e h n i k e Lacko j e bil 
Mihael K o l a r i č - K o s t j a , v tiskarni 
pa so še delali Ela L i p u ž - B r e d a , 
Ljuba Roškar iz G ^ e v e c , k u r g a 
Miran Sagadin in S t anko Kože^ . 
Zveze s pokraj insko tehn iko sta 
vzdrževala Ženka in Zvonko 
Sagadin, član okrožnega odbora 
O F in KP. Tehnileo j e obidcal t ud i 
Sergej Kraigher, r e d n o so j o 
obiskovah F ranc B e l š a k - T o n e in 
drugi voditelji narodnoosvobodi l 
nega gibanja na našem o b m o č j u . 

Glede odcrbovarga o b m o č j a s 
t iskano besedo , j e Mihael 
K o l a r i č - K o s t j a povedal : „Naše 
zmog^ivost i so bile sicer male , 
vendar smo izkoristili vsak 
t r enu tek , da smo lahko č im več 
natisniU. Material iz Tehnike 
Lade o j e po tova l na Dravsko in 
Ptujsko p o ^ e , v Haloze in 
Slovendce gorice, velikokrat pa še 
izven tega območ ja , kaj t i t ehnike 
takšne zmog^ivost i t akra t ni bi lo 
da leč naokoU." 

Povedat i j e še t reba, da j e bila 
oprema v t iskarni zelo skormna. 
Ležišča so podnevi uporabljali za 
delovne mize , imeli so dva 
razmnoževalna stroja in dva 
pisalna stroja. Papir so dobivali iz 
Ptuja, včasih pa so tiskali k a r na 
čr tas t parpir iz šolskih zvezkov. 
Delo j e bilo zelo n a p o r n o , tidcarji 
so delali ob soju karb idovke ali 
petrolejke v za toh lem pros to ru . 

Vir: , ^ t u j v boju za lepše d n i " 
in druga dela Vide Roj ičeve. 

F F 

Eden od ohrangenih letakov iz „Tehnike Lacko", ki gaje narisal 
Miha Kolarič-Kostja 

NE VSE, LE NEKAJ 
AiAJZrilAČILMEJŠm 

S t a k o » l e g i t i m a c i j o " j e naš list s k o z i t r i deset le t ja p r i h a j a l m e d 
bra lce . T u d i t o s i m b o l i z i r a pes t ros t p r e h o j e n e p o t i . 

Ob 100-letnici prvega ptujskega časopisa in 30-letnici Tednika 

Časopisi in ostala periodika v zgodovini Ptuja 
O b jubileju našega lista je potre

b n o napraviti kratek sprehod skozi 
zgodovino ptujskega časopisja v 
preteklosti . Kajti v resnici slavi 
P tu j prav letos ob 30-letnici Tedni
ka tudi stoletnico prvega lista, to je 
tednika Pet tauer Wochenbla t t in 
kot vidimo iz naslova, smisekio 
ustreza v prevodu celo ime današ
njemu jubi lantu . 

V resnici so se težnje po lastnem 
glasilu pojavile v Ptuju že pre j . 
Arhivski poda tk i , ki jih j e pozneje 
porabi l mar iborski biliotekar in 
ravnatelj tedanje Studijske knjižni
ce J a n k o Glazer obravnavajo obšir
neje prvega ptujskega tiskarja 
Franca A n t o n a Schtltza. Ta Celov-
čan je 24. sept. 1791 prosil za pre
mestitev t iskarne v Ptuj in dejansko 
se je 1793 tukaj naselil ter začel s 
t i skamiškim delom, dokler se ni čez 
tri leta preselil v Mar ibor . Poleg 
njegovega pomena v zvezi s tiska
njem zgodnjih slovenskih tiskov, 
upravl janja prve ptujske javne 
k n j i ž n i c e , j e za na s p o s e b n o 
zanimivo, d a j e 1793. leta prosil, da 
bi smel izdajati časopis z nas lovom 
, , Inn-und erblandische Z e i t u n g " . 
Sklepa se, da ni dobil dovoljenja, 
saj ni znano , da bi izhajal v Ptuju v 
tej dobi kak časopis. 

Čeprav je bil P tu j v prvi polovici 
18. stol. potisnjen dokaj ob s tran, 
bodisi gospodarsko bodisi politi
čno , je v njem naraščalo zanimanje 
za starine in zato večkrat zasledimo 
članke Ptujčanov v graških časopi
sih (zlasti v Aufmerksame, Stiriji, 
Tagespost idr.) V slovenskem časo
pisju pride P tu j komaj d o izraza 
prot i koncu stoletja. 

Kot smo omenili , je začel izdajati 
prvi ptujski časopis J a k o b Schčn , 
Zid, 10. febr. 1878 in je prenehal z 
njim v istem letu (29. d e c ) . Časopis 
šteje 47 številk. Velikost približno 
ustreza prejšnjemu formatu Tedni
ka in je običajno obsegal s pri logo 6 
strani. V prilogi je objavljal r o m a n 
v nadaljevanju, v tekstu pa razne 
ptujske vesti. E n a k o so za zgodovi
no mesta pomembni reklamni 
oglasi ptujskih obrtnikov in trgov
cev. Na srečo je ptujska študijska 

knjižnica pred nekaj leti uspela pre
kopirat i ta pomemben dokument 
časa v graški Univerzitetni knjižni
ci. 

Nemci so čez kakih deset let za
čeli i z d a j a t i d r u g i č a s o p i s 
, ,Pet tauer Z e i t u n g " , ki je izhajal 
od 1889 d o prve svetovne vojne. 
Prvi letnik je izhajal pod naslovom 
Petauer Lokalanzeiger, a letniki do 
1913 pa Pet tauer Anzeiger. Obča
sno je izhajala priloga lllustriertes 
Untershal tung. Bil je to nemško na
cionalistični list in ne pozab imo, da 
je izhajal v času vedno hujšega pri
tiska, nasilnega ponemčevanja . To
da glede na „Stajerca" (1900— 
1918), slovensko pisanega lista z 
germanizatorskimi težnjami, je bil 
prvi dokaj nedolžen. 

P rvo leto je bil urednik Štajerca 
ali , ,giftne k r o t e " , kot so ga imeno
vali Slovenci, Fr . Screi in za njim 
Ivan Križman in je list kazal še do
kaj milo nrav ter je le tu in tam 
udaril po kakšem duhovniku , ali 
klerikalizmu, toda hitro je njegova 
strupenost naraščala, se spreminja
la v slepo sovraštvo do slovenstva 
in vse to pod pokroviteljstvom 
župana Jožefa Orniga. Poleg du
hovščine, ki je glede na tedanjo 
vlogo glavna braniteljica podežel
skega slovenskega človeka, duhov
šč ina pa se j e b a l a t u d i 
socialističnih idej , ki so včasih 
privrele na dan iz Štajerca, so bili 
na njegovi tarči slovenski učitelji, 
uradniki ter seveda , ,Kra jnc i" , 
prav zaradi njihove slovenske 
zavednosti . 

Višek napada na Slovence pome
ni leto 1908, septembrski dogodki 
in dan neposrednega fizičnega ob
računa z zborovalci cirilmetodij-
skega na rodnoobrambnega društva 
v Narodnem d o m u , kar je osebno 
vodil glavni urednik Štajerca, bivši 
socialist in p rodanec Kari Linhart . 
Seveda so ptujski Slovenci in okoli
čani odgovarjali tem napadom po 
svojih močeh v mariborskih časopi
sih (kot so Slovenski gospodar . Slo
venski na rod . Straža idr.) 

Kot reakcija na Štajerca je začel 
izhajati Slovenski Staierc, nekak 

ptujski list v emigraciji, ki ga je 
izdal 1904. leta Ivan Križman, isti 
urednik kot prej pri nemškutar-
skem Štajercu, s podnaslovom ,,Iz 
naroda v n a r o d " in j e izhajal štiri
najstdnevno, najprej v Kamniku , 
nato v Kranju. Živel je le še do na
slednjega leta in vsega je izšlo 23 
številk. 

Dlje se je zadržal Novi slovenski 
Štajerc, ki se od 4. letnika preime
nuje v Slogo (ureja ga Cvetko Go-
lar idr.) ter izhaja do 1913. leta. 
Člani v glavnem polemizirajo s Šta
jercem ter se dot ikajo problemov in 
ju lahko v tem primeru štejemo za 
ptujska lista. Obra tno pa vidimo v 
Mar iboru , kjer izhaja v prejšnjem 
stoletju Sildsteirische Pos t in v za
četku 20. stol. pa SUdsteirische 
Presse, ki ju izdajajo Slovenci v 
nemščini in v slovensko n a r o d n o 
zavednem duhu ter oba posegata 
tudi v Ptuj in njegovo okolico. 

V Ptuju je pred 1. svet. vojno iz
hajal dvojezični Amtsblat t — Ura
dni list (od 1897 naprej ; š tudi j ska 
knjižnica P tu j ima le nekatere let
nike). Od manjših nemških posku
sov Se omen imo list Deutsches 
VVochenblatt fUr Untersteiermark 
1901 (knjižnica hrani le 2 številki), 
za katerega ne vemo, k a k o dolgo je 
izhajal v Ptuju in kol iko številk je 
dosegel. 

P o prvi svetovni vojni prične iz
hajati Glasilo narodnega sveta 
(1918), vendar izidejo le 4 številke. 

Prvi dejanski slovenski časopis v 
P t u j u , P t u j s k i l i s t . P o l i t i č n o 
gospodarski tednik, je začel izha
jati 6. aprila 1919 in prenehal 30. 
aprila 1922. Odgovorni uredniki so 
bili A n t o n Sovre, Fran jo Ša lamun 
in Tone Gosak. List je protikleri-
kalen in prav tako nas topa os t ro 
proti predvojnim Nemcem in nem-
škutar jem. P o dolgem zastoju se 
1931 (7. nov.) pojavi v Ptuju drugi 
list: N a r o d n a sloga. Neodvisen 
tednik ki ga izdajajo radikalci , pri
staši beograjske vlade. Tudi ta ča
sopis doživi le dva letnika (zadnja 
števUka izšla 14. maja 1932). Iz
hajal je približno v 4000 izvodih. 

1941 začne minoritski samostan iz
dajati Našo župnijo^ cerkveni list za 
minor i t sko župnijo v Ptu ju in izšle 
so 4 številke. 

Tako vidimo, da je bilo v stari 
Jugoslaviji v P tu ju sorazmerno 
malo pos luha za lokalni časopis. 
Članke o P tu ju so objavljali 
Slovenec, Ju t ro , še več pa mari
borski Večernik idr. 

Tudi Nemci so med okupaci jo 
n a m e r a v a l i i z d a j a t i s l o v e n s k i 
časopis v stilu nekdanjega Štajer
ca, a je ostalo pri mar iborskem 
Štajerskem gospodarju, nemški 
, ,marburger ic i " in ciklostilnih 
poskusih. 

P o osvoboditvi je najprej začel 
izhajati ciklostilni Gledališki list za 
sezono 1946/47 d o 1948/49 oet-
krat le tno. Odgovorni urednik je 
bil Jože Rojic. Šele okra jno gleda
lišče P tu j je pričelo 1952 naprej s 
t iskanim listom, ki je počasi postal 
mesečnik, dokler ni z ukinitvijo 
gledališča 1957 tudi umr l . 

Tako smo prišli do jubi lanta . 
Naše delo, predhodnik Ptujskega 
tednika ozi roma Tednika , je prvič 
izšlo kot glasilo Okrajnega odbora 
O F P t u j , 15. juUja 1948. O tem 
b o d o spregovorili v tej jubilejni 
številki drugi . Mi bi pa radi tu na
šteli še ostala ptujska glasila po 
vojni, to se pravi v glavnem tova
rniške liste. 

Lepo tradicijo ima Alumini j , 
glasilo delovnega kolektiva tovarne 
glinice in aluminija , ,Boris Ki
d r i č " , Kidričevo, ki izhaja kot me
sečnik od julija 1%3 napre j . Kme
tijski kombinat Ptuj izdaja Po ro 
čevalec, prej NaSa pot , od 1964 
napre j . Od začetka redke številke, 
a danes mesečnik. 1971 začnejo 
perutninarj i s P P Novicami in izšlo 
je le nekaj številk, a p o n o v n o je 
kot mesečnik izhajal z začetnimi 
letnicami od 1977 napre j . Od lani 
izhaja tudi mesečnik v Agisu. 
Ostale delovne organizacije nimajo 

samostojnih glasil, ali vsaj o tem 
ni v študijski knjižnici poda tkov . 

O tem bi spregovorili še o letnih 
publikacijah, kot so Iz vest j a p tu j 
ske gimnazije od 1870, vendar so v 
stari Jugoslaviji , pa tudi po vojni, 
neredno izhajala. Hran i lno in 
posoji lno društvo v Ptuju je o d 
1884 naprej izdajalo v slovenščini 
Računske sklepe oz i roma Poročila 
upravnega leta. . . vse do 2 . svetov
ne vojne. Protes tantska cerkvena 
občina je izdajala letna poročila v 
letih 1912—1914. 

Omen imo še nekaj ostalih no
vejših letnih publikacij : 

Poroči la šolskega centra E s S 
, , Jože L a c k o " od 1971 napre j . 

G l a s i l o p t u j s k i h s i n d i k a t o v 
(1971). 

O d 1961 naprej izhaja Kurento-
vanje, Festival glasilo festivala na-
r o d n o z a b a v n e g l a s b e o d 1969 
napre j , o d takrat tudi katalogi 
Likovne razstave borlske kolonije. 

Ne pozab imo še raznih šolskih 
glasil v Ptuju in okolici. Pred voj
n o so bili poskusi kot je Vila 
(1922), Rast (1931—33), Klasje. 
Kulturni mesečnik ptujskih sred
nješolcev (1937), a po vojni še bolj . 
bleda podoba . Zaradi nerednosti v j 
izhajanju j ih ne m o r e m o šteti med i 
periodični tisk, saj so poleg tega še j 
v večini primerov ciklostiržuii in j ih | 
ni uspela študijska knjižnica, ki ^ 
zbira vse domoznanstveni tisk, 
zbrat i . 

K a k š e n p o m e n ima l o k a l n o \ 

časopisje? Pustil b o m ob strani 
pomembnos t neposrednega obrav
navanja domačih, lokalnih proble
mov, problemov baze, pač pa bi 
omenil velik pomen, ki ga ima tak 
lokalni časopis za zgodovinarja, 
saj pos tane v nekem smislu pristen 
dokument časa in kot tak ima tudi 
za mars ikoga vrsto dragocenih 
podatkov, ki bi jih drugje ne našli. 
V tem primeru je vseeno ali gre za 
nemški ali slovenski časopis; važni 
so poda tk i , ki j ih vesten raziskova
lec izbrska takorekoč med vrstica
mi. In tudi danes v dobi magneto
fonskih zapiskov, gor popisanih 
poročil , radia in televizije ostaja 
tak lokalni časopis še vedno nepre
cenljiv dokumentarn i dokument . S 
tem pa ne t rd imo, da je kvaliteta 
vsebine, analitična i>odoba kraja in 
dogodkov, prikazovanje vsakc^-
dnevnih sprememb, neodvisna od 
njegovih sodelavcev. 

(Viri in l i teratura: Janko Glazer, 
Iz zgodovine slovenskih t iskarn. 
Slovenski tisk 1931; Andrej Kovač, 

bibl iotekarska naloga Slovenski 
tiski iz P tu ja od prvih začetkov do 
danes, P tu j 1954; isti. P tu jsko 
časopisje, P T T 1958; podatk i iz 
J o a n n e u m a v Gradcu; Seznam z 
razstave , ,Ptujskega časopisja in 
drobnega t i s k a " , ki jo je pripravU 
a v t o r t ega č l a n k a v š t u d i j s k i 
knjižnici 1973. leta) 

J A K O B E M E R Š l C 



PREDSTAVLJAMO VAM 
NAŠE SODELAVCE 

Bralci T E D N I K A v vsaki številki 
berejo sestavke naših rednih sode
lavcev, dnevno poslušajo njihove 
prispevke po radiu, vendar jih 
mnogi osebno ne poznajo. Prav je , 
da jih javnosti predstavimo v tej 
jubilejni številki. 

O b tem velja posebej poudari t i , 
da sta se kolektiva prej samostojnih 
malih zavodov Ptujski tednik in 
Radio P tu j , na referendumu, 10. 
februarja 1976 združila v enotni 
Zavod za časopisno in radijsko de
javnost Radio-Tednik P tu j . Bistve
na prednost združitve je v tem, da 
smo z združitvijo novinarskih sil 
lahko povečali obseg Tednika za 

poprečno 40 odstotkov in govorni 
radijski program za 20 odstotkov in 
to ob enakem številu zaposlenih 
delavcev. 

Res je , da to zahteva od novinar
jev mnogo večji napor , t reba je 
znati ravnati , ne le z beležko in pi
salnim strojem, temveč tudi z ma
gnetofonom, foto apara tom, z vr
sto drugih sodobnih tehničnih pri
pomočkov, predvsem pa obv 'adat i 
različni novinarski pristop k pripra
vi radijskega poročila ali oddaje ali 
k pisanju različnih novinarskih zvr
sti za časnik. 

Vse to naši sodelavci, vsaj zaen

krat še zmoreio . čeorav včasih tudi 
z d o 16 ur dela na dan . Povedati je 
namreč t reba, da imamo sistemizi-
ranih 8 delovnih mest novinarjev, 
zasedenih pa samo šest, dva študen
ta — bodoča novinarja pa kolektiv 
štipendira na fakulteti za sociologi
jo , novinarstvo in politične vede v 
Ljubljani, ko bosta končala študij , 
bo prav gotovo nekoliko lažje. 

Kako naši sodelavci opravljajo 
družbeno-poUtično funkcijo infor
mator ja javnosti , prepuščamo oce
no bralcem Tednika in poslušalcem 
Radia P t u j . 

ff 

Polnih 30 let redno tiska Tednil( ČGP Mariborsid tisli, prej v stari, Idasični tisliami ob Svetozarevslti 14, od leta 
1972 daUe pa v novi tisliami ob Tržaški 14 v Mariboru. Na sliki sodoben tiskarski stroj, ki v polnem teku natisne in 
zloži v eni sekundi tudi do 4 izvode Tednika! 

^ Foto: R 

IVO CIANI , glasbeni urednik Ra
dia Ptuj , se bralcem predstavna s 
svojimi kvalitetnimi posnetki (Fo
to: R), ki jih je veliko prispeval tudi 

za to jubilejno številko Tednika, od 
črnobelih do barvnih. 

FRANC FIDERŠEK (FF), roj . 
1924, je predstavyen na 8. strani 
med odgovornimi uredniki Tedni
ka. 

MIHAEL GOBEC, (m. g.), roj. 
1927, direktor in glavni urednik ra
dia in Tednika od 4. oktobra 1976, 
prej direktor in glavni urednik Ra
dia Ptuj od 1. junija 1972. 

MARJAN ŠNEBERGER, (mš), 
roj. 1946, napovedovalec in novi
nar Radia Ptuj od 1. januarja 1964, 
sedaj novinar — urednik. 

N E V E N K A D O B L J E K A R ( N . 
D.) , roj . 1952, novinar-sodelavec, 
od 1. avgusta 1974 pri Radiu Ptuj . 

MAJDA GAJZER, (MG), roj. 
1952, novinar-sodelavec, od 1. sep
tembra 1974 pri Tedniku Ptuj. 

MARTIN OZMEC (-OM), roj. 
1953, novinar-sodelavec, od 1. sep
tembra 1973 pri Tedniku Ptuj. 

LUDVIK KOTAR O- k.), roj . 
1953, novinar-sodelavec, od 1. av
gusta 1975 pri Radiu Ptuj . 

Z D E N K O K O D R I Č (zk) , r o j . 
1949, novinar-sodelavec, od 1. juli
ja 1975 pri Tedniku Ptuj . 

J O Ž E B R A C I Č ( J B ) , roj. 1952, 
ekonomski propagandist, od marca 
1977 pri Zavodu Radio-Tednik 
Ptuj . 

ŠTEFAN PUŠNIK, tehnični ured
nik Tednika, sicer delavec ČGP 
Mariborski tisk, na svojem delov
nem mestu pri montaži časopisa. 

Nekoč so delali za Tednik 
Ob trideseti obletnici izhajanja 

T E D N I K A je prav, da vsaj po
imensko navedemo vse tiste novi
narje — redne sodelavce, ki so se 
od začetka, za daljši ali krajši čas 
oglašali v Tedniku in bili z zavo
dom v rednem delovnem razmerju. 

Odgovorna urednika, ki sta de
lala tudi kot novinarja — J O Ž E 

VRABL in A N T O N B A U M A N , 
sta posebej predstavljena na 8. stra
ni. Ostali redni sodelavci Tednika 
pa so bili: 

D R A G O R I Z M A N od 1. februa
rja 1962 do 15. junija 1966, potem 
se je zaposlil na področju gostin
stva v Ormožu . 

R O M A N Z A V E C , kmet. inže
nir, o d 1. decembra 1966 d o 30. 

julija 1970, potem odšel za preda
vatelja na ESS P t u j , sedaj dela pri 
T P , , I zb i ra" P tu j . 

P E T E R P O T O Č N I K , politolog, 
od 1. avgusta 1967 do 30. aprila 
1968, sedaj novinar DELA za ob
močje Pr imorske . 

B O G O L J U B H M E L I N A , od 1. 
septembra 1967 do 20. novembra 
1969, sedaj zaposlen v Poljčanah. 

J O Ž E S L O D N J A K , od 1. janu
arja 1968 do 31 . ok tobra 1970, se
daj novinar V E Č E R A za območje 
ptujske in ormoške občine. 

D A N I L O U T E N K A R , od 1. ja
nuarja 1970 do 31 . decembra 1971, 
sedaj novinar D E L A za naše ob
močje. 

J O Ž E R A K U S A , od 15. junija 
1970 do 11. januar ja 1976, sedaj 
novinar Radia Ormož . 

M I L A N N O V I N A , o d 1. 
septembra 1971 do 24. julija 1972, 
sedaj kmetovalec na Jelovicah 10 
pri Majšperku. 

M I R K O M U N D A , od 15. ok to
bra 1972 d o 30. aprila 1973, sedaj 
novinar V E Č E R A za območje Po-
mur ja . Roman Zavec Jože Slodnjak 

Jože Rakuša Danilo Ltenkar Milan Novina 

OB 30 LETNICI IZHAJANJA 
bralcem in uredništvu TEDNIKA čestitajo! 

D O L E N J S K I L I S T iz Novega mes ta , G L A S iz K r a n j a , N O V I T E D N I K iz Cel ja , N A Š Č A S iz V e l e n j a , 
P R I M O R S K E N O V I C E z u r e d n i š k i m a o d b o r o m a v K o p r u in N o v i G o r i c i In V E S T N I K iz M u r s k e 
S o b o t e . 



T O V A R N A G L I N I C E I N A L . U M I N I « I A > B O R I S K I D R I Č 
K I D R I Č E V O 

OB 
JUBILEJU 
ISKBENO 
ČESTITAMO! 

Elektro 
analiza 
Foto: 
Stojan 
Kerbler 

Predsednik Tito včeraj v Ormožu 
Predsednik Tito se je za krajši čas ustavil v 

Ormožu, kjer ga je v imenu občinske 
skupščine pozdravil predsednik skupščine 
Mirko Novak, mu zaželel dobrodošlico, potem 
pa je visoki gost odpotoval v Ljutomer, kamor 
je prispel ob 10. uri. 

Titova pot v prekmurske kraje se je 
spremenila v mogočno manifestacijo 
predanosti in ljubezni, ki jo gojijo naši ljudje 

do njega, saj nibilo človeka, ki vzdolž njegove 
poti ne bi pohitel, od dela, z njive ali z 
vinorodnih gričev, samo da je lahko za 
trenutek videl in pomahal tovarišu Titu v 
pozdrav. 

G. .Tesenšek 

(Tednik št. 35 
z dne 2. septembra 1966) 

S posvetovanja predsednikov OS 
N a prvem posvetovanju predsed

nikov delavskih svetov in upravnih 
odborov trgovskih podjetij , ki je 
bilo v začetku tega meseca v P tu ju , 
v s i n d i k a l n i d v o r a n i p o d j e t j a 
Ograd, so udeleženci obravnavali 
predloge za uspešno gospodarjenje 
po novem sistemu pa tudi možnosti 
posameznih proizvodnih in trgov
skih podjetij za uresničevanje gos

podarskih nalog v okviru novih po-
goiev. 

Ce se spomnimo dobrega pol leta 
nazaj , m o r a m o priznati , da so se v 
tem času izvršile v našem gospodar
stvu in naši upravi velike spremem
be. Pr i podjetjih so se ustanovili 
delavski sveti in upravni odbori , ki 
so prevzeli podjetja v svoje roke . . 

Ta reorganizacija je torej korak 

naprej k procesu družbenega raz
voja, ki se je začel z ustanovitvijo 
delavskih svetov in upravnih odbo
rov. Ta proces po pravici imenuje
mo proces preobrazbe državne last
nine, kot nižje primitivne oblike, v 
splošno l judsko imetje pod upravo 
neposrednih proizvajalcev . . . 

(Ptujski tednik št. 23 
z dne 15. junija 1951) 

PREHOD NA 42-URNI 
DELOVNI TEDEN V TGA 

Na svoji zadnji seji je občinska 
skupščina P tu j , po tem ko je poslu
šala in obravnavala poročilo skup
ščinske komisije o odobravanju 
predloga centralnega delavskega 
sveta T G A Kidričevo o uvedbi 42-
urnega delovnega tedna v tej tovar
ni, odobri la prehod na skrajšani 
delovni teden. 

TGA Kidričevo se je na prehod 
na 42-urni delovni teden temeljito 
pripravila. S sklepom centralnega 
delavskega sveta je T G A skrajšala 
delovni teden tako , da delajo de

lavci v proizvodnih enotah dnevno 
8 ur, v mesecu imajo tri sobote pro
ste, četr to soboto pa delajo osem 
ur. Tak ciklus omogoča uvedba šti
rih izmen, ki j ih je imela tovarna že 
sedaj le da je bila sed?i četrta izme
na le polovično izkoriščena. 

T G A Boris Kidrič Kidričevo je 
torej prva delovna organizacija v 
ptujski občini, ki je uresničila us
tavno določilo o skrajšanju delov
nega časa. 

(Tednik št. 2 
z dne 17. j anuar ja 1964) 

Nova biagovnica 
Zaključna prireditev ob letošnjem občinskem prazniku, 8. avgustu, je 

bila v torek na ploščadi pred novo, sodobno veleblagovnico, ki jo je v 
Ptuju odpr lo t rgovsko podjetje Mercator , P E Panoni ja . S predajo tega 
modernega nakupnega centra svojemu namenu , se je tudi P tu j uvrstil med 
večja t rgovska mesta. 

Več tisočglava množica je pričala, da je bilo zanimanje Ptujčanov za 
to njihovo , , l epo t ico" silno veliko, saj so po otvoritvi vsi kot eden navalili 
na vra ta in se po premičnih s topnicah popeljali v prvo in drugo 
nadst ropje . 

Pred uradnim delom otvori tve je blagovnica za svoje obiskovalce 
poskrbela z lepo pripravljeno mini m o d n o revijo, na kateri so se kot 
manekeni predstavili člani kolektiva. 

S. Spolenak 
(Tednik št . 30 z dne 10. avgusta 1972) 

Kidričevo 
že daje 
aluminij 

V številki 39. naSega lista za dne 
1. ok tob ra smo ugibali ali bo 29. 
novembra t. 1. slovesna otvoritev 
tovarne glinice in aluminija v Ki
dričevem ali ne, sedaj pa že lahko 
sporočimo vsem našim bralcem, da 
bo ta slovesnost 20. novembra . O 
tem da tumu je bil sprejet sklep v 
s o b o t o , 9 . o k t o b r a , na seji 
upravnega odbora te tovarne . 

V soboto 9. oktobra , je bila v Ki
dričevem notranja proslava ob 
odlitju prve tone aluminija. Na njo 
so bili povabljeni politični in 
oblastni funkcionarji O L O Ptuj in 
novinarji slovenskih listov ter ra
dia. Kidričevci so torej držali bese
do , da b o vsa javnost pravočasno 
zvedela za dan , ko bo začela v Ki
dričevem redna proizvodnja alumi
nija in ko b o m o dnevno za tone in 
tone bogatejši ob tej sodobni in 
dragoceni kovini. 

V. J . 
(Ptujski tednik št. 4 1 , z dne 15. 

ok tobra 1954) 

TITOVZLATOLIČJU 
IN NA PTUJSKEM GRADU 

Preteklo soboto (26. aprila) 
so svečano predali namenu 
dograjeno dravsko hidrocen-
tralo SD I v Zlatoličju. Več 
tisočglava množica je prisrčno 
pozdravila prihod in prisot
nost maršala Tita . . . 

Po tem, ko je Tito prerezal 
vrvico in simbolično predal 
hidrocentralo namenu, je v 
veliko zadovoljstvo prisotnih 
stopil na govorniški oder in 
imel krajši nagovor. . . 

Po svečanosti v Zlatoličju 
se je odpeljal Tito s svojim 
spremstvom v Ptuj. Svečan 
sprejem je bil na ptujskem 
gradu. Pozdravil ga je Franjo 
Rebernak, predsednik SO Ptuj 
in mu predstavil sodelavce in 
predstavnike družbenopolitič
nih organizacij. Pozdravila ga 
je tudi liikarica (Pavla Vinko, 
učiteljica iz Gorišnice). K 
njemu je pristopila s po 
domačem običaju z vencem 
luka in južino. V lukarskem 
narečju ga je pozdravila in mu 
po domače povedala, da so jo 
poslali tukajšnji prebivalci na 
njegov sprejem. 

„ Veseli smo, da ste denof 
enkrat prišli k nam", je dejala 
medtem ko mu je izročala 
domačo južino. „ Vemo, ke te 
po napornem po to vaji lačni, 
pa smo van poslali vina, luk 

pa kruh, pa še klobasa je 
notri Vete, tak pri nas 
južnamo."... 

Dijaki ptujske gimnazije so 
izročili Titu in spremstvu 
svoja glasila: Izvestja in Naša 
generacija. Izročili so mu tudi 

značke v počastitev 1900-
letnice mesta Ptuja in 
100-letnice ptujske gimnazije 
ter gradivo, ki so ga izdali ob 
osmem tednu bratstva in 
prijateljstva. 

Med pogovorom o družbe
nopolitičnem življenju, ga je 
prosil za razgovor tudi Franci 

Golob, reporter Radia Ptuj. 
Na vprašanje, kako mu ugaja v 
Ptuju in kaj bi lahko, povedal 
za poslušalce radia je Tito na 
kratko opisal odprtje hidro-
centrale v Zlatoličju. Kraji, 
skozi katere se je vozil mu 

zelo ugajajo. Na vprašanje, kaj 
želi mestu Ptuj ob 1900-let-
nici, je med drugim odgovoril, 
da mu želi vse najlepše in da 
bo morda prišel na osrednjo 
svečanost jubileja v jeseni. .. 

ZR 
(Tednik št. 17 

z dne 30. aprila 1969) 

Še spominski posnetek s tovarišem Titom pred restavracijo na 
ptuj^em gradu 

Zgraditev Mercatorjeve 
Blagovnice Panonija — 
pomembna prelomnica v preskrbi 
potrošnikov Ptuja in okolice 

OB JU BI LE JU 
TEDNIKA TUDI NAŠE 
ISKRENE ČESTITKE! 



Pogled iz haloških goric na Dravo 

Ormož najprikladnejši za sladkorno tovarno 
Misel na zgraditev sladkorne tovarne v Sloveniji ni 

nova. Porodi la se je kmalu p o osvoboditvi , v letih, ko 
smo začeli vnašati v okrajne setvene p lane tudi setev 
sladkorne pese. Upoštevajoč pedološke razmere, se je 
več in več s ladkorne pese sejalo v ptujskem, l jutomer
skem in murskosoboškem okra ju . Danes je graditev 
tovarne resna. Kje naj bi stala nova tovarna , seveda še 
ni določeno. Gre za dokaj komplicirano odločitev, saj 
je t reba upoštevati nešteto pogojev, ki morajo biti 
izpolnjeni, če hočemo, da b o obra tovala tovarna vse
stransko kar najbolj ekonomično . 

Upoštevajoč vse to , menijo nekateri , da bi prišel za 
lokacijo s ladkorne tovarne še najbolj v poštev Ormož . 
Da je to res dokazujejo živahne razprave o s ladkorni 
tovarni in sejanje pese v tem okraju, odkar ljudje 
vedo, da pri tem ne gre več samo za dvomljiv načrt , 
temveč za nekaj , kar naj bi se začelo uresničevati že 
prihodnje leto. 

PSp . 

(Tednik št. 34, 
z dne 27. avgusta 1954) 

TAP Ptuj 
se seli 

Tovarna avtoopreme Ptuj posto
p o m a preseljuje svoje obrate iz po
možnih prostorov v Mlinski ulici v 
novo urejene tovarniške prostore v 
Rajšpovi ulici. 

S preselitvijo oddelkov v novo 
urejene tovarniške prostore se za
čnejo tudi za kolektiv boljši časi. 

Za k o l e k t i v j e v s e s t r a n s k o 
poskrbljeno. Za primer obolenja 
mu je na razpolago novo urejena 
sodobna tovarniška ambulan ta s 
splošno ordinacijo in z zobno 
ambulan to . Za letni oddih je poskr
belo sindikalno vodstvo. 

D. V. 

(Ptujski tednik štev. 27 
z dne 10. julija 1964) 

KRAIGHERJEVA 
NAGRAJENCA 

Komisija za nagrade Borisa Kraigherja pri gospodarski zbornici 
Slovenije je za izredne uspehe na področju gospodarjenja in razvijanja 
samoupravnih odnosov trajnega pomena nagradila Ivana Tomažiča, 
direktorja Perutnine Ptuj in letos prvič podelila častne diplome delovnem 
kolektivom za uspešno gospodarjenje in razvijanje samoupravnih 
odnosov. Med njimi je tudi kolektiv Perutnine. 

Perutnina je bila že leta 1965 največji farmski proizvajalec piščancev 
v Jugoslaviji. Pos topoma so zgradili tudi druge kapacitete: tovarno 
močnih krmil, farmo nesnic in perutninsko klavnico. Kljub konjunkturi 
se niso zadovoljili z doseženim. Tako so v zadnjih petih letih povečali 
proizvodnjo za tri in pol krat , predvsem z uspešno kooperacijo. 
Sofinanciranje naložb v kooperaciji je bilo na tem področju Slovenije, 
nekaj povsem novega. Intenzivna tržna proizvodnja je poleg blaginje 
kooperantov prinesla tudi precejšnjo preobrazbo vasi v severovzhodni 
Sloveniji. 

Dako 

(Tednik štev. 12, dne 11. januar ja 1973) 

mesokombinat 
perutnina • ptuj 
82250 PTUJ 
p. p. «0 
t * l M 3 3 1 2 t 
Uro raeun Sa«0INI01-1OM7 ^ 

Desno — farma brojierjev Breg, levo zadaj — perutninska 
klavnica 

Kolektiv Mesokombinata 
PERUTNINA Ptuj 

iskreno čestita vsem 
zvestim bralcem 

ob 30-letnici izhajanja 
TEDNIKA! 

Nadaljujemo 
Tehnične ovire, ki so onemogočale izhajanje Našega dela v drugem 

polletju 1950 so odpravljene. Za ponovni in nadaljnji tisk lokalnega glasi
la O F za ptujski okraj so dani vsi pogoji. PTUJSKI TEDNIK je novo ime 
glasila names to prejšnjega , ,Naše d e l o " , da ne b o d o v Sloveniji trije 
istoimenski lokalni časopisi. 

Ptujski tednik je razposlan med ljudstvo v ptujskem okraju in tudi 
izven okrajnih meja. Želimo, da bi ga povsod sprejeli kot dobrodošlega 
lokalnega agitatorja, propagandis ta in organizator ja . . . 

(Ptujski tednik št. 1 z dne 5. j anuar ja 1951) 

Vsako leto odkupljenih 
več sto hektarov zemljišč 

v času od 1962 d o 1964 leta je odkupi l Kmetijski kombinat Ptuj od 
kmetovalcev v ptujski občini skupno 1514 ha zemljišč za skupno kupnino 
270,499.000 dinarjev. V letu 1963 je bilo odkupljenih nad 800 ha in 
izplačanih nad 145 milijonov dinarjev. 

(Tednik št. 2 z dne 15. januar ja 1965) 

ODPRLI SMO SPOMINSKO SOBO 
HEROJA LACKA 

v Lackovi domačiji v Novi vasi 
št. 33 pri Ptuju je odprl pokrajins
ki muzej v Ptuju v nedeljo, 6. 
avgusta 1968, ob 8. uri spominsko 
sobo heroja Jožeta Lacka ob 
občinskem prazniku in v spomin 
na heroja, ki je pred 25. leti 
podlegel trpinčenju v ptujskih 
zaporih. ^ 

V spominski sobi nam fotografi
je in dokumenti prikažejo nekaj 
drobcev iz življenja Jožeta Lacka, 
ki se je bojeval za novo družbo, za 
socialno in nacionalno osvoboditev 
našega naroda. Čeprav 30 fotogra
fij in dokumentov pove le nekaj 
n a j v a ž n e j š i h d o g o d k o v iz 
revolucionarne Lackove poti, je 
ureditev sobe nekaj dragocenega, 

saj bo o b i s k o v a l c e m L a c k o v e 
domačije povedala mnogo več 
kakor doslej spominska plošča na 

njegovi hiši. V. R. 
(Tednik št. 33 

z dne 18. avgusta 1967) 

Skupina farmarjev iz Švedske 
je obiskala Ptuj 

Od srede, 17. do petka, 19. maja se je mudila v Ptuju skupina 26 
švedskih farmarjev, članov kmečke zveze ,,Sveriges Lantbruksforbund 
F o r d b r u p a r n a s " , bralcev časopisa te zveze , ,Foren ingab lad" , ki je tudi 
organiziral za svoje bralce desetdnevno potovanje v Jugoslavijo. Glavni 
urednik tega lista g. stig Lindat rčm že iz leta 1959 znanec Ptuja , zato je 
zagotovil tudi tokrat svojim izletnikom obisk tega zanimivega mesta in 
okolice. 

(Tednik št. 21 z dne 26. maja 1967) 
V. J. 

Konji s Turnišča 
se selijo 

v Pančevo 
v januar ju 1965. leta je odpeljal 

Kmetijski kombinat Pančevo iz 
kobilarne Turnišče pri Ptuju večji 
del odkupljenih konjev in dirkalne 
opreme. Na prihodnji t ransport 
bodo počakale le kobile, ki čakajo 
na žrebitev. 

S tem tudi izgubi Turnišče reno-
me po vzreji konj in kobil za 
kasaški špor t . T o skrb je prenesel 
Kmetijski kombinat Ptuj predvsem 
na Kmetijski kombinat Pančevo, 
kot na interesenta za odkup večine 
konj in kobil in inventarja. 

(Tednik št. 3 
z dne 22. januar ja 1%5) 

Z vsemi TOZD, delovno skupnostjo skupnih služb, 
obratom za kooperacijo 
in hranilno-kreditno službo 

č e s t i t a 
ob 30-letnici Tednika in ob prazniku dneva vstaje! 

Spravilo koruze nekoč, danes pa je KK Ptuj s so
dobno mehanizacijo velik proizvajalec koruze, ki 
pomeni tudi začetek ene od najmočnejših do
hodkovnih povezav. 



VINIČARJI SO V SVOJI BORBI 
DOKONČNO ZMAGALI 

Predsednik republiškega od
bora Zveze sindikatov, narod
ni heroj Janko Rudolf med 
viničarji v Orkulanah. 

Težka borba haloških viničar-
jev za njihove pravice je zmagovito 
zaključena. Bivši viničarji so 
postali svobodni proizvajalci, k i 
bodo odslej sami odloča l i o svoji 
usodi . Postali so kativni člani 
našega revohicionarnega razreda. 

Konec j e klanjanja pred gospodar
j i , konec sramotnega izkoriščanja, 
konec negotovost i in bede ter 
s t rahu pred starostjo. Pred njimi je 
svobodno žMjenje, jasna pr ihod
nos t , zagotovljen pr imeren kos 
k ruha in zaslužen poč i t ek na stara 

leta. Težak je bil boj za 
marsikaterega, toda ostal bo le še 
spomin, grenak spomin na 
preteklost , ki se ne bo nikoU več 
vrnila. 

Svečano j e bilo razpoloženje v 
okrašenem razredu šole v Cirkula-
nah. Nad 100 bivših viničarjev j e 
bilo 18. aprila 1954 z b r a n i i , pa 
tudi drugih ni manjkalo. Zbrah so 
se, da si izvolijo odbor sindikalne 
podružnice , saj so postali delavci 
in hočejo imeti tud i svojo 
revolucionarno delavsko organiza
cijo . . . 

(Ptujski tednik št. 16 
z dne 23. aprila 1954) 

Trgatev v Jeruzalemu pri Ormožu 

Kljub težaSr.emu delu, je bilo ob kopi v vinogradu veselo 

Odborniki na eni od sej v skupščinski dvorani Miklošičeva 10 

NENAVADNA ZGODBA 
(V n|ej nastopajo: štirje mrtvi , 

štirje živi in en napol živ, k i 
prot i koncu zgodbe u m r e . 
Posvečeno spominu p t u j s k ^ a 
okraja) . 

Pozna j e že ura, vsak čas b o 
enajst. Samotn i koraki udarjajo 
o b tla na Srbskem trgu in se 
izgubljajo v sosednji ulici. 
Nobeno o k n o ni več razsvetlje
no , razen „Pri T r e z i k i ' , pa tud i 
t am ni več gostov. Le 
gostilničar ka se sklanja nad 
dnevnim r a č u n o m in med 
zehanjem sešteva številne stolj>-
ce . 

Zdajci udar i ura na mes tnem 
stolpu 1 1 . Ob zadnjem udarcu 
se, kakor bi iz zemlje vstali, 
pojavijo pred v h o d o m na 
O K R A J štiri človeške postave in 
takoj še peta , ki je prišla sem z 
Ljutomerske. 

Brez besed vstopijo skozi 
okrajna vrata, ki j ih je hišnik to 
n o č pozabil zaklenit i , gredo 
skozi hodnik in še dalje na 
d v o r i š č e . . . Tam se ustavijo in 
se zbero v polkrogu okrog 
starinskega, nekol iko oguljenega 
naslanjača, na ka te rem sedi kaj 
klavrno bitje upadlega bledega 
obraza . Kdo je ta žalostna 
prikazen? 

Štirje skrivnostni obiskovalci 
so vzdignili naslanjač, ga s 
t ovorom vred odnesh z dvorišča 
in ga postavili na p ločnik pred 
poslopje. „To j e č lovečnos t 
dvanajstega stoletja", se oglasi 
eden o d skrivnostnih nosačev, ki 
j e bil ob lečen v dolgo haljo. ,,Le 
pomir i se, Rimljan" , pravi drugi , 

č lovečnost r imskih amfi teatrov 
z divjimi zvermi in gladiatorji 
menda ni bila nič boljša od 
današnje" . 

Tedaj se oglasi t ist i , ki je bil 
po svoji ooleki še najbolj 
p o d o b e n današnjim ljudem in 
pravi: „Tovariši , imam predlog. 
Ali vidite t am čez cesto gosti lno 
„Pri Trez ik i" . To bi se reklo 
t abema , Rimljan ali pa birchaus 
za te , ki si Nemec . S top imo 
noter na kozarček vina, zgrabi
mo tega živega mrtveca m ga 
zanesimo tja č e z " . 

Gost i lnicarka Rezika je ravno 
nameravala zapret i , vendar se j i 
je zasmilil m o ž na naslanjaču, 
bila pa je tud i radovedna, k d o so 
skrivnostni gostje . . . 

Prvi gos t j e bil Rimljan, mestni 
in provincijski dostojanstvenik 
Poetovie, ki j e ležal že kakih 
1700 let v svojem grobu nekje 
na Hajdinskem polju. Drugi je 
bil ptujski mestni sodnik m 
župan iz druge polovice 15 . 
stoletja. Tretji j e bil nemški 
okrajni glavar, ali po d o m a č e 
„pec i rkshaup tman" iz prve 
desetine našega stoletja, vendar 
je v kr tovi deželi že prebival 
dobrih 40 let. Čet r t i je bil sreski 
načelnik iz časa predaprilske 
Jugoslavije v modr i uniformi in 
z zlat imi epole tami . Peti , h m , 
peti pa ni bil mr l ič , bil je živ in 
še kako živ. Po poklicu je bil 
višji funkcionar . 

Kaj pa tisti v naslanjaču? Ta 
pravzaprav ni bil č lovek, le 
s imbohčno j e imel človeško 
p o d o b o , ki si j o je nadel po 
milosti sončnega boga Mitre. 
Njegova svetišča še danes lahko 
vidimo v ptujskih muzejih. 
Predstavljal pa j e s imbolično 
ptujski okra j . 

Med t e m je gosti lnicarka 
prinesla liter vina in kupice . 
Gostje so se začeU krepča t i , 
Rimljan in mestni sodnik sta 
pila kar iz r o č k e in pr i t em 
zadovoljna cmokala, oni trije pa 
so si ga nalivali v kupice . 

Tedaj j e vstal izza mize 
Rimljan in dostojanstveno ko t 
Cezar dejal: . ,Pleno, Ti tu lo , 
f ra t res!" - Moji spoštovani 
bratje! Kot najstarejši med vami 
vas pozivam, da ukrenete nekaj 
pametnega preden se venemo v 
svoje podzemsko domovanje . 
DovoUte mi malo zgodovine. Ali 
ni bil Poetovio najimenitnejše 
mesto r imske Panonije, Neme 
pr iče stare slave srečujejo ljudje 
še danes na vsakem koraku . 
Danes pa hoče jo ptujski okraj 
t akorekoč zbrisati z Uca zemlje. 
To ni prav, sem za t o , da 
o s t a n e , " 

Takoj za njim je vstal mestni 
sodnik: „Jaz bi doda l še t o , da 
je bil Ptuj tud i v mojem času 
najvažnejše mesto in trdnjava. 
Takrat je bil naprimer Maribor 
malo p o m e m b n o mestece, Ptuj 
je bil branik pro t i Madžarom in 
Turkom, 

Vstal je še „pec i rkshaup tman" 
in dejal: »Pridružujem se 
spoštovanima p redgovomikoma 

in sem za to , da ostane Ptuj 
peci rk" . Vmešal se je sreski 
načelnik in rekel : „Ko si bil t i 
peci rkshauptman so obmetaval i 
ptujski nemčurj i Slovence z 

fnihmi jajci in s kamenjem, 
r a m o t a ! " Sledilo j e žo lčno 

prerekanje. 
K o n č n o j e prišel d o besede 

Sreski načelnik: „Ko sem bil j az 
sreski načeln ik , se je reklo srez, 
kar je isto ko t pecirk ali okra j . 
Takrat je bila kraljevina in živeli 
smo kar dobro , . . , ,Dobro so 
živeU sreski načelniki , Haložani 
so pa od lakote umiral i !" ga je 
zavrnil višji funkcionar. Spet je 
nastal prepir . 

Na koncu je spregovoril še višji 
funkcionar: „Tovariši, bratje ali 
gospodje, kar pač h o č e t e ! 
Ptujski okraj , ki ga predstavlja 
klavrno bitje v naslanjaču, j e bil 
v starih časih po t reben , saj se je 
rodil in razvijal v družbenih , 
gospodarskih in poUtičnih pogo
jih, ki so vladali v tistih časih. 
T o bitje je sedaj v zadnjih 
zdihljajih. Hude bolezni so ga 
napadle zaradi pomanjkanja, 
zlasti vi tamina Din, Ta vitamin 
je grozno drag, stane milijone in 
milijone. Prišla je pač njegova 
ura . ko se bo moral posloviti . 
Dajte mu ga še požirek, za 
s lovo!" 

Bitje v naslanjaču je krčevi to 
pograbilo kupico in jo na mah 
izpraznilo. Nato se je zgodilo, 
kar se je zgodit i mora lo . Kap! 
Bitje se je zgrudilo na tla. 

Prvi se je oglasil Rimljan: 
„Bratje k o n č a n o je ! Tako je 
odločil vsezmagujoči bog Mit-
ras, F ia t , voluntas, aia! -
Njegova volja naj se zgodi. ' 

Višji funkcionar pa j e dejal: 
, ,Kot zastopnik vseh živih Ptuja 
in blago pokoj nega ptujskega 
okraja, ki sedaj sladko spe, 
ugotavljam, da je bitje, ki je 
padlo z naslanjača, sedaj 
d o k o n č n o mr tvo . Skažimu mu 
poslednjo čast , predlagam eno-
m i n u t m m o l k ! " 

(Povzetek parodije na 
ukinitev ptujskega okraja, 
objavljene v Ptujskem 
tedniku št. 32 in 3 3 . z 
dne 23 . in 3 1 . avgusta 
1957) 

V BODOČE 
LE PET OBČIN 

Na zasedanju ljudske skupšči
ne LRS, v petek 12. julija 1957 , je 
bil sprejet zakon o spremembah 
zakona o območj ih okrajev in 
o b č i n v LRS, ki odpravlja poleg 
kočevskega tudi ptujski okraj in 
samostojne o b č i n e Bori, Cirkovce, 
Destrnik, Juršinci, in Videm ter 
združuje sedanji ptujski okraj z 
mariborskim, pet obč in pa z 
ostal imi obstoječimi obč inami . 

Na o b m o č j u ptujskega okraja 
bodo v b o d o č e delovale obč ine 
Gorišnica Lešje, Ormož , Ptuj in 
Središče, ki imajo vse pogoje, da 
se bodo uveljavile ko t samostojne 
k o m u n e , ki bodo tudi sposobne 
izvrševati funkcije obč in , ki j ih 
določajo družbeni plani , zakoni in 
drugi predpisi . 

Do 15 . avgusta t . 1. se bo 
sestal okrajni ljudski odbor okraja 
Maribor in potrdi l manda t 
odbo rn ikom, ki j ih j e izvolil za 
OLO Maribor, na seji okrajni 
ljudski odbor Ptuj . Vsi odborn ik i 
b o d o na novi prisegli. 

Ljudski odbor i odpravljenih 
o b č i n bodo prav tako čimprej 
določi l i število odborn ikov , ki 
bodo do 1. avgusta izvoljeni iz 

vrste odborov odpravljenih o b č i n 
v odbor razširjene obč ine . 

Pz 

(Ptujski tednik št. 27 z dne 
19.juUja 1957) 

Jože Tramšek, zadnji predsednik ptujskega okraja govori v sejni 
dvorani OLO Ptuj 

KAJ Z ORA/IOŠKINI GRADOM? 
Nedavno smo čitali v Ljudski 

pravici č landc pisca - mr - p o d 
naslovom „Usoda zapuščene gra
ščine v O r m o ž u " . V njem pisec 
pravi, da so v ptujskem muzeju 
zelo zaskrbljeni, ker ni denarja, da 
bi poslopje popravili in ohranil i , 
niti nikogar, ki b i ga k u p i l . . . 

Zadnja leta gradu res ni n ihče 
popravljal in sedaj obstaja 
nevarnost , da bo propadel . Za 
popravila so sedaj po t rebn i 
milijoni, k i pa j ih n imata nit i 
ptujski muzej nit i o rmoška 
o b č i n a . . . 

Pomisliti je t reba, da v 
Ormožu niso ^ a d i l i t akra t , ko je 
bilo možno se z dokaj nizkimi 
stroški, da niso zgradili niti za 
obč inske urade , čeprav so to ob 
izvolitvi novega odbora v pozni 
jesni 1947 smatrali za eno 
najvažnejših nalog. V to novo 
zgradbo bi naj preselili vse 
ormoške urade , v njej bi naj našle 
prostor tud i vse množ ične 
organizacije in sejna dvorana. Na 
prvem zasedanju odbora je bilo 
sklenjeno celo zgraditi nekaj 
poUsicih o p e k a m in izdelati 
250 .000 kosov opeke za to 
zgradbo. Načr t i so bili tudi že 
napravljeni in celo razstavljeni v 
neki izložbi, po t em pa so 
neopazno izginili, z njimi pa tud i 
misel in volja do nameravane 

Ormoški grad nekaj let kasneje 

gradnje. Pri tem je ostalo do 
danes. 

Kakorkol i bi se takra t 
zgodilo, bi sedaj koristilo mestu in 
uradi ne bi sedaj odvzemali 
prostora skromnemu stanovanj
skemu fondu, nit i gostinstvu k o t 
je to še danes. 

Ali bi na vse to ne bUo 
p a m e t n o , če bi obč ina adaptirala 
grad za svoje sedanje in b o d o č e 
luadne prostore? V gradu bi tudi 

lahko bilo sodišče, razne kul turne 
ustanove, npr . o rmoški muze j , 
obč insk i arhiv i td. Na ta način bi 
grad prišel zopet do veljave, ker bi 
bil po lno izkoriščen, ohranjen b i 
bil poznejšim rodovom, odpadl i bi 
stroški za golo vzdrževanje . . . 

- k 

(Ptujski tednik št. 16 
z dne 27. aprila 1957) 

Ob 30-letnici uspešnega infor
miranja občanov prek časo
pisa TEDNIK čestitamo ured
ništvu, hkrati pa vsem de
lovnim ljudem ptujske občine. 
Obenem jim želimo prijetno 
praznovanje 22. julija, dneva 
vstaje slovenskega naroda. 



AVTO-MOTO DRUŠTVO PTUJ 
JE NAJBOLJŠE V LRS 

v okviru OOLT Ptuj je najboljše 
in najaktivnejše av tomobi l sko— 
motocikl is t ično druš tvo. Mnogo je 
doprineslo k m n o ž i č n e m u razvoju 
ljudske tehnike v našem okraju. V 
zače tku feta 1949 je društvo o d 
zveze iz Ljubljane dobilo osebni 

avtomobi l in moto rno ko lo . Vozili 
sta bili v ruševinah. BUo je treba 
veUko napornega in vztrajnega 
dela, da sta bili spravljeni v 
in tak tno stanje . . . 

Na letni skupščini Zveze 
a v t o m o b i l s k o - m o t o cikUst ič nega 

Upravni odbor ZŠAM, 
podružnice Ptuj leta 1961 

društva Slovenije v Ljubljani, dne 
2 3 . januarja 1949 j e društvo ko t 
najboljše na o b m o č j u LRS, dobilo 
p rehodno republiško zastavico, 
podarjen radio aparat in usnjeno 
ak tovko . Na letni skupščini 
ObOLjudske tehnike v Mariboru 
je ko t najboljše društvo LT 
mariborske oblast i dobilo bronast i 
relijef. Za opravljeno delo, prejete 
nagrade bo društvo čuvalo o b 
doseganju novih uspehov. 

L.V. 

Naše delo št. 5 
z dne 3 . februarja 1949 

Ena od proslav AMD Ptuj na prostoru ptujske tržnice 

Aluminij-novi republiški P''^^'||||||^^ 

NK ALUMINIJ 
NK RUDAR (T) 

5:0(2:0) 
Strelci: Krnic v 17. minuti 

iz 11—metrovke, 26., 57. in 
83. minuti ter Satler v 47, 
minuti iz 11—metrovke. 

Aluminij: Bračič, Tkalec, 
Mesaric, Satler, Muršec, Vo-
dušek, Kneševič, Mislosavlje-
vič (od 22 minute Teodoro-
vič), Markovič, Krnic, Špeho-
nja. 

Ko je sodnik odpiskal Prvi nogometni klub po osvoboditvi v Ptuju 

konec tekme, je Slovenija 
dobila novega republiškega 
nogometnega prvaka v moštvu 
Aluminija iz Kidričevega. 
Zmagoslavni pohod je kronan 
z visoko zmago po zelo lepi 
igri. Tokrat je Aluminij bil 
pripravljen kot psihično in 
fizično in ni mogel spodrsniti, 
kot na koncu lanskoletnega 
tekmovanja. 

Po plasmanu v osmino 
finala pokala Jugoslavije, je to 
še en velik uspeh „belih" iz 
Kidričevega. 

Vojo Vehčkovič 

(Tednik št. 22. 
2 dne 3. junija 1966) 

Ekipa Ormoža, ki je osvojila pokal na prvom^skem 
rokometnem turnirju v Ormožu 

Obrat družbene prehrane v Ptuju 
začel z delom 

Pri „Belem kr ižu" v Ptuju je 
začel 1. ok tobra t . 1. z rednim 
poslovanjem obrat d ružbene pre
hrane. V obra tu so obiskovalcem 
na razpolago topla jedila za kosilo 
ali večerjo po zmernih cenah. 

Obrat sprejema stalne, p rehodne 
in začasne ^os t e in abonen te , ki 
jim nudi ze sedaj ob zače tku 
poslovanja okusno in kalor ično 
hrano ob sorazmerno ugodnih 
cenah. 

Iz obra ta je m o ž n o posamezna 
jedila ali celotne obroke odnašat i 
t ud i na d o m , kar je ugodno zlasti 

za zaposlene matere in gospodinje. 
Opoldanski obrok je na razpola

go od 12. do 15. ure in večerni od 
18. ure dalje. 

Obia t bo v kra tkem dopolnen z 
ustrezno mehanizacijo, kar b o 
omogoči lo še boljše pripravljanje 
jedil m njih poceni tev. 

Začenši z novembrom t . 1. b o v 
obra tu na razpolago tudi topel 
dopoldanski obrok (enolončnica) 
za delavce in uslužbence v 
kolektivih kakor tud i za ostale 
interesente . 

Restavracija ,fieh križ' 
Ptuju 

(Tednik št. 39 
z dne 13 . ok tobra 1961) 

Iz hleva na Hardeku 
je ukradel 

telico 
in jo zamenjal za starejšo kravo, 

ki jo je pozneje prodal kmetijski 
zadrugi Ormož, denar pa si je 
v taknu v žep. To je nezgleden 
primer nepoštenega poslovanja 
veterinarskega tehnika, k i j e bil do 
nedavnega odgovoren za živinore
jo na obra tu kmetijske zadruge v 
Ormožu . Da bi zakril svoje 
umazano dejanje, si j e nagovarjal 
lažne pr iče . Nerazčiščeno ostane 
vprašanje, kako je po odtujitvi 
telice ostalo število govedi v hlevu. 

M.P. 

(Tednik, štev. 4 
z dne 29 . januarja 1965) 

KK Jeruzalem Ormož, ekonomska enota Ivanjkovci, odprti hlev 
za mlado živino 



Predstavljamo vam odgovorne urednike 

Od Našega dela 
do TEDNIKA 

če hočemo priznati ali ne. ven
dar dejstvo je, da je vsebina časni
ka, njegova urejenost, družbena 
angažiranost, pestrost in zanimi
vost predvsem odvisna od uredni
ka. S tem mislimo odgovornega 
urednika, čeprav tudi glavni ured
nik nima nepomembnega vpliva. 
Pri nas se je ie uveljavilo novo 
ljudsko reklo: „ V naši samouprav
ni družbi bi vsak želel biti glavni, 
odgovorni pa nobeden". No, pri 
javnih občilih to ni čisto tako, vse
eno pa je nekoliko lažje biti glavni 
kot pa odgovorni urednik. 

Odgovorni urednik je odgovo
ren, da je vsak dan določena koli
čina gradiva pripravljena za tiskar
no, odgovoren za vsak sestavek, 
vsak stavek in celo vsako besedo, 
odgovoren za to, da je zabeleženo 
vse najpomembnejše dogajanje, da 
je časnik pravočasno poln, da pra
vočasno izide in še za marsikaj je 
odgovoren, da odgovornosti, 
opredeljene v zakonu o tisku niti 
ne omenjamo. 

Zato je prav, da ob tridesetletni
ci izhajanja Tednika na kratko 
predstavimo vse dosedanje odgo
vorne urednike, ki so, ne le kot 
uradniki, temveč tudi kot novinar

ji, tehnični uredniki, celo kurirji in 
še kaj, vložili ogromno časa, ne le 
delovnega, temveč tudi prostega v 
to, da je časnik redno izhajal, vlo
žiti veliko umskega napora v obli
kovanje njegove vsebine. 

Urednik prve številke Našega 
dela je bil DRAGO ZUPANČIČ, 
prosvetni in kulturni delavec, ta
kratni načelnik prosvetnega odseka 
OLO Ptuj. Pozneje je bil upravnik 
in predavatelj Delavske univerze, 
nato je do upokojitve delal kot 
višji knjižničar v Ljudski in štu
dijski knjižnici. Umrl je maja 
1977. 

Druga odgovorna urednica na
šega dela je bila MU A STEFE, 
prosvetna delavka, ki je urejala 5 
številk. Septembra je bila skupno z 
možem premeščena v Ljubljano. 
Pred leti je umrla, njene fotografi-
je žal nimamo. 

Tretji odgovorni urednik je bil 
FRANJO REBERNAK, ki je ure
jal Naše delo od septembra 1948 
do začetka leta 1949. Pozneje je 
delal kot prosvetni delavec in pro
fesionalni družbenopolitični dela
vec, bil je predsednik OK SZDL in 
dve mandatni dobi predsednik 

skupščine občine Ptuj, sedaj je di
rektor TOZD „Haloški biser" KK 
Ptuj. 

Začenši z drugo številko letnika 
1949 je prevzel dolžnost odgovor
nega urednika JOŽE VRABL, ki 
je to odgovorno delo opravljal do 
konca leta 1955. V tem času, za
čenši z letnikom 1951 ie Naše delo 

postalo Ptujski tednik. Jože Vrabl 
je kot vsem znani in priljubljen 
novinar še naprej deloval pri Ted
niku do 30. junija 1967, ko je po
stal novinar Vestnika v Murski 
Soboti. Sedaj je upokojen novinar 
v Ptuju. 

V letu 1956 je Ptujski tednik 
urejal JANEZ PETROVIČ, znani 
družbenopolitični delavec v Ptuju. 
Pozneje je delal kot funkcionar v 
zadružni zvezi in bil do upokojitve 
glavni Jdtaktor Kmetijskega kom
binata P^j. Sedaj živi v Ptuju kot 
upokojenec. 

Od decembra 1956 do vključno 
decembra 1975 je bil odgovorni in 
obenem tudi glavni urednik Tednik 

ANTON BAUMAN, prosvetni 
delavec, ki je že prej od 1. maja 
1949 delal pri Našem delu oz. 
Ptujskem tedniku kot novinar. Se
daj je upokojen in živi v Središču 
ob Dravi. Na njegovo osebno željo 
fotografije ne objavljamo). 

Od začetka leta 1976 ureja Ted
nik sedanji odgovorni urednik, 
prej je delal na komiteju OK ZKS 
Ptuj in bil kot zunanji sodelavec 
od aprila 1964 odgovorni urednik 
Radia Ptuj. 

Janez Petrovič Franc Fideršek 

Drago Zupančič Franjo Reberrmk Joie Vrabl 

Iz življenja v naših 
krajih leta 1948 

Uspehi o gradnji domov od 18. julija, ko se je začel „Teden za
družnih domov" pa. do danes so pokazali, kaj se da doseči z odločno 
voljo. 

N O V A V A S P R I M A R K U : 
Kot najboljše gradiliSče v okraju smo prejeli prehodno zastavico. 

G O R I Š N I C A : 
Markovčani nas sicer stiskajo, vendar se V; GoriSnici ne damo , v ted

nu zadružnih domov smo bili skoraj najboljše gradiliSče. 
V E L I K A N E D E U A : 

T o gradiliSče je bilo od vsega začetka med boljšimi gradiliSči v 
okraju. 
L I T M E R K P R I O R M O Ž U : 

V mesec zadružnih domov gremo z združenimi močmi , v tem mesecu 
bomo končali temelje in končno prešli k zidavi. 
D O R N A V A : 

Do tedna zadružnih domov ni šlo nikakor , nešteto sestankov ni rodi
lo nobenega uspeha, sedaj pa je led prebit . 

(Naše delo št. 4 z dne 26. avgusta 1948) 

DOPISI 
I Z O R M O Ž A : 

Dolga vrsta voz čaka pred zbirahiico in odkupnim mestom belih žit v 
Ormožu . Nepretrgoma romajo težke vreče rži, pšenice, soržice in ovsa na 
tehtnico in od tod v lepo suho skladišče Kmetoze. Veselo je danes v 
zbiralnici, vesela odkupna komisija, ker je 1 (» -ods to tna , zadovoljni in 
veseli so kmetje, ker so lahko izvršili svojo obvezo. 

I Z P T U J A : 
Ob priliki bombardiranja mesta Ptuja 1945 je bila zna tno poškodo

vana tudi šola Mladika. P o osvoboditvi je M L O stopil kaj h i t ro v akcijo, 
toda ne, da to šolo obnovi , nego je dal odpeljati in odmont i ra t i vse, kar 
se je sploh pobra t i dalo in kar je predstavljalo količkaj vrednosti . Celo 
parkete, upo rabna okna itd. No , rekel bi, naš M L O je skrben, ne pušča, 
da bi se uničeval tako dragoceni mater ia l . . . T o d a takra t , ko se je začelo 
resno razpravljati o obnovitvi šole, je M L O stopil ponovno v akcijo in ves 
navedeni material prodal mestnim obr tn im delavnicam. 

I Z P O D L E H N I K A : 
Podlehnik je edina pošta v naSem kraju, ki nima poštarja . Pa ne, da 

bi kadra manjkalo, ne, poslali so j im poštarja iz Maril5ora, toda po dveh 
dneh se je moral vrniti nazaj . K L O mu ni mogel priskrbeti s tanovanja. 
Naj to vzamemo resno, če pomisl imo, da pošta v Podlehniku vključuje 
področje 6 KLO z okrog 40(X) prebivalci? 

I Z S T R N I Š C A : 
Tudi pri , ,Grad i su" v Strnišču nismo hoteli biti zadnji in smo formi

rali mladinsko delovno br igado. Ni pa bilo razumevanja pri tistih, kjer bi 
ga mora lo biti največ, pri upravi podjetja. Uprava taborišča se za 
prošnje, da bi se dalo mladini , ki dela v br igadah, posebno barako , ne 
zmeni. Ne moremo si zamisliti uspešnega brigadnega dela, če mladina tudi 
po delu ni skupaj , če se ne vzgaja v duhu kolektivizacije in vsestranske 
medsebojne pomoči . 

I Z C I R K O V C : 
Vsem je znano , da je naša l judska oblast izdala odredbo, katera za-

branjuje vsako posojanje ali prodajo belih žit, dokler odkup ni zaključen. 
2ene našega organista in cerkovnika p a to ni zanimalo . Njo je bolj zani
malo, kako bo zbrala žito za cerkvene namene . V kratkem času je zbrala 
po vasi okrog 100 kg pšenice. Za skladišče se je odločila, da bo v cerkvi, 
ker je bila mnenja, da sem kontrola ne more . Računi pa so ji bili prekri
žani, ker sem jo pri tem delu, ko je spravljala žito v cerkev videl. Na licu 
mesta sem lahko ugotovil, da je skladišče v cerkvi in sem tam naSel še eno 
vrečo že pokvarjenega žita iz leta 1947. 

I Z J U R Š I N C : 
Kmetje krajevnega ljudskega odbo ra Juršinci so se pri letošnji oddaji 

belih žitaric prav dobro izkazali, saj so že v prvih treh dneh odkupa izpol-
nib plan in ga celo presegli za 30 ods to tkov. Kmetje so razumeli važnost 
petletnega plana, katerega ustvarjajo v največji meri industrijski delavci 
in so j im z oddajo žita zagotovili večjo količino kruha, tako , da nam 
bodo oni še z večjim elanom lahko gradili tovarne, ceste, šole in drugo ter 
tako ustvarjali petletni plan. 

I Z H A J D I N E : 
Kmetje so kontrahirali krompir 135-odstotno. Prav gotovo ta uspeh 

v Hajdini ni slučajen, KLO je na podlagi izkušenj pristopil k izvedbi te za 
prehrano zelo pomembne akcije. Do 29. avgusta so imeli že vso obvezno 
razdelitev napravljeno in dostavljeno kme tom. 

I Z Ž E T A L : 
Krajevni ljudski odbor je že 5. avgusta napravil prošnjo za ustanovi

tev poslovalnice okrajnega magazina v Zetala^h, ker je v kraju 800 
potrošnikov garantirane preskrbe. 17. avgusta je okrajni izvršni odbor 
sklenil, da se v Zetalah ustanovi poslovalnica. Na to so potrošniki 
potrpežljivo čakali več kot mesec dni , vendar ni bilo nič. 25. oktobra seje 
v Zetalah oglasil sam upravnik okrajnega magazina, ker pride nekdo od 
okrajnega magazina. Zidar je prišel 6 km daleč p>eš, vendar je skupno s 
komisijo KLO zaman čakal na tistega , , n e k d o " iz okrajnega magazina. 
Tako na poslovalnico 800 potrošnikov še vedno nestrpno čaka. 

(Iz Našega dela v letu 1948) 

Vse ima svoj vzrok 
Pregled razvoja časnikarstva na 

p t u j s k e m o b m o č j u k a ž e , d a 
P t i i j č a n i n i k o l i n i so k a z a l i 
posebnega spoštovanja do svojega 
časnika, nikoli niso bili do njega 
posebno radodarn i . Kje je temu 
vzrok? 

Ptujčani se zelo radi ponašamo , 
d a s m o n a j s t a r e j š e m e s t o na 
Slovenskem, da je P tu j imel že v 
času rimljanske vladavine *svoj 
vodovod, centralno ogrevanje, na 
rimske in predrimske izkopanine. 
Radi se postavl jamo z mestnim 
s ta tu tom, celo s ptujskim grbom, 
čeprav podobne grbe s križi najde
m o v m a r s i k a t e r e m g r a d u v 
alpskih deželah. Z vsem tem se 
lahko ponaSamo, žal pa se ne 
moremo ponašat i s starim tiskar
skim izdelkom, z lastnim časni
kom. 

Ko je pred 100 leti, 10. februarja 
1878 izšel v Ptuju prvi časnik, 
izdajati ga je začel Zid J a k o b 
SchOn, je znani mariborski tednik 
, ,Slovenski g o s p o d a r " zafrkljivo 
zapisal: , ,Starodavni P t u j , štel bo
de skoro že svojih 3000 let, pa 
svojega časnika še nikoli ni imel; 
zdaj nam je izvoljeno ljudstvo 
izraelsko prineslo tudi ta blago
s lov . " 

Vendar , , ta b lagoslov" ni trajal 
dolgo, saj je že konec leta 1878 ta 
list prenehal izhajati, ker zaradi 
puhle vsebine ni dobil dovolj 
naročnikov. Pozneje so še bili 
različni poskusi , dokler se ni v 
Ptuju pojavila ponemčena ,,giftna 
k r o t a " , ki je dosegala izredno 
visoko nak lado prav zato, ker je 
l ist f i n a n c i r a l s o m i š l j e n i k — 
p o n e m č e n i S l o v e n e c O r n i k 
o z i r o m a O r n i g g . S p r o p a d o m 
črno-žolte monarhi je je propadel 
tudi ta zeleno-beli Stajerc. 

Za tem je bila spet cela vrsta 
raznih poskusov, da bi P tu j dobil 

časnik, ki bi redno izhajal, vendar 
po nekaj letih je navadno vsakemu 
usahnil materialni vir, lastnih 
korenin pa ni mogel pognati . Vse 
to je najbrž v ljudskih masah, zla
sti pa v glavah njihovih klerikal
nih, liberalnih in podobnih vodite
ljev, ustvarilo kompleks, da smo 
n e s p o s o b n i s a m i i zda j a t i k a k 
uglednejši časnik. 

Čeprav so se po zmagoviti NOB 
in l j udsk i r e v o l u c i j i r a z m e r e 
bistveno spremenile, je mnogo sta
rih gledanj na časnik, marsikaj od 
tega , , zgodovinsko" pogojenega 
kompleksa ostalo. 

P o s k l e p u OK K P S , p o d 
o r g a n i z a c i j s k i m v o d s t v o m 
okrajnega odbora OF in operativ
no izvedbo odseka za prosveto pri 
O L O Ptu j , je 15. julija 1948 izšla 
prva številka Našega dela. Listu 
smo pripisovali, in ne brez osnove, 
p o m e m b n o v l o g 6 , mu 
napovedovali veliko bodočnost . Ze 
po dveh letih in pol pa je to Naše 
delo skoraj omagalo, vendar so se 
še našli entuziasti, ki so neumorno 
delali, bilo je nekaj preudarnih 
ljudi, med njimi je t reba posebej 
omeniti dr . Jožeta Potrča , in čas
nik je spet zaživel pod novim ime
nom Ptujski tednik. 

Nekaj let je za silo šlo ob trdem 
boju za obstanek, ki je z ukinitvijo 
okraja v Ptuju postal še težji. Iz 
Ptujskega je postal samo Tednik in 
poskušal najti svoj življenjski 
prostor na širšem območju, vendar 
b rez p o m e m b n e j š i h u s p e h o v . 
Kljub temu pa je t rdovra tno živel 
dalje. 

Če bi z b r a l i iz z a p i s n i k o v 
najrazličnejših forumov vse tisto, 
ka r je b i lo v t r i de se t i h le t ih 
kritičnega povedano, kaj vse je 
b i lo z a h t e v a n o , p r e d l a g a n o , 
sklenjeno in ne uresničeno, kaj vse 
in k a k o j e b i l o p o v e d a n o in 
n a p i s a n o p r o t i t a k e m u al i 
drugačnemu sklepu, bi se prav 
g o t o v o m o r a l i p o m i l o v a l n o 
nasmehniti . 

Čeprav se je še vedno treba 
spopadati s problemom financira
nja, s pomanjkanjem strokovno 
usposobljenih ljudi, s prostorskimi 
in drugimi težavami, vendar lahko 
po 30 letih izhajanja danes Tednik 
zre smeleje naprej kot kdajkoli 
poprej . Ne samo zato, ker so 
zastavljene realne poti sistemskega 
urejanja materialnega položaja, 
temveč predvsem zato, ker se je v 
teh tridesetih letih tudi v glavah 
ljudi marsikaj spremenilo. 

M l a d i l jud je n i so več 
o b r e m e n j e n i s k o m p l e k s o m 
preteklosti. To dokazujejo številni 
mladi dopisniki, od novinarskih 
krožkov v osnovnih šolah, do 
sodelavcev iz vrst učencev, dijakov 
in š tudentov. Vsi skupaj se vse bolj 
zavedamo, da je samoupravni , na 
delegatskem sistemu organizirani 
soc i a l i s t i čn i d r u ž b i , v o k v i r u 
celovitega sistema obveščanja nuj
no potreben tudi vsebinsko dober 
lokalni časnik. Ta pa bo tak, 
kakršnega si skupnost na določe
nem območju zasluži in kakršnega 
je sposobna ustvarjati. 

FF 
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SKUPŠČINA OBČINE ORMOŽ, DRUŽBENOPOLITIČNE ORGANIZACIJE 
IN SAMOUPRAVNE INTERESNE SKUPNOSTI OBČINE ORMOŽ 
ČESTITAJO BRALCEM IN UREDNIŠTVU OB 30-LETNICI IZHAJANJA 
TEDNIKA, OBENEM PA VSEM DELOVNIM LJUDEM 
IN OBČANOM OB DNEVU VSTAJE SLOVENSKEGA NARODA 

Danes zasedata le dva 
zbora SO Ptuj 

D a n e s , 20 . j u l i j a se b o s t a 
dopoldne sestala na ločenih sejah 
zbor združenega dela in zbor 
krajevnih skupnost i skupščine ob-
Jine P t u j , dočim se bo družbe
nopolitični zbor sestal enkrat poz
neje. Osrednje vprašanje razprave 
na sejah obeh zborov bo poročilo 
izvršnega sveta SR Slovenije o 
izvajanju družbenega plana v letih 
1976, 77 in 78, povezano s poroči
lom IS SO Ptuj o uresničevanju 
družbenega plana za isto obdobje 
v ptujski občini, s prvo oceno 
možnosti razvoja v letu 1979. 

Posebej je za sejo pripravlj na 
tudi obširna analiza uresničeval , 'T 
družbenega plana občine Ptuj ^.0. 
obdobje do leta 1980 v prvih treh 
letih, ki poleg globalne ocene po
sebej razčlenjuje uresničevanje 
skupne politike na posameznih 
področjih gospodarskih dejavno
sti, s p o u d a r k o m na industriji in 
kmetijstvu, nadalje na področju 
g o s p o d a r s k e i n f r a s t r u k t u r e . 

prostorskega razvoja in varovanja 
okolja ter skupne politike na 
področju družbenih dejavnosti. 

O b a zbora imata na dnevnem 
redu kar 7 osnutkov odlokov, o 
katerih bo prav gotovo stekla ži
vahna razprava, saj je v prakso 
dela delegacij že prišlo spoznanje, 
da je posebno skrbno treba dati 
p r ipombe k dokumentom ki so še 
v osnutku , dočim je moč vplivati 
na predlog le z dopolnilom ali 
amandmajem v imenu petih dele
gatov. 

O s n u t k i o d l o k o v , ki b o d o 
predmet razprave na današnjih 
se jah z b o r o v s o : o p r i p r a v i 
prostorskega plana občine P t u j , o 
sprejemu urbanističnega programa 
naselja in urističnega centra Pod-
lehnik, o , vedbi hidromelioracij
skih del .n o rabi kmetijskih 
zemljišč po izvedenih hidromelio
racijah na območju skupnosti 
Hlaponci in skupnosti Strejaci, o 
gradnji , uporabi in vzdrževanju 

zaklonišč v občini P tu j , o varnosti 
prometa na vodah v občini P tu j , o 
najvišjih najemninah za poslovne 
stavbe in poslovne prostore v obči
ni Ptuj ter predlog za izdajo odlo
ka z osnutkom odloka o prispevku 
za pospeševanje kmetijstva v obči
ni P tu j . 

V zboru krajevnih skupnosti pa 

bo predmet živahne razprave še 
osnutek sklepa o razdehtvi solidar
n o s t n i h s r e d s t e v , z b r a n i h p o 
s a m o u p r a v n e m s p o r a z u m u o 
združevanju sredstev za financira
nje programov skupnih potreb 
delovj j ih l jud i in o b č a n o v v 
krajevnih skupnostih na območju 
ptujske občine za leto 1978. FF 

PRECEJ OSNUTKOV ODLOKOV 

Op'»tnica SREČANJE GASILCEV 
IZ VSE SLOVENIJE 

V okviru letošnjih praznovanj 
Dneva vstaje organizira prostovolj
no gasilsko druš tvo Oplotnica, dru
go srečanje gasilskih enot iz celotne 
SR Slovenije. Srečanje bo na sam 
dan vstaje 22. julija dopoldne v 
Oplotnici. Doslej se je prijavilo za 
sodelovanje že prek 80 gasilskih 
enot. Skupno s praznovanji Dneva 
vstaje posveča organizator P G D 

O p l o t n i c a , to s r e č a n j e t u d i 
spominu 35. obletnice padca legen
darnega Pohorskega batal jona. S 
tem pa tudi ohranja in prenaša tra
dicije NOB na mlajše rodove. 

To soboto , 22. julija se bodo 
udeleženci, pričakujejo jih prek 
1000, že d o p o l d n e z b r a l i na 
slavnostnem prostoru v Oplotnici 
na skupni svečanosti. Nadaljevali 
pa bodo s tekmovanji ekip v spret
nostih na več področjih, med kate
rimi bodo še posebno privlačne 
discipline trodelnega suhega napa
da in štafete. Tekmovanja se b o d o 
udeležile tudi ženske desetine in 
ekipa J L A . 

Popoldanski del srečanja b o d o 
namenili za skupen obisk prenov
ljenega spominskega muzeja NOB 
na Osankarici . Od tod pa b o d o 
nadaljevan pot do Treh žebljev, 
poslednjega bojišča legendarnega 
Pohorskega batal jona, kjer bodo 
izvedli krajšo komemoraci jo in na 
spomenik položili vence. 

Skupno se bodo na to vrnili na 
dogovorjeni kraj , kjer bodo sreča
nje zaključili z velikim mit ingom. 

Viktor Horvat 

P O P R A V E K 
Ker je bil prvi del Tednika tis

kan že prej , lahko še v tej številki 
popravimo dve napaki , ki nam 
jih je zagodel tiskarski škra t . 

Na 8. strani je v sestavku 
, ,Predstavljamo vam odgovorne 
u redn ike" zamenjal napisa pod 
slikama Draga Zupančiča in Ja 
neza Petroviča. 

Na 4. strani je pri čestitki 
TGA Kidričevo, ob foto Stojana 
Kerblerja zapisal napak Flek-
tro—analiza, namesto pravilno 
E L E K T R O L I Z A . 

Za napake se bralcem opravi
ču jemo. 

Sindikati v pripravah na kongres 

Življensko o kongresnih 
dokumentih 

9. kongres slovenskih sindikatov 
bo 25. in 26. ok tobra v Mar iboru . 
Na vseh ravneh sindikalne or
ganiziranosti že tečejo razprave v 
duhu kongresa. Ptujski sindikati 
so levji delež v pripravah na sindi
kalni kongres že opraviH. To 
potrjuje razprava na sami skupšči
ni občinske organizacije sindikata, 
ki je v svojem delu izhajala iz 
prakse. V podrobnost i to pomeni , 
da je v celoti opravila analizo 
uresničevanja 17 sklepov 8. kon
gresa slovenskih sindikatov. Veliko 
razprav pa je bilo v osnovnih or
ganizacijah sindikata in sindikal
nih konferencah namenjeno prav 
pregledu dosedanje organiziranosti 
sindikatov. 

Temeljna usmeritev, ki naj bo 
vodilo v celotni predkongresni 
aktivnosti je , da o kongresnem 
gradivu razpravljajo vsi delavci. 
Predvsem je pot rebno o dokumen
tih razpravljati življenjsko in pri 
tem izhajati iz značilnosti lastne 
sredine. 

Predsedstvo občinskega sveta ZS 
Ptuj je že razpravljalo o voznem 
redu predkongresne aktivnosti v 
sindikatih. Dogovoril i so se, da bo 
obravnava kongresnih dokumen
tov razdeljena v dve fazi. V prvi 
fazi se bodo na delovnih posvetih 

sestali delegati kongresa in pred
s e d n i k i o s n o v n i h o r g a n i z a c i j 
sindikata ter sindikalnih konfe
renc. O posameznih poglavjih gra
diva b o d o razpravljali tudi stro
kovni odbor i s indikata. P r i pombe 
dane v razpravi bo obravnavalo 
tudi predsedstvo občinskega sveta. 
Predvidevajo, da bo prvi krog raz
prave zaključen že d o konca av
gusta. Z drugo fazo razprave se 
nadaljuje brez posebnega dogovo
ra in t raja vse do kongresa. 

Posebno pozornost je na svoji 
prvi seji predsedstvo posvetilo tudi 
informaciji o neuspelem refe
rendumu v zdravstvu. Ze prve 
analize o neuspehu kažejo na iste 
vzroke, ki so minirali že prvi refe
rendum. Eden izmed takih vzro
kov je nezainteresiranost nekaterih 
zdravstvenih delavcev, ki odgovora 
na to: zakaj so glasovali proti , v 
resnici ne poznajo!? V zadnjem 
času je tudi precej zakulisnih 
govoric, ki v resnici n ikomur ne 
koristi jo. Vsi smo pa zainteresirani 
na razumno trošenje sredstev, tudi 
v zdravstvu. Kljub vsemu, kar se 
pripravlja, pa m o r a m o imeii v os
predju, da je po t rebno zagotoviti 
celostno zdravstveno varstvo vsem 
uporabn ikom. 

PRIPRAVE NA AKCIJO 
»MARIOVO 78" 

Ptujski brigadirji se b o d o letos avgusta udeležili delovne akcije 
Mariovo 78 v Makedoniji . Priprave na akcijo so stekle že v mesecu apri lu. 
Do sedaj so brigadirji imeli devet brigadnih konferenc , udeležili pa so se 
dveh delovnih akcij in sicer v Grajeni, »irejevali okolje pred d o m o m 
Franca Osojnika ter v Domavi , kjer so urejali p ros to re , kjer sedaj domuje 
mladinska delovna akcija „Slovenske gorice 7 8 " . 

Brigado so komplet i ra l i . Na akcijo bo odšlo 50 brigadirjev, k i so v 
veliki večini učenc i ptujskih srednjih šol, nekaj pa j e tudi brigadirjev iz 
delovnih organizacij . Pokrovitelj brigade Je TGA „Boris K i d r i č " iz 
Kidričevega. Brigada Dušana Kvedra j e edma slovendca brigada, ki bo 
delala na tej zvezni akciji. Težišče vsega dela j e na gradnji ceste v 
Mariovem in okolici , sicer pa j e Mariovo oddal jeno dobra dva k i lometra 
iz Prilepa. Na akcijo b o d o odšli petega avgusta. Pot do naselja delovne 
akcije bo zelo dolga. Prevoz v Makedonijo pa so priskrbeli prireditelji 
akcije. 

Mladim ptujskim brigadirjem lahko zažehmo le veliko uspešnega dela 
in da bi dosegli dob re rezul ta te , mogoče pa tud i trak delovne akcije v 
Mariovem. ^ . . , 

D. K l ^ n š e k 

Na gradbišču tovarne sladkorja v Ormožii 

Nova tovarna - svetlejša 
prihodnjost Ormoža 

Gradnja nove s ladkorne tovarne 
v Ormožu teče brez večjih zamud. 
Nekoliko j im je do sedaj nagajalo 
vreme in na l ode l a na projektna 
situacija, t ako da so dela na glav
nih objektih kasnila 2 meseca. Ta 
zamuda j e iz dneva v dan manjša . 
Projektiranje in gradnjo izvaja 
gradbeno podjetje Gradiš, gradbe
na enota Mar ibor , pomaga mu 8 
gradisovih T O Z D , vključeni pa so 
še drugi izvajalci. 

Celotna investicija znaša 2,3 
milijarde dinarjev. Na 950 m dol
gem in 450 m širokem prostoru b o 
zgrajenih 51 objektov. Pred 5 
mesec i j e b i lo g r a d b i š č e Se 
popo lnoma neurejeno, le buldo
žerji so se pogrezali v blato. Danes 
na gradbišče pelje cesta, železniški 

tir in napeljana sta vodovod in 
elektrika. 

Pri gradnji so se srečali z nepri
čakovano težavo. Talna voda je le 
1,5 m pod površino, zato je bilo 
nujno najprej preprečiti vdor pod
zemnih vodnih tokov na gradbišče. 
Prav v teh dneh končujejo in
jekcijsko zaveso. To je nekak be
tonski zid pod površino in sega do 
nepropustnih zemeljskih plasti. 

Eden od prvih zgrajenih objek
tov je skladišče povrtnin. Skladišče 
rezancev, skladišče požarno nevar
nih materialov in čistilna naprava 
b o d o k m a l u k o n č a n i . G l a v n a 
proizvodna hala bo stala na 400 
pilotih, ki jih pravkar postavljajo 
in na te temelje bo mont i rana 
j e k l e n a k o n s t r u k c i j a . Z r a v e n 
g lavne p r o i z v o d n e ha le j e 
najzahtevnejša izgradnja plovnih 
kanalov in deponije pese. 

Takšna je podoba gradbišča da
nes, leta 1982 p a bi naj tovarna 
pričela proizvodnjo z vsemi kapa
citetami. Nekol iko podatkov za 
ilustracijo: danes imajo na tem 
področju s peso posejanih 800 
hektarjev površin. Prihodnje leto, 
ko bi naj stekla poskusna proiz
vodnja, bo potrebnih 3000 hektar
jev posejanih površin. Le-ta bo 
predstavljala 30—40 % kapacitet. 
Ko pa bo tovarna pričela proiz
vodnjo s polno paro bodo morali s 
p e s o p o s e j a t i 8000 h e k t a r j e v . 
Načrtujejo, da bi 60 "lo s ladkorne 
pese pridelali v zasebnem sektorju 
in 40 % v družbenem. Sladkorna 
pesa je av toh tona rastlina na tem 
področju in za to uspešno kljubuje 
vremenskim nepril ikam. Tudi le-

Vzporedno z gradnjo glavnih 
objektov gradijo tudi 
spremljevalne zgradbe 

foto: zk 

tošnji posevek je kljub mrzli in 
mokri pomladi dober . 

Nova tovarna bo opremljena z 
najsodobnejšo tehnologijo. Na 
dan bodo predelali 400 vagonov 
sladkorne pese. Morda je zanimivo 
še to, da so vsi objekti grajeni ta
ko, da lahko razširijo kapacitete Se 
za 100 odstotkov. 

Blizu gradbišča je že zgrajeno 
delavsko naselje, v njem je 58 sta
novanj . Najmanjše meri 60, naj
večje pa 130 kvadratnih metrov. 
Vso gradbeno dokumentaci jo so za 
naše razmere dobili v rekordnem 
času. V petih mesecih so gradnjo 
stanovanj končali in vanje so se 
vselili delavci, ki delajo na gradbi
šču. Ko bo gradnja zaključena se 
bodo v ta stanovanja vselili delavci 
zaposleni v tovarni sladkorja. 

Skladišče rezancev sladkorne pese bo kmalu pod streho 
foto: zk 

H gradili tovarne sodi tudi gradnja stanovanj foto: zk' 

Usmerjeno izobraževanje v Ormožu 

Samo dva oddelka 
Izobraževati za združeno delo in 

iz združenega dela; ta misel je v 
osrčju vseh razprav o usmerjenem 
izobraževanju. Iz nje lahko razbe
remo spremembo, ki bo potrgala 
tiste korenine šolanja, ki našemu 
združenemu delu, pa tudi celotni 
družbeni praksi ne ustrezajo več in 
ki bi pomenile coklo nadaljnjemu 
razvoju. Ta šolski sistem je bil ne
koč dober, zadovoljeval je naše 
potrebe in iz njega bomo v spre
membe vpletli vse prvine, ki so se v 
praksi potrdile in dogradile. 

Veliko je bilo že napisanega, še 
več pa izgovorjenega o usmerje
nem izobraževanju, malokje pa so 
oblikovani konkretni predlogi. Le
ti se bodo šele oblikovali v obči- , 
n a h , s k l a d n o s p o t r e b a m i , 
možnostmi in željami. Tudi v or
moški občini. Kako se pripravljajo 
na te spremembe, kako si jih 
predstavljajo in kakšne možnosti 
imajo za uresničitev... O teh vpra
šanjih sem se pogovarjala s sekre
tarjem OK ZKS Antonom Lusko-
vičem. Nisva govorila le o izo
braževanju, pogovor je tu in tam 
zajel tudi problem nerazvitosti, 
s tanovanj , prostorov in demo
grafskega odliva iz okoliških kra

jevnih skupnosti , kar pa je z izo
braževanjem tesno povezano. 

V Ormožu ne bodo ustanovili 
srednješolskega centra, ker zanj ni 
niti potreb in sredstev niti dijakov. 
Sklenili so rešiti najprej najbolj 
pereč kadrovski primanjkljaj in v 
Ormožu odpreti le dva dislocirana 
oddelka: industrijsko tehniške 
smeri in kmetijsko prehranske 
smeri. Toliko za začetek. P o tem 
bodo za nadaljnji razvoj upošteva
li tekoče kadrovske potrelje. Oba 
oddelka bosta povezana s srednje
šolskim centrom v Ptuju . 

V ormoški občini se ukvarjajo 
t ud i s t e ž a v a m i v o s n o v n e m 
šolstvu. V okoliških šolah je velik 
demografski odliv prebivalstva in 
osnovne šole se počasi, a vztrajno 
praznijo. V Ormožu pa je osnovna 
šola premajhna. 

Usmerjeno izobraževanje bo 
postavilo pred nas nove naloge: 
nujne b o d o natančne analize kad
rovskih pot reb , treba bo poiskati 
poti , ki bodo povezale šolarje in 
združeno delo. Te poti bi se ne 
smele začeti in končati s počitniško 
prakso, ampak dijake nenehno 
povezovati prav tako s tehnološki

mi procesi kot samoupravno orga
niziranostjo v združenem delu. Kar 
se Janezek nauči , to Janez zna, to 
je staro pravilo in če se b o d o otro
ci v šolah naučili demokra t ično 
o d l o č a t i , o d g o v o r n o r a v n a t i , 
skratka samoupravl jat i , bodo t ako 
ravnali tudi kot delavci, kot obča
ni. 

Usmerjeno izobraževanje pa naj 
bi imelo še eno, prav tako po
membno nalogo: odpraviti mora 
hierarhijo v sedanjem šolstvu, k o 
se postavljajo gimnazije nad po
klicne šole in tudi nad ostale sred
nje šole. Ta hierarhija je vsidrana 
v zavest ljudi, torej je del tradicije 
in j o je težko izkoreniniti . Ng bo
mo je odpravili zgolj s pisanjem ali 
govorjenjem o njeni neprimer
nosti. Sele ko bo usmerjeno izo
braževanje pokazalo prve rezulta
te, ko b o d o delavci v združenem 
delu le to videli in občutili, b o d o 
spremenili tudi svoja stališča. 

Ko bo tudi ta, zadnja bar ikada 
podr ta , se bo usmerjeno izobraže
vanje pokaza lo v vsej načrtovani 
popolnost i . 

VK 
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Živinski sejmi na sejmišču v 
Ptuju že dalj časa povzročajo pre
cej hude krvi tako med živinorejci 
kot pri odkupnih organizacijah in 
pri občanih na sploh. 

Doslej je sejme urejal odlok o 
sejmih iz leta 1970, po spremembi 
večine republiških predpisov, ki 
urejajo živinorejo, veterinarstvo in 
b l a g o v n i p r o m e t , pa je b i l o 
pot rebno odlok spremeniti . V 
pripravah za izdajo odloka so 
pristojni organi ugotovili: 

— da so O Z D , ki odkupuje jo 
klavno živino na terenu, d o b r o 
organizirale o d k u p n o mrežo, saj je 
na območju občine 32 odkupnih 
mest za klavno živino; 

— da je po oceni veterinarske 
inšpekcije na sejmišču v Ptuju le 
0,5 "Vo od skupne zbrane živine 
plemenske, vse ostalo pa je klavna 

i i v i n a , katere večina gre v sosednje 
republike; 

— da industrijska cona ni več 
pr imerno mesto za sejmišče in da 
po sprejetih prostorskih načrtih v 
tem predelu mesta Ptuja sejmišča 
ni več; 

— d a se jmišče na s e d a n j i 
lokaciji v mestu Ptuju po svoji 
ureditvi ne zadošča predpisom, 
zato bi ga bilo po t rebno urediti , 
kar pa bi zahtevalo precejšnja 
investicijska sredstva; 

— d a sejmi gove j e ž iv ine 
blokirajo ves promet v mestu 
Ptuju; 

— da rekonstrukcija Ormoške 
ceste in popravi lo mostu na Dravi 
p r o m e t n o s t i s k o v P t u j u še 
povečujejo; 

— da je zaradi spremenjenih 
cen v živinoreji sejem v Ptuju 
postal zbirališče prekupčevalcev 
živine in 

— d a se j e m e d O Z D n a 
sejmišču razvijala konkurenca, ki 
ni bila v skladu z dogovori o iz
vajanju politike cen 

Predstavniki O Z D in skupnosti , 
ki so bi le dos l e j v k l j u č e n e v 
o r g a n i z i r a n j e s e j m o v so n a 
skupnem razgovoru, 16. junija 
1978 u g o t o v i l i , d a n i m a j o na 
razpolago dovolj sredstev, da bi 
uredili sejmišča tako , kot je bilo 
predloženo delegatom v materialih 
za sejo zborov, 22. junija 1978, 
posebno še, ker je cena za ureditev 
enega sejmišča visoka in znaša p o 
oceni 1—3 milijone dinarjev. Da bi 
lahko uredili nova sejmišča bo to
rej po t rebno skleniti samoupravni 
s p o r a z u m o f i n a n c i r a n j u m e d 
O Z D in s k u p n o s t m i , ki so 
vključene v organiziranje sejmov 
ter odkup , in med krajevnimi 
skupnostmi na območju občine j 
P t u j . P r e d s t a v n i k i so t u d i ' 
predlagali , da bi sejme zaenkra t 
dovolili na sedanjem prostoru vsaj 
za konje in pujske s tem, da se za: 
naprej v bližini mesta P tu ja najde 
in uredi primeren prostor , k a m o r 
naj se sejmišče preseli. Za plemen-j 

sko živino se naj po predlogu 
organizirajo sejmi trikrat na leto 
na isti lokaciji. Prometni režim 
dovoza živali na sejmišče naj uredi 
p o s e b e n o d l o k . K o m u n a l n o 
p o d j e t j e P t u j , ko t d o s e d a n j i 
upravljalec sejmišča, je tudi v 
b o d o č e z a i n t e r e s i r a n o , d a to 
dejavnost obdrži . 

O sejmih in sejmiščih govori niz 
predpisov. Zakon o varstvu živali 
pred kužnimi boleznimi določa, da 
za živinske sejme izvršni svet 
predpiše veterinarsko-sanitarni red 
in da so sejmi pod nadzorom. Za
kon o komunalnih dejavnostih 
posebnega družbenega pomena 
šteje opremljanje naselij s sejmišči 
med k o m u n a l n e d e j a v n o s t i 
p o s e b n e g a p o m e n a . Z a k o n o 
blagovnem prometu in na njegovi 
podlagi izdan pravilnik o minimal
nih tehničnih pogojih, ki jih mora
jo izpolnjevati poslovni prostori , v 

k a t e r i h se o p r a v l j a b l a g o v n i 
promet in storitve v blagovnem 
p r o m e t u pa u r e j a t a u r e d i t e v 
sejmišč in promet živine. Končno 
je skupščina SR Slovenije na seji, 
19. julija 1978 sprejela še zakon o 
ukrepih v živinoreji, po katerem se 
lahko plemenske živali prodajajo 
tudi na posebej organiziranih živil
skih sejmih in sicer po sejemskem 
redu, ki ga predpiše skupščina 
občine. Po tem zakonu so plemen
ske živali zdrave, za razmnoževa
nje sposobne živali, ki imajo 
ugotovljeno plemensko vrednost v 
skladu z rejskim programom, ki ga 
sprejme za posamezno vrsto in 

pasmo živali živinorejska skup
nost. 

Da bi pospešili delo na izdaji 
potrebnih občinskih predpisov in 
uskladili vse aktivnosti , bo oddelek 
za gospodarstvo in in urbanizem 
pripravil samoupravni sporazum o 
zagotovitvi sredstev za ureditev 
sejmišč, z urbanisti določil možne 
lokacije za sejmišča in pripravil 
p r i b l i ž e n i z r a č u n s t r o š k o v za 
ureditev sejmišča. Oddelek za 
inšpekcijske službe bo pripravil 
odredbo o veterinarsko sanitarnem 
redu na s e j m u . O b a z g o r a j 
navedena oddelka bosta skupno 
pripravila odlok o sejemskem redu 
za sejme plemenske živine. Ker 
organizacija sejmov zavisi tudi od 
organizacije odkupnih mest za 
živino, bodo O Z D , ki odkupujejo 
živino pripravile svoje programe 
ureditve odkupnih mest. 

Ker samo v celoti in skupno 
pripravljeni predlogi rešitev dajejo 
celovit vpogled v problemat iko 
urejanja sejmišč in organizacijo 
s e j m o v , za p r i p r a v o vseh 
navedenih materialov pa je potreb
no veliko usklajevanj in dela, je 
izdaja novega odloka o živinskih 
sejmih nekoliko zastala. Pred
v i d o m a b o d o de l ega t i o teh 
materialih razpravljali na seji 
skupščine v mesecu septembru 
1978. 

Zvonka Kneževič, dipl. ing., j 
član IS za kmetijstvo, j 

živilsko industrijo in ! 
gozdarstvo j 

Videz - „kurja vas" 
Pred dnevi je delegacija iz Pe

rutnine P t u j , ki j o je vodil general
ni direktor Ivo Tomažič , obiskala 
Videz. Zakaj prav to majhno vasi
co nedaleč od Slovenske Bistrice, 
ki je tako podobna tisočem drugih 
vasic pri nas? Za to , ker je v Vide
zu toliko kooperantov Perutnine 

Ptu j , da ji perutninarji rečejo kar 
, ,kurja v a s " . 

Pred dvanajstimi leti se je Vinko 
Vehovar iz Videza odločil, da bo 

začel kooperacijsko sodelovanje s 
ptujsko Peru tn ino . 18. aprila 1966 
je na ime očeta Karla, ki je bil 
lastnik posestva, vhlevil prvih 2000 

Glavni direktor Ivo Tomažič v razgovoru s kooperantoma Pematovo in 
Jugom. 

piščancev od Perutnine P tu j . Do
bro je delal, zato pa tudi uspeh ni 
izostal. Zaslužek , ,prvega koope
r a n t a " je spodbudil druge kmete 
in mreža kooperantov se je hitro 
širila. Sedaj sodeluje s ptujsko Pe
rutnino že 13 kooperantov (neka
teri sicer posredno prek KK 
Slovenska Bistrica), to pa so tudi 
vse kmečke družine razen ene. Vi
dez namreč štejt 28 hiš od tega je 
14 novejših, 14 pa starejših kme
čkih. 

Zanimivo je to, da bodo samo 
kooperanti v Videzu to leto vzredi
li čez pol milijona piščancev, kar je 
res zelo lep uspeh. Po tem poda tku 
se ni čuditi, da želijo tudi nekateri 
drugi vaščani rediti piščance, a tre
nutno ne dobijo soglasij, ker sta 
elektroomrežje in vodovod že 
preobremenjena. Videžani so že 
zbrali dovolj sredstev za oboje , 
vendar morajo čakati , kdaj bodo 
izvajalci uspeli opraviti delo. 

Perutninarje, zlasti direktorja 
Tomažiča je posebej zanimalo, 
kako živijo njihovi kooperant i , s 
kakimi težavami se ubadajo in 
kako to, da imajo v Videzu vsi 
kooperanti tako lepe uspehe. T o 
drugod ni običaj. Odgovor je bil 
takšen: , ,To pa zato, ker smo pri 
nas vsem interesentom povedali re
snico in v začetku ko je največ te
žav n o v i m k o o p e r a n t o m t u d i 
pomagali , vsaj s poštenimi in do
brimi nasvet i . " Tudi finančni 
rezuhati so temu primerni, zato so 
vsi kooperanti s sodelovanjem s 
Perutnino zelo zadovoljni. 

Se mnogo drugih zanimivosti so 
povedali, niso pa pozabili izreči, 
da so počaščeni, ker jih je obiskal 
direktor tako ugledne firme kot je 
Mesokombinat , ,Pe ru tn ina" Ptu j . 

Obisk pričakujejo tudi koope
ranti v ostalih trinajstih občinah, 
kjer ti živijo in delajo. 

Lojze Cajnko 

Volilno programska konferenca OK ZSMS Ormož 

,,Veliko smo dosegli, a ne toliko, 
da ne bi želeli še več" 

v petek 14. julija so se v Ormo
žu sestali mladinci in predstavniki 
družbenopolit ičnih organizacij na 
volilno programski konferenci OK 
ZSMS Ormož . Kritično so ocenili 
delo preteklih štirih let in začrtali 
smernice nadaljnim akcijam. Izvo
lili so novo vodstvo OK ZSMS Or
mož in delegate za 10. kongres 
ZSMS in ZSMJ. Tako je novi 
predsednik mladine v Ormožu 
Branko Jovanovič, sekretar pa 
Slavica Golubič. Na kongresu 
ZSMJ bo ormoško mladino pred
stavljala Vera Zabavnik na kon
gresu ZSMS v Novo Gorico pa 
bodo šli Branko Jovanovič, Stan
ko Kos, Majda Herga, Slavica 
Golubič in J a n k o Klajnčar. 

O delu mladih v preteklem man
datnem obdobju je govoril dose
danji predsednik Ivan Vajda. Pou
daril je, da mladina v Ormožu ni 
bi la d o v o l j p r i s o t n a na vseh 
področjih družbenega življenja in 
da mora jo mladi svoje sile usmeriti 
predvsem h kadrovskim proble
mom, idejnopolitičnemu delu, 
s a m o u p r a v n e m u o d l o č a n j u in 
p o i s k a t i po t i za e n a k o p r a v n o 
sodelovanje v vseh družbenopolit i
čnih in samoupravnih organizaci
jah. 

O svojih problemih so spregovo
rili tudi mladi. Darja Ritonja je 
poročala o delu m.ladinske orga
nizacije v KS Ormož . Tu mladi ni
majo prostorov, v ka ter ih^bi j e 

lahko sestajali in se zato vse 
prepogosto srečujejo v gostinskih 
lokalih. Ormoška mladina ima 

Branko Jovanovič , novi predsed
nik OK ZSMS Ormož 

gotovo še več težav pri svojem 
delu, vendar o njih ob tej pri
ložnosti niso spregovorili. 

Nekaj kritičnih in prav tako 
vzpodbudnih besed so mladini 
namenili: Mirko Novak, predsed
nik SO Ormož , Tone Luskovič, se
kretar komiteja OK OK ZKS; Sil
vo Bedrač, predsednik OK SZDL 
in Dušan Majdič, predsednik OK 
ZSMS Maribor . Iz njihovih besed 
smo lahko razbrali , da d o b r o po
znajo probleme mladih in da so 

j im pripravljeni pomagat i . Mirko 
Novak je opozoril na to, da sc 
mladi preveč ukvarjajo sami s se
boj , s svojo lastno organizacijo, se 
prepogosto menjajo organizacijske 
oblike, ki mladino združujejo. 
Mladi so voljni delati v konkretnih 
akcijah, ki so v povojnem času za
živele med mladimi, danes se pa 
vse bolj utapljajo v forumskih 
oblikah dela. Ormoška mladina je 
n a p r e d o v a l a , saj to dokazuje 
prisotnost mladih v samoupravnih 
organih, organizacijah. Do svojega 
dela pa mora jo biti kritični, ne 
smejo se zadovoljiti z delnimi 
uspehi in znati morajo svoje delo 
popularizirati . 

Tone Luskovič je poudari l , da 
mladina vse premalo nastopa kot 
organizirana sila. Vzroki za to pa 
niso le med mladimi. Dogaja se, 
da ostale družbenopoli t ične orga
nizacije mladine ne cenijo kot 
enakopravne družbene sile. Tudi 
Dušan Majdič je svoje razmišljanje 
navezal na ta problem in omenil, 
da mora jo biti mladi ljudje prisot
ni v sindikatih, socialistični zvezi 
in ZK. 

Tako so torej v Ormožu v petek 
postavili na dnevni red najvažnejše 
probleme. Mladi so pripravljeni 
delati in u p a m o , da b o d o nušli 
p o t i , n a k a t e r i h b o d o l ahko 
enakopravno z vsemi družbenopo
litičnimi organizacijami uresničili 
svoje želje, misli in akcije. V. K. 

VOLILNE SKUPŠČINE OBČINSKIH 
ODBOROV SINDIKATA 

v sredo, 12. julija, je bila skup
ščina občinskega odbora sindikata 
delavcev, komunalnega in stano
vanjskega gospodarstva občine 
Ptu j . Pregledali so delo za man
d a t n o o b d o b j e 1974 — 1978 in 
ugotovili, da vse začrtane naloge 
niso bile v celoti realizirane. Za to 
obstajajo tudi objektivni razlogi, 
to je reorganizacija odbora in 
kooptiranje nekaterih delegatov. 
Nenehno so se srečevali tudi s ka
drovskimi problemi. Na skupščini 
so izvolili novo vodstvo. Tone 
Purg bo še eno manda tno dobo 
vodil skupščino, njegova namest
nica pa je Zdenka Trilar, oba sta 
tudi kandida ta za republiški zbor. 

V četrtek, 13. julija, je bila v 
do.mu Franca Krambergerja skup
ščina občinskega odbora sindikata 
delavcev tekstilne in usnjarske in
dustrije Slovenije — občinski od
bor P tu j . Naloge v preteklem 
manda tnem obdobju so bile v ve
čini d o b r o izvedene, čeprav so 
nekatere tudi zapostavljali. Za 
predsednico za manda tno obdobje 
1978—1982 je bila izvoljena Rozi
na Markovič iz TVl MajŠperk, 7Z 
njeno namestnico pa Zlatka Revec 
iz L a b o d T O Z D Delta P tu j . Evi

dentirana kandidata za republiški 
odbor sta Rozina Markovič in 
Leopold Karneža. V svojih vr
stah pa imajo tudi kandida tko za 
9. kongres zveze sindikatov Slove
nije, to je Cirila Ivtečič. 

V petek, 14. julija, je bila prav 
tako v domu Franca Krambergerja 
še skupščina občinskega odbora 
sindikata delavcev prometa in zvez 
občine P tu j . Pregledali so delo v 
preteklem manda tnem obdobju in 
ugotovili, da je bilo delo razgibano 
in pestro. V prihodnje bodo moral i 
več pozornosti posvetiti uresniče
vanju zakona o združenem delu, 
ustanavljanju SIS v prometu in 

zvezah ter drugim dejavnostim. 
Predsednik za naslednjo mandatno 
obdobje je postal Alojz Krajnčevič 
iz Agrot ranspor ta , njegov namest
nik pa Ivan Horvat iz P T T Ptuj . 
Evidentirana kandidata za republi
ški odbor sta Alojz Krajnčevič in 
P e t e r V r t i č iz C D L j u b l j a n a , 
T O Z D za vzdrževanje voz P tu j . 

N a vseh s k u p š č i n a h j e bila 
razprava zelo razgibana, saj je bilo 
tudi njihovo delo pestro, čeprav so 
se srečevali s problemi. Stekla pa 
je tudi beseda o 9. kongresu zveze 
sindikatov Slovenije, ki b o 25. in 
26. ok tob ra v Mar iboru . 

V, Temine 

P l a n m e i s t s 

ne bo realiziran 
v ponedeljek, 17. julija je bila v 

domu Franca Krambergerja 7. seja 
zbora izvajalcev in zbora upora
bnikov Lokalne skupnosti za ceste 
občine Ptu j . Seja je bila sklepčna, 
zbora pa sta se sporazumela, da 

glasujeta skupno. Pregledali so 
sklepe zadnje seje, na kateri so 
razpravljali, da je pot rebno ceste 
pospešeno vzdrževati, prav tako pa 
b o p o t r e b n o p o p r a v l j a t i tudi 
mostove. 

Sprejeli so tudi finančni plan za 
leto 1978 za obnovo cest. Ker cene 
neprestano rastejo, modernizacije 
cest ne bo moč realizirati, zato bo 
treba zmanjšati fizični obseg dela. 
Za leto 1978 ima Lokahia skup
nost za ceste občine Ptuj v progra
mu da modernizira naslednje ceste: 

M a j Š p e r k — L e š j e v dolžini 
1,5 km; Stoperce vas v dolžini 
1,4 km; Videm—Tržeč v dolžini 
1,0 km; Sela—Dolena v dolžini 
1,0 km; Dornava—Savci v dolžini 
1,25 km; Zavrč—Cirkulane v dol
žini 2,0 km in Juršinci—Gomila v 
dolžini 1,0 km. Ceste, ki jih v tem 
srednjeročnem planu ne bo moČ 
modernizirati zaradi pomanjkanja 
sredstev bodo upoštevane v na
slednjem planu. Lokalna skupnost 
za ceste bo tem cestam nedvomno 
dajala prednost . 

Potrdili so tudi realizacijo fi
nančnega plana od 1. 1. do 30. 6. 
1978. Naj še zapišemo, da je bila 
celotna seja zelo razgibana in 
pestra. 

V. Tominc 

Kmalu nova stanovanja 

Gradnja stanovanj na Ziherlovi ploščadi v Ptuju 

Vsem, ki že nestrpno čakajo na 
obljubljena stanovanja lahko post
režemo z razveseljivo vestjo. Okoli 
2 5 . avgusta bo namreč tehnični 
pnrevzem novozgrajenega stano-
vanjsiccga bloka B - 3 , vseljiv pa bo 
kot zagotavljajo predstavniki 
T O Z D Gradnje Ptuj , 1. septembra. 

Predvidevajo, da bo letošnje leto 
vseljiv tudi blok B - 5 in okoU 40 
stanovanj v stanovanjskem bloku 
B - 6 . vsi na Ziherlovi ploščadi . 

Sporazumno s samoupravno 
stanovanjsko skupnostjo se že 
pripravljajo na gradnjo bloka B - 7 , 
gradnja pa naj bi stekla okrog 15. 
avgusta. 

JB 

Izvolili nov občinski odbor 
Občinsk i odbor sindikata delavcev kovinske industrije v Ptuju je 

bU 
ustanovljen v aprilu 1974. Celotna aktivnost odbora v minulein 
manda tnem obdobju je temeljila na uresničevanju sklepov 8. kongresa 
ZSS. V m a n d a t n e m obdobju je odbor zasedal na 17 rednih in dveh 
izrednih sejah. Sindikalne akt ivnost i ne m o r e m o merit i p o številu sej. 
temveč predvsem p o akcijski uč inkovi tos t i sprejetih sklepov, ki so j^t 
skoraj vedno uspešno izpeljali. 

Pred obč insk im o d b o r o m sindikata stojijo velike naloge. Pred njiJflJ 
je deveti kongres ZSS, kjer b o d o dobili smernice za nadaljnje de lo . Z» 
ponovnega predsednika občinskega odbora sindikata delavcev kovinske 
industrije je bil izvoljen Ludvik Gajski iz T G A „ Boris Kid r i č" , Kidričevo, 
k i j e to delo uspešno opravljal že doslej . 

D . Klajnšelt 



KJE NAJ BODO 
ZGRAJENE 
GARAŽE ZA 

OSEBNA VOZILA 
Vedno večje število lastnikov 

piotornih vozil, predvsem osebnih 
avtomobilov se bavi v Ptuju z vpra
šanjem, kdo se bo lotil načrtne 
gradnje potrebnega števila garaž, 
ali S t a n o v a n j s k a s k u p n o s t ali 

„Neko« v starih dobrih časih", 
pred četrt stoletja je na razmeroma 
malem prostoru lahko ,,parkiralo" 
desetkrat več ,,železnih konjičev" 
kot pa danes 

Zavod za komuna lno dejavnost 
Ptuj. V prvi vrsti se bo treba odlo
čiti, kakšno obliko naj imajo 
garaže, d a ne bo vsaka drugačnega 
obsega, višine in lokacije, kako naj 
pri njihovi graditvi sodelujejo inte
resenti ali kakšno odškodnino naj 
plačujejo za njihovo uporabo . 

Glede na veliko Število interesen
tov za nove garaže bo po t rebno 
rešiti predvsem vprašanje ali naj 
neka ustanova prevzame skrb za 
graditev garaž, ali pa bi j ih naj gra
dili sami interesenti na določenih 
o b m o č j i h m e s t a p o e n o t n e m 
načrtu, ali pa naj bi j ih zgradil 
zavod in j i h p o t e m p r o d a l 
interesentom. Pri graditvi garaž bo 
potrebno upoštevati posamezne 
predele, pri katerih naj bi bile gara
že. Nikakor si ni mogoče zamišljati 
za celo mesto s amo eno lokacijo za 
te objekte. 

(Tednik št. 47, 
z dne 7. decembra 1962) 

SPOMENIK FRANCU 
KRAMBERGERJU V PTUJU 

Kip železničarja Franca Kram-
bergerja, ki ga je oblikoval kipar 
Viktor Gojkovič , smo odkriU letos 
15. aprila v počast i tev dneva 
železničarjev in štirinajstega sre
čanja s pobra ten imi obč inami . 

Prostor za Krambergerjevo 
obličje je bil izbran pred 
delavskim d o m o m , ki jc prav tako 
poimenovan po Francu Kramber-

ferju v Cučkovi ulici 1, kjer so 
ipu pr imerno uredili tudi okolje 

z lepim marmorna t im vitkim 
stcbričem, t lakom okrog spomeni
ka in posejanim zelenjem, ki bo 
kmalu zraslo, zazelenelo in z 
rožnimi nasadi okrasilo bronas to 
podobo padlega junaka Franca 
Krambergeija. S k ipom ob koncu 

C u č k o v e ulice je pridobil Ptuj nov 
ko t iček ubrane lepote . . . 

Nekdanji d o m železničarjev so 

Erevzeli ptujski sindikati . Dom je 
il poimenovan po padlem borcu 

Lackove če t e , predvojnem komu
nistu in organizatorju O F na 
ptujskem območ ju Francu 
Krambergerju. D o m ni služil samo 
za po t rebe družbeno-pol i t ične 
dejavnosti sindikatov, t emveč tudi 
vsem drugim organiz,acijam, za 
ku l tu rne prireditve in p o d o b n o . 

Ker je bila zgradba že nujno 
po t rebna obnove, pa tudi prostor i 
niso mogli zadovoljevati vseh 
po t reb , j e obč inski svet ZSS Ptuj 
pristopil k nač r tn i akciji za 

Delavski dom Franca Krambergeija je bil središče družbenopolitičnega usposabljanja sindikalnih 
delavcev. Na sliki zaključek sindikalne politične šole, 23. aprila 1962, ki pomeni tudi začetek 
medobčinskega sodelovanja ,JBratstva in prijateljstva". 

obnovo doma. Sredstva so delno 
prispevali sindikati iz članarine, 

pretežni del pa so združili delavci 
iz temeljnih in drugih organizacij 
združenega dela. Tako j e danes 
d o m resn ično v ponos , ne le 
č lanom sindikata, t emveč p tu j -
skun o b č a n o m v c e l o t i . . . 

(Tednik št. 15 
z d n e 17. aprUa 1975) 

Motiv z ene od številnih 
razstav v delavskem domu 
Franca Krambergeija 

Na zadnji steni v domu 
Franca Kmmbergerja je akad. 
slikar Janez Mežan že leta 
1948 upodobil motiv iz 
življenja ptujskih železničar
jev ob obnovi porušene 
domovine. Freska je po smrti 
Mežana še pridobila na 
umetniški vrednosti, zato so 
jo ob obnovi doma skrbno 
restavrirali (na sliki levo zadaj 
viden del motiva) 

Nove zmogljivosti ormoške opekarne, svečanost ob otvoritvi 
rekonstruiranega obrata opekarne leta 1961 

Novi železniški most v Ptuju 
že služi prometu 

v sobo to , 29. decembra 
preteklega leta popo ldne j e o b pol 

štirih zapeljal potniški vlak 
številka 1116 čez novi železniški 

most p reko Drave v Ptuju. 
Svečani izročitvi tega mos tu 

r ednemu p rometu in prerezanju 
t raku j e prisostvoval zastopnik 
direktorja državnih železnic F L R J 

iz Ljubljane, tov. Varga, ing. 
Živkovič, dr . ing. Marinček . . . 

Pred otvoritvijo mos tu j e govoril 
Karel Koren in v imenu krajevnega 
odbora sindikatov v Ptuju. „ Z 
rados tn im srcem", je dejal tov. 
Koren , , ,smo dočakal i , da današnji 
dan, k o smemo pozdravi t i na tem 
mestu tov. Vargo in zas topnike 
direkcije ter oblast i , k o bo predan 
ta mogočn i most p reko Drave 
p rometu p o tol ikih letih. Preden 
je zmagoslavno vkorakala v naše 
mesto maja 1945 naša slavna JLA, 
je bil most žrtev okupator ja , ki j e 
ho te l s t e m razrušenjem zadržat i 
zmagoslavni p o h o d naše hrabre 
v o j ^ e . Most j e sicer res pod r t , 
vendar to okupator ju ni nič 
korist i lo, t emveč pomeni lo le 
zadnji udarec minule k r u t e 
vojne" . ' 

Povojne razmere niso dopušča le 
takojšnjega popravila tega važnega 
objekta. Šele leta 1948 se je 
začelo s predpripravami, z 
betoniranjem de loma porušenih 
stebrov. 

V. J. 

(Ptujski tednik št. 1 
z dne 4. januarja 1952) 

Zasilni most čez Dravo so takoj po osvoboditvi zgradili borci 
prve gradbene brigade sedmega korpusa J A, ki so v celoti 
obnovili progo Pragersko—Kotoriba v rekordnem času. 

220 milijonom 
Most čez Dravo v O r m o ž u , ki 

vodi na hrvaško stran j e zaprt že 
drugo l e to . Računa jo , da o rmoška 
občina zaradi zaprtega dotrajane
ga mos tu izgubi letno okol i 220 
milijonov dinarjev. Most so moral i 
zapreti, ke r je dotra jan. Za nov 
most še ni ne nač r tov , ne denarja. 
Občina se sicer t ud i , da bi bil t a 

p rob lem v dolglednem času rešen. 
Tudi borlski mos t kaže , da bo 

vsak čas odslužil . Tako Ormož 
p rak t i čno s Hrvatsko glede 
tovornega p rometa ne bo imel 
druge zveze ko t p reko Čakovca. 

(Tednik štev. 40 
z d n e 19. o k t o b r a 1962) 

Prekladanje koruznih klasov čez traverze zaprtega ormoškega 
mostu 

Most čez Dravo v Ormožu 

Velika manifestacija 
bratstva 

Glede na okoliščine (praznovan
je prvomajskih praznikov) lahko 
šele danes p o r o č a m o o bra tskem 
srečanju prebivalstva o b č i n Ormo
ža in Varaždina ob otvori tvi 
novega mosta čez Dravo pri 
Ormožu . O pripravah na predajo 
pravkar dograjenega mostu p rome
tu smo obširno poročal i v naši 
prvomajski številki, danes pa 
lahko zapišemo, da seje svečanost 
odvijala n a t a n č n o j ) o predvidenem 
programu. V z d u g e je nekoUko 
kvaril hladen veter, ki j e prinesel 
tudi nekaj dežnih kapel j , vendar 
to ni bistveno mot i lo prijateljske
ga razpoloženja in veselja številnih 
navzočih nad novim uspehom 
graditve naših obeh p o k r a j i n -
vzhodne Slovenije in Severne 
Hrvatske, tesnejše povezave, ki j o 
o m o g o č a prav novi most med 
bližnjim in širšim zaledjem na 
obeh bregovih Drave na t em 

območ ju . Most je predal namenu 
predsednik skupščine obč ine 
Varaždin Vekoslav Keret ič s t em , 
da je prerezal trak sredi mos tu , 
pr i ložnostne nagovore o b otvori tvi 
mostu pa so imeli poleg 
predsednika skupščine o b č i n e 
Ormož Franca Novaka s slovenske 
strani , še Zoran PoUč, s hrvatske 
pa Štefan Lamer , repubUški 
sekretar za p rome t . Obč ina 
Ormož je podarila obč in i Varaž
din v spomin na otvori tev skupno 
zgrajenega mostu p laketo o rmo
škega grba. 

Most j e gradilo podjetje 
T E H N O G R A D N J E iz Maribora, ki 
je z izvedbo še enkra t pot rd i lo 
svoj r enome v jugoslovanskem in 
medna rodnem meri lu. 

(Tednik št. 18, 
z dne 10. maja 1968) 

Letos bodo izvozili 
25.000 

kuhinjskih garnitur 
Pred nekaj leti j e bilo v Ormožu ustanovljeno Invalidsko podjetje 

»Jože K e r e n č i č " , ki se je v zadnjem obdobju zna tno razvilo in sedaj 
predstavlja najpomembnejšo tovarno v obč in i . Lani je bilo v tovarni 19: 
Zaposlenih, letos pa jih b o d o zaposlili še 24. V tovaini izdelujejo razno 
okovje, kuhinjski pr ibor , vse vrste plast ičnih izdelkov in druge izdelke, ki 
^ namenjeni široki potrošnj i . K najpomembnejšim izdelkom tovarne 
pada jo plast ične obloge volanov, avtomobilske tape te in drugi plast ični 
izdelki za po t r ebe avtomobilske industrije. 

Tovarna „Jože K e r e n č i č " v Ormožu je v pro izvodnem sodelovanju s 
tovarnami TAM, TAP, TEP in nekatere proizvode izdelujejo tud i za 
tovarno Zmaj . 

Lani je imela tovarna 480 milijonov b ru to proizvoda, ' e tos pa ga 
predvidevajo 600 milijonov dinarjev. Višjo proizvodnjo o m o g o č a tovarni 
predvsem tesno sodelovanje s f inančno boijsimi kooperan t i . 

(Tednik st. 8 z dne 26. februarja 1965) 
Z modernimi stroji v tovarni Jože Kerenčič je treba delati lepo 
in strokovno pravilno 



PTUJSKI MOST - SVETOVNA ZANIMIVOST 
Po projektu je začela gradnja na treh nosilcih z razponi čez strugo Drave. Gradnjo so opravljali 
pomočjo premičnega odra in z najsodobnejšo mehanizacijo. 

(Ptujski tednik, št. 7 z dne 
20. februarja 1959) 

Most je odpri Tone Bole, član izvršnega sveta LRS, kije imel 
tudi daljši govor. Kljub temu, da je močno snežilo, se je na 
slovesnosti zbralo več tisoč ljudi. 

Podiranje starega mostu se bliža kr^'u . . . 

Izgradnja ptujskega mos tu je 
p o m e m b n a tudi v svetovnem 
merilu. Po poda tk ih ki^ige 
„ S p a n n b e t o n b a u " , ki j o je leta 
1957 objavil Herberg in v ka te r i je 
n a v e d e n i h p r e k 1 3 0 
n a j p o m e m b n e j š i h tovrstnih 
objektov iz vsega sveta, je novi 
ptujski mos t na 6. mestu , če 
pr imerjamo n ^ v e č j a posamezna 
polja poedinih objektov. 

Projekt sta izdelala inž. Boris 
Pipan in inž. Boltežar Hvastja. Na 
licitac^i med pet ponudn ik i je 
prodr lo podjetje „Tehnogradn je" 
s svojo zelo ugodno p o n u d b o . 
Pričetek te zahtevne gradnje je bil 
julija 1957. Delali so podnevi in 
pri luči in na s rečo brez iiesreč ali 
poškodb j u d i . Šef gradbišč a je bil 
mž. Franc Runovec . 

Novi ptujski cestni most čez 
Dravo je dolg 221 m, gradnja pa je 
stala 120 mil^onov dinarjev, 
dcupno s cestnimi prikl jučki pa 
b o d o dela znašala nekaj manj od 
2 0 0 milijonov dinarjev. 

Otvori tev p rometa čez novi 
p t u j ^ i mos t b o v nedel jo, 2 2 . 
februarja 1959 ob 1. uri s 
slovesnostjo na Trgu svobode, v. J . 

P I S A L I S M O , D A 

BO P A N I B I L O T A K O . . . 

Nova šola na 
stavbišču nekdanje 
mestne ekonomije 

Urbanisti so mnenja, da bi bilo 
najlepše mes to za poslopje nove 
šolske zgradbe na pros toru , kjer je 
stalo nekdaj gospodarsko poslopje 
Mestne ekonomije , ki ga je uniči l 
požar . Ta pros tor je dovolj velik 
za samo šolsko zgradbo ko t tudi 
za šolsko dvorišče. Po gradbenih 
spremembah v tem delu mesta bo 
v središču stala nova šola, ki b o 
bUzu novega stanovanjskega 
naselja, blizu postaje, nedaleč od 
bolnišnice, vendar tol iko 
oddaljena od največjega p rometa , 
da dela v šoli ne b o moti l nikak 
ropo t . 

Za graditev nove šole zraven 
(Mladike) osemletke Jožeta Lacka 
j e ob Zr in j sko-Frankopan j sk i 
cesti premalo pros tora . Proti 
drugačni lokaciji tud i govori vrsta 
drugih činiteljev (nizka lega, visok 
vodos ta j , nepr imerno okolje, 
mo ten dohod i td.) Sedaj izbrano 
mes to leži visoko nad vodostajem, 
na sončnem mestu , izven 
največjega p rometa , možnos t 
širitve in drugo . 

(Ptujski tednik št. 1 
z dne 8. januarja 1960) 

MANJ PODCENJEVANJA, 
VEČ SPOŠTOVANJA 

v našem vsakdanjem življenju ugotavl jamo, da so se posamezni naši 
občani cesto znašli pred vprašanjem, ali naj v uradu , ustanovi ali podjetju 
uporabl ja jo besedo tovariš ali gospod, boječ se, da bi se ne zamerili ob

čanu, na katerega so se obračali s svojimi problemi in željami. Uveljaviti 
moramo v našem družbenem življenju naše lepo in plemenito ter prepro
sto nazivanje z besedo tovariš in si nikar ne delajmo več nepotrebnih skr
bi. Zdravnik nas bo sprejel z veseljem, če ga b o m o imenovali tovariš 
zdravnik, enako profesor, inženir, učitelj , delavec in uslužbenec. Mnogo 
topleje in prisrčneje zveni beseda tovariš , saj z njo v dovoljni meri izrazi
mo občanu, s katerim pr ihajamo v stik, znak spoštovanja, iskrenosti, člo
veške topline in zaupanja , pa naj se nekdo nahaja še na tako visokem 
položaju in ima še tako visoko izobrazbo in znanje, zasluge in podobno . 

Z besedo tovariš pa izražamo tudi našo zvestobo in pripadnost so
cialistični družbi, plemenitim idealom in ciljem delavskega razreda in 
socializma. 

(Tednik štev. 4, z dne 1. februarja 1963), 

Pisali smo, da bo pa ni bilo tako... 
Gradnja plavalnega 

bazena 
v Majšperku? 

TD . .Par t izan" Majšperk se je 
odloči l zgraditi kopalni bazen, ki 
je t emu industri jskemu kraju, 
odraslim, mladini in šolskim 
o t o k o m tega haloškega predela 
nujno po t r eben . Načrt za bazen 
velikosti 25 x 12,5 m in po t rebne 
pritikline so že lani pripravili. 
Sedaj so začeli z nabiralno akcijo 
prispevkov in p o m o č i , ker b o d o 
poleg sredstev iz lokalnih virov in 
prostovoljnega dela na njo tudi 
navezali. V tem pr imeru gre za 
objekt , ki bo stal okrog 5 
milijonov dinarjev, v kar je že 
všteto prostovoljno de lo . 

Skozi Majšperk t e k o č a Dravinja, 
ki ni pr imerna za kopanje , 
čeravno ni povsod globoka in 
čeravno je v pole tn ih časih zelo 
topla , ker nosi s seboj izplako in 
nesnago tovarne usnja v 
Slovenskih Konjicah. O veliki 
po t reb i po urejenem kopa lnem 
bazenu so razpravljali že na sejah 
in sestankih raznih organizacij. 
Resno p o b u d o za uresničitev tega 
predloga in že nabavljenega nač r ta 
pa je dalo TD , ,Part izan". Za 
izvedbo načr ta kažeta Tovarna 
volnenih izdelkov in Tovarna 
strojil vse razumevanje, enako pa 

tudi okoliško prebivalstvo. 
Tovarna volnenih izdelkov je med 
drugim pripravljena bazenu 
d o v ^ a t i tud i cis to in zdravo vodo , 
d a j e ne bi črapali iz Dravinje. 

Kopalni bazen bi radi zgradili že 
letos, zato se je odbor za izvedbo 
načr ta v zbiranju sredstev naslonil 
na najširšo javnost in je p repr ičan , 
da mu bo to dragoceno p o b u d o 
uspelo^ v d oglednem času 
uresniči t i . 

(Ptujski tednik št. 11 
z dne 2Q. inarca 1959) 

V dveh letih bo imel Ptuj 
lepo novo zgradbo 

v torek, 8. januai ja 1952 so se 
zbrali v sejni dvorani O L O v Ptuju 
predstavniki oblasti , gospodarstva 
in množ ičn ih organizacij za Ptuj 
in okrajno območ je , da bi nače lno 
rešili predlog o zgraditvi večjega 
objekta med Mladiko in 
Zdravstvenim d o m o m v Ptuju, ki 
bi bil posvečen spominu na padle 
borce NOV z obrnočja ptujskega 
okraja in ki bi služil gospodarsko 
ku l tu rnemu dohajanju ob vseh 
prilikah . . . 

Vsi udeleženci te seje so 
potrdi l i , da jc t aka zgradba res 
nujno po t rebna , da pa zahteva 
njena zgraditev s toods to tn i 
materialni in moralni delež vseh 
lokalnih oblastnih in pol i t ičnih 

forumov in organizacij ter 
ustanov. Uresničitev tega načr ta 
bi stala n ^ v e č 35 milijonov 
dinarjev. Tako bi med 
Zdravstvenim do inom in Mladiko 
s ta lavzporedno z železnico dva do 
tri nads t ropna zgradba, v ka ter i bi 
imele vse organizacije svo^e uradne 
pros tore . Zadaj bi stal nižji objekt 
z dvema dvoranama za sestanke, 
še dalje zadaj bi bila impozantna 
dvorana, ki bi sprejela do lO.OOo 
ljudi! 

z graditvijo bi bilo t reba začeti 
že v marcu t.l., da bi bila dvorana 
dovršena že d o konca leta 1952, 
do razstave še drugi objekt i in do 
konca leta 195 3 celotna 
zgradba . . . 

V. J. 
(Ptujski tednik st. 2 

z dne 11 . januarja 1952) 

PS uredništva: Z omenjeno 
zgradbo je bil mišljen takozv. 
ku l turn i d o m v Ptuju, k i ga 
gradimo že^ od leta 1948 in je 
vprašanje, če ga b o m o resnično 
zgradili d o leta 2 0 0 0 . 

Dobri učbeniki so 
še vedno problem 
Na šolah primanjkuje predvsem 

učben ikov za slovenski jezik, 
računs tvo , fiziko, srbohrvaščino 
in zemljepis, ker je bi lo na 
knjižnem trgu premalo k n j ^ in j ih 
ni bilo mogoče dobi t i . Motijo tud i 
učbenik i , ki si j ih učenc i sami 
nabavijo in so najrazličnejših i 
izdaj. Zaželjeno bi bilo, da b i se na j 
našem knjižnem trgu pojavilo j 
čimveč dobr ih učben ikov , k i b i j 
zamaših t o vrzel. 

(Ptujski tednik št. 31 
z dne 7 . avgusta 1959) 

Vrtec na Vičavi 
Terenska organizacija SZDL 

Vičava se poteguje pri obč in i Ptuj 
za pros tore zraven dvorane, k i bi 
jih po izselitvi sedanjih 
stanovalcev preuredil i v otroški 
vrtec. Ker je na tem p9droč ju 
veliko delavcev in nameščencev 
ter zaposlenih žena in mater , je že 
dolgo v n a č r t u organizacija, da bi 
ustvarila za o t roke zavetišče 
oziroma vrtec, za kar b o d o z 
dodelitvijo zaprošenih pros torov 
ustvarjeni vsi pogoji. Zraven je 
dvorana in lepo urejeno igrišče. 

Vse kaže . a a b o o b č i n « i ljudski 
odbor Ptuj podjgrl že^o 
organizacije SZDL Vicava in b o 
p o t e m tud i ta teren imel vr tec. 

(Ptujski tednik št. 5 1 
z dne 2 9 . decembra 1958) 

Sejmi v Ptuju naj ostanejo 

Nakladanje treh bikov simentalske pasme na tovornjaka tovarne 
meaiih izdelkov Maribor ni bila lahka stvar (posnetek 1. marca 
1961) 

Pri živinorejcih v ptujski obč in i 
prevladuje mnenje, aa ne bi kara lo 
odpravi t i dosedanjih živinsikili 
sejmov v Ptuju p o zgledu Celja in 
drugih slovenskih mes t . Ptuj 
pomen i s svojo živinorejsko 
okol ico če t r t ino stanja vse živme v 
mariborskem okraju in s tem 
pomenijo veliko vec živinski sejmi 
v Ptuju ko t v kakem drugem 
mestu Slovenije. Z odpravo 
sejmov v Ptuju bi bilo precej 
pr izadeto ptujsko k o m u n a l n o 
podjetje, ki ima od sejmov redne 
dohodke , odprava sejmov pa bi na 
drugi strani tud i m o č n o prizadela 
naše trgovine, saj je ob sejmskih 
dnevih promet v njUi največji. 

(Ptujski tednik 

z dne 29 . maja 1959) 

ČE MLADINA NIMA DRUGEGA 
RAZVEDRILA 

v Ptuju so posebno v večernih poletnih urah predstave izo
braževalnega ali zabavnega značaja zelo redke. T o je vzrok, da se 
mladina ukvarja s stvarmi, ki zanjo niso najprimernejše. Nekater i zahaja
jo v gostilne, drugi pos topajo p o cestah, velik del pa jih posebno v zad
njem času , , zaprav l ja" težko prislužen denar v L U N A P A R K U , ki že ne
kaj časa gostuje na dvorišču Mladike. Glavna , , v a b a " L u n a parka so 
predvsem popevke, ki jih , ,v r t i jo" vsak večer od petih do enajstih, in za
radi katerih mladine pa tudi odraslih kar mrgoli tam okoli . T o d a , ,poslu
šanje p o p e v k " ni vzrok zgražanj nad početji, ki j ih mladina tam počenja. 
P o raznih vrtiljakih, v streliščih, v stojnici z napisom: , ,Sreča v svet lu" , 
kjer mladina dobesedno za prazen nič daje denar , ki bi se dal porabiti tu
di v boljše namene. 

Vendar za vse to ne smemo iskati krivca v samem osebju Luna 
pa rka , ki teži za čim večjim zaslužkom, niti ne smemo zvračati krivde na 
samo mladino, ker v Ptuju drugače nima drugega razvedrila. 

Zaradi tega je nujno, da mladino preusmer imo. Možnost i je precej 
samo razumevanja in volje ter več pozornost i mladini je t reba. Ce zla ne 
bomo zatrli v povojih, ga potem, ko se bo razrasel, ne b o m o mogli zatre-
ti, kajti podobnih Luna parkov prihaja v naše mesto vedno več. 

(Tednik št. 26 z dne 14. julija 1961) ^ 

Udeleženci ustanovnega občnega zbora sindikalne podružnice 
obrtnih delavcev v Ptuju leta 1961 

FRANC MUZEK 
splošno ključavničarstvo 
in dekor 
Vespazianova 1 - Ptuj 

Ob 30 letnici informirati/a čestitam uredništvu 
m zvestim bralcem, 
nbenem na vsem delovnim l/iidem ob dnevu vstaje slovenskega 
nnrndal 

r. svotiini k,v<ilit(?tnin>i slofilvaini se p r i p o r o č a l i tudi v/ napre j . 

Otroci še vedno ogroženi 
Komisija za preventivo in vzgojo 

šolskih o t rok o p rometn i varnost i 
je že večkrat predlagala, da bi se 
na križišču pri železniških 
zapornicah in p r e h o d o m pred 
dravskim m o s t o m ob u rah , ko 
hodijo ot roci v šolo, uvedla 
dežurna služba organov miUce, 
kajti vedno več o t rok zaradi 
voznikove ali svoje nepazljivosti 
k o n č a po t v šolo v bolnišnici, ali 
pa še slabše. Najbolj k r i t i čno je 
zjutraj , p red sedmo u r o , do pet 
minut čez sedem. Takra t niso na 
cestišču samo o t roc i , ki hitijo v ^ 

Ptuj^i pionirji so že leta 1960 manifestirali za večjo varnost na; 
našm cestah 

šolo, t emveč tudi vozniki zamud
niki, ki divjajo v s lužbo, ne 
upoštevajoč p r o m e t n e predpise . 
Petnajs tminutno dežurstvo orga
nov milice bi na omenjenih 
ptujskih križiščih bilo nujno 
po t rebno č im prej uvesti, ker 
skoraj vsako j u t r o na omenjenih 
mestih pride do spodrsljajev in 
zastojev. 

(Tednik štev. 11 
z dne 22 . marca 1973) 

POŽAR NA OTOKU 
PRI BimH 

v nedeljo, 4. aprila 1965, okrog 11,30 je veter razpihal na 
otoku pri Birih velik požar. V tem mladem gozdiču so se 
navadno radi igrali otroci. Očividno so tudi v nedeljo dopoldan 
zakurili in pri odhodu niso mislili na žerjavico, ki je ostala. 
Močan veter je razpihal potem žerjavico v velik požar. 

V. J. 

(Tednik štev. 14 z dne 9. aprila 1965) 

Mladi so si brez tehničnih naprav znali nekoč uprizoriti na Birih 
prave atrakcije 
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Ustvariti moramo politično 
angažiran sindikat 

Ko je J a n k o Mlakar, predsednik 
občinskega sveta ZS Ptuj govoril o 
nadaljnjih nalogali sindikata v 
ptuisfci obč in i , je še posebej 
podčr ta l , da moramo ustvariti 
poUtično angažiran sindikat , torej 
sindikat, k i ga b o d o vsi delavci 
sprejeli za svojo organizacijo, ker 
bodo v njej in o reko nje uveljavili 
svojo vlogo. Nadaljeval j e , da 
morajo delavci napet i vse sile, da 
sindiJcalna organizacija ne pos tane 
organizacija za vsak pr imer , 
ampak je p o t r e b n o združi t i vse 
sile za tako organizacijo, ki bo 
živo pr isotna v celoti d ružbeno
ekonomskih odnosov in ki bo 
obenem organizacijsko in vsebin
sko najbližje delavcu in njegovemu 
delovnemu mestu . Prav tako 
mehanizem družbenoekonomsk ih 
odnosov, k i ga vzpostavljata 
ustava in zakon o združenem delu 
ne bi mogel zadovoljivo delovati 
brez polnega angažiranja sindika
ta, zato j e d ružbena vloga 
sindikata močnejša povsod, kjer 
problemov ne more reševati 

mehanizem sistemov, ampak j e 
po t rebna d e m o k r a t i č n a akcga 
dejavnikov. 

Sindikat n ima samo polne 
svobode, ampak ima na razpolago 
vsa sredstva, Ki j ih po t rebuje , da b i 
se lahko vztrajno bojeval za 
samoupravne pravice de avcev in 
njihove neposredne interese, za 
skupne interese oz i roma dolgoroč
ne interese delavskega razreda v 
c e b t i in vseh delovnih ljudi. 

Pri sedanji stopnji organizirano
sti in razvoja samoupravnih 
odnosov v združenem delu 
sindikat ne m o r e delovati samo na 
področ ju razreševanja vsakdanjih 
problemov, k i so bis tveno 
povezani z mater ia lnim, samo
upravnim in pol i t ičnim položajem 
delavca. Njegova bistvena vloga j e 
vzpodbujanje delavcev, da., č i m 

aktivneje sodelujejo v upravljanju 
celote z d r u ž e n j a dela. 

J anko Mlakar je tudi ugotovil , 
da bolj ko t se uveljavlja delavec v 
temeljni organizaciji, t em ustrez
nejša mora bit i pol i t ična organizi
ranost . Sindikat ima k o t najširša 
pol i t ična sila zelo p o m e m b n o 
nalogo pr i uresničevanju te 
zadeve. 

Težišče dela v sindikatih mora 
bit i usmerjeno v osnovne organiza
cije sindikata in sindikalni skupini . 
Osnovna organizacija torej pred
stavna k o n k r e t n o mes to , kjer 
delavci oblikujejo pol i t ična stali
šča, povezana s svojimi neposred
nimi interesi in tudi stališča do 
širših splošnih in skupnih 
družbenih interesov. Da b o d o 
osnovne organizacije uresničevale 
svojo vlogo, se b o d o morale redno 
povezati z o b č m s k o organizacijo 
m prek nje s ce lo tno sindikalno 
organizacijo. Postat i morajo torej 
tak akcijski č len sindikalne 

organiziranosti , da b o d o lahko na 
p o d l a g stališč širših sindikalnih 
organizacij same presojale kon
k re tne interese svojih članov, j ih 
usklajevale in t ako pol i t ično 
vplivale na vsebino samoupravnih 
odloči tev . Prav zaradi tega j e 
po t rebno v osnovnih organizacijah 
sindikata še bolj ko t doslej razviti 
delovanje sindDcalnih skupin in 
druge akt ivnost i , v kater ih bodo 
lahko člani sindikata neposredno 
izražali svoje interese in stališča, 
se seznanjah s stanjem in 
problemat iko svoje temeljne 
sredine in tako vplivali na 
sprejemanje odloč i tev . 

To so torej osnovne usmeritve v 
nadahnjem delu ptujskih sindika
tov. Podrobneje pa so opredeljene 
v sklepih, sprejetih na volilni 
skupščini obc indce organizacije 
ZS Ptu j . 

Po t rebno je poudar i t i , da 
morajo s i n d i a l n e organizacije 
oceni t i , k a k o so usposobljene za 
izvedbo svojih številnih in 
zahtevnih nalog; prav t ako p a tud i 
pregledati obhke organizuanos t i 
le-teh. Danes, k o se sindikati 
n a h ^ a j o v zelo razgibanem času , 
času priprav na sindikalni kongres , 
je v vseh temeljnili sredinah 
organiziranosti taksno razpravo, v 
kater i bo sodebva l sleherni 
delavec. Vse razprave morajo 
izhajati iz znači lnost i temeljnih 
sredin povezane z azpravo o 
kongresnih d o k u m e n t i h . Se pose
bej zavzeto je po t r ebno razpravlja
t i o d ružbenoekonomsk ih o d n o 
sih, ustvarjanju in delitvi dohodka , 
kadrovdci pol i t iki , planiranju, 
življenjskih razmerah delavcev, 
medsebojnih odnosih in p o d o b n o ; 
dcratka p o t r e b n o j e opozor i t i na 
vsa o d p r t a vprašanja temeljnih 
sredin. 

Pripravila: MG 

Janko Mlakar: ,3indikat se mora bojevati za dolgoročne 
interese delavi^eg? razreda" foto: Damlo Klajnšek 

Krajevna organizacija ZZB N O V na Polenšaku pripravlja za v 
n e d e l o , 2 3 . julija proslavo o b dnevu vstaje slovenskega ljudstva. Zače tek 
proslave bo ob pol dvnajstih v Polencih št. 22 , kje;bodo svečano odkril i 
spominsko p loščo j unaškemu prvoborcu pohorske če te K A R L U 
A R N U Š U - K L E M E N C i C U . 

Program proslave, ki j e organizirana skupno z obč insk im o d b o r o m 
Z2LB N O V Ptu j , obsega med drugim slavnostni govor , ki ga bo imel 
Zvonko Sagadin, sodelavec padlega prvoborca Arnuša in b o tud i odkri l 
spominsko p l o š č o , za tem pa b o ku l tu rn i p rogram, k i ga b o d o izvajali: 
moški ok t e t iz P.tuja, učenc i osnovne šole Polenšak in mladinska aktiva s 
Polenšaka in iz Z a m e n e . Po programu pa bo tovariško srečanje borcev in 
aktivistov s ptujskega območ ja . 

Karel Ajnuš j e bil pred vojno član SKOJ in pozneje član KPJ. Med 
prvimi se j e odzval klicu KPJ in odšel v par t izane riPohorje že polet i 
1 9 4 1 . Bil j e mitraljezec v vodu pohorske če te in se je odlikoval v boju na 
K lopnem vrhu . Pozneje je odšel na teren , kjer so ga gestapovci ujeh, 30 . 
o k t o b r a 1941 pa j e bil v Mariboru ustreljen. 1. Kelhar 

Položaj kmečke žene 

Potrebne bodo korenite 
spremembe 

Kmečka žena je še vedno le 
privesek na kmetiji. Kakor se to 
sliši neprijetno, t ako je še v večini 
pr imerov. Ustava in predlogi novih 
k m e t i j s k i h z a k o n o v pa j i 
omogočajo in priznavajo status 
kmetijske proizvajalke. Za to si 
m o r a j o k m e č k e žene t o s a m e 
izboriti, prizadevali si, da to 
dosežejo. T o je bila ena izmed 
ugotovitev članic odbora kmečkih 
žena zadružnic pri Zadružni zvezi 
Slovenije, ki so se preteklo soboto 
sestale v Ptuju skupaj z odborom 
aktivov kmečkih žena pri obra tu 
za k o o p e r a c i j o K m e t i j s k e g a 
kombina ta P t u j . 

Delo kmečke žene še ni prizna
n o , č e p r a v več ko t p o l o v i c o 
k m e t i j s k e p r o i z v o d n j e leži na 
n j en ih r a m e n i h . Z a p i s a l i s m o 
kmetijske proizvodnje in ne le 
gospodinjskih opravil . Njihovi 
možje radi povdarjajo, da je vse v 
redu, da so dobre gospodinje, 
m a t e r e , v e n d a r j e to ve l iko 
premalo. Ustava zagotavlja kme
čki ženi pravice izhajajoče iz dela. 
Ce se spomnimo na prej zapisani 
podatek o kmetijski proizvodnji, 
n a m j e t o v e r j e t n o že bo l j 
r a z u m l j i v o . P r i z a d e v a t i si 
m o r a m o , da dobi tudi kmečka že
na status kmetijske proizvajalke in 
se po pravicah izenači z delavkami 
v združenem delu ter iz tega uživa 
tud i p r a v i c e d o p o r o d n e g a 
d o p u s t a , o t r o š k e g a v a r s t v a , 
i z o b r a ž e v a n j a , da si z a g o t o v i 
socialno varnost . T o pa mora biti 
upoštevano tudi v predlogih in 
k a s n e j e v n o v i h k m e t i j s k i h 
zakonih. Dosedaj so ti upoštevali 
le kmečke gospodarje , kar pa 
nikakor ni bilo prav. Kmečka žena 
mora biti pri tem enakopravno 
obravnavana. 

N a seji je beseda tekla tudi o 
u s m e r j e n e m i z o b r a ž e v a n j u v 
kmetijstvu in izobraževanju kme
čkih ž e n a v z i m s k e m č a s u . 
Izobraževanje ob delu je ponekod 
dalo pričakovane rezultate, d rugod 
pa je zanimanje premajhno, pred
vsem na manjrazvitih območjih. 
Z a t o j e n a l o g a k m e t i j s k e 
pospeševalne službe in SZDL da 

Z obiska v Doraavi 

ugotovijo možnosti in program 
izobraževanja, ki bo zanimiv na 
posameznih območjih ter za vse 
člane kmečkega gospodinjstva. 
Pravzaprav bi morali za kmetije 
zraven proizvodnih biti izdelani 
tudi programi izobraževanja, saj si 
brez ustreznega znanja hitrejši 
napredek težko zamišl jamo. Tu ne 
gre zgolj za formalno izobrazbo, 
pridobljeno med rednim šolanjem, 
temveč bolj za izobraževanje o b 
delu na predavanjih, seminarjih, 
s t r o k o v n i h o g l e d i h , b r a n j u 
s t rokovne li terature in p o d o b n o . 
Možnosti je veliko, vendar mora 
m o p r i k m e t o v a l c i h v z b u d i t i 
potreben interes. Izobraževanje je 
p o m e m b n o za vse člane kmečkega 
gospodinjstva, t ako za može ko t 
ž e n e . T e ne z a n i m a le 
g o s p o d i n j s t v o , t e m v e č b o l j 
k m e t i j s k a p r o i z v o d n j a . T o 
moramo pri sestavi p rogramov 
upoštevat i . 

V razpravi so članice o d b o r a , 
povdarile, d a se mora jo kmečke j 
žene bolj vključevati v d ružbeno 'i 
življenje, t ako b o d o lahko več in ^ 
hitreje dosegle. Večjo skrb b o 
po t rebno posvetiti tudi kmečkim 
o t rokom od otroškega varstva, 
šolanja d o štipendiranja, skra tka 
zagotoviti j im enake možnost i 
razvoja kot imajo to ostali. Ome-

- foto J. SlodqJak 

njena je bila zlasti nepr imerna 
prehrana o i rok v soU, Kar oi se 
d a l o z d o g o v a r j a n j e m šol s 
k m e t i j s k i m i d e l o v n i m i 
organizacijami bistveno izboljSati. 
P rav gotovo, saj sedaj otroci 
n a m e s t o m l e k a p i j e jo č a j in 
namesto sadja se hrani jo s kon
z e r v a m i . N a p rv i p o g l e d 
m a l e n k o s t i , ki p a n i s o 
n e p o m e m b n e . T a k š n i h in 
podobn ih pr imerov smo n a seji 
slišali precej . Članice odborov ki 
so k m e č k e žene s k m e t i j , s o 
pokazale , da j im ni vseeno k a k o 
živijo, delajo in da se položaj 
kmečke žene mora spremeniti . Pr i 
tem lahko največ prispevajo same. 

Članice odbora kmečkih žena 
zadružnic pri Združeni zvezi 
Slovenije so si med obiskom v 
p t u j s k i o b č i n i o g l e d a l e t u d i 
usmerjeno kmeti jo pri Cigulovih v 
D o m a v i , osnovno šolo, naselje 
M D A m poslovalnico s kmeti jskim 
reprodukci jskim materialom in 
z b i r a l n i c o m l e k a . N a t o so se 
udeležile otvori tve razstave k ruha , 
ki j o je v okviru tradicionalne 
prireditve kmečkega praznika žetve 
m kruna na FolenSaku pripravilo 
tamkajšnje ttiristicno a rus ivo . 
O b i s k so sk l en i l e z o g l e d o m 
vinskih kleti v Ptuju in z vinsko 
pokušnjo v Vinskem hramu. 

1. ko ta r 

STANKO ŠEGULA - DELEGAT ZA 1 0 . KONGRES ZSMS 

„V družbenih organizacijah in društvih moramo 
storiti še marsikaj" 

Stanko Segula je bil izbran za 
delegata desetega kongresa Zveze 
socialistične mladine Slovenije, ki 
bo v mesecu ok tobru v Novi Gorici , 
ker je aktiven na področju dela z 
družbenimi organizacijami in dru
štvu (DO—D) in j e predsednik 
komisije za delo z društvi pri pred
sedstvu OK ZSMS P tu j . Ko sem ga 
obiskala sva se namenoma pogo
varjala o problematiki D O — D . 

Stane je vodil v jeseni j avno raz
pravo o D O — D in skliceval vse 
predsednike društev, vendar pa ni 
bilo odzivnosti . 

, ,Stvar so vzeli premalo resno. 
Verjetno je to napaka v vodstvih, 
neresnost dojemanja mladinske 
politike v društvih in lahko rečem, 
da nismo našli pravega skupnega 
demokrat ičnega dialoga. Ni bilo 
p r ipomb na gradivo, ker gradiva 
tudi niso preštudirali . Gre namreč 
za to , da vpeljemo mladinske orga
nizacije v druš tva , da tudi znotra j 
D O — D razpravl jamo o idejnopoli-
tičnem delu mladih in da tudi t ako ] 
delujemo. Ne smemo se zapirati v 
neke strokovne okvire D O — D in se 
m o r a m o zavedati, s kakšnim name
nom so D O — D pravzaprav nasta
le, da zaposlujejo mlade ljudi v 
prostem času, za gojitev ljubitelj
skih dejavnosti . . . in so torej nasta
jale kot del mladinske dejavnosti ne 
pa kot nekaj ločenega. 

Lansko leto sem bil tudi na semi
narju v Moravcih in najbolj živo se 
spominjam razprav o tem, ali naj 
z n o t r a j D O — D u s t a n o v i m o 
mladinske aktive ali ne in tistih ne-
konkretnih zaključkov: so oz. niso 

potrebni . Znot ra j D O — D bi morali 
mladince zainteresirati za idejnopo-
litično delo in j ih odvrniti od 
prepričanja, da je , če je gasilec, 
svoje mladinsko poslanstvo že 
op rav i l . " 

D O — D smo oz. smat ramo za 
kolektivno članstvo Zveze sociali
stične mladine. Kaj kolektivno 

Stanko Šegula 

članstvo v pravem pomenu besede 
pomeni? 

, ,Da društvo kot celota sodeluje 
v akcijah, da si j ih je pripravila 
mladina ali kdo drug. Društva se 
premalo zavedajo svoje dejanske 
vrednosti , saj j im mi da jemo mesto 
pri izobraževalnem procesu mladi
ne. In svojo dejansko vlogo bi 
D O — D lahico prej uresničile, če se 

povežejo z mladinsko organizacijo, 
saj zaposlujejo mladino v prostem 
času in so dejansko kolektivni člani 
mladinske organizacije. V Ptuju 
premalo izkoriščamo možnosti 
povezovanja D O — D in klubske 
dejavnosti . Društva bi lahko za 
klubske dejavnosti mladih nudila 
tudi mentorje, mladince, recimo 
27, 28 let, ki bi si lahko pridobili 
tako tudi družbeno pr iznanje . " 

Stane si prizadeva, da bi zbral 
vsa društva v nek adresar, koliko 
jih je , kaj delajo, koliko imajo 
članov in želi vzpostaviti povezavo 
med društvi , vzbuditi tekmovalni 
duh . . . Društva se srečujejo z različ
nimi finančnimi, prostorskimi in 
d r u g i m i p r o b l e m i . P r o b l e m 
financiranja bomo verjetno omilili 
s pomočjo družbenega dogovora, 
v e n d a r pa b o d o m o r a l e tud i 
D O — D reči svojo besedo. Izdelati 
bi moral i tudi nek skupen informa
tor, ki bi javnost obveščal o delu 
društev. Društva bi lahko delovala 
tudi v organizacijah združenega 
dela. 

, ,To , da so me izbrali za delegata 
10. kongresa ZSMS mi pomeni naj
večje p r i z n a n j e , ki ga l a h k o 
dosežem v mladinski organizaciji. 

Zavedam se, da delegat ne moreš 
postati čez noč , ampak moraš biti 
že prej zelo aktiven (na področju 
D O — D ) . Od kongresa veliko priča
kujem, kajti upam, da bo kongres 
zbir najnovejših mnenj — akcijski 
program za delo mladih po kongre
s u . " 

N. Topolovec 

Novo Izbirino skladišče v Slovenji vasi pri Ptuju 

Vse za gradnjo vašega 
doma, 
opremo za vaš dom 
in vse za vas 

vam nudijo 
bogato založene enote 
trgovskega podjetja 
na veliko in malo 

„ I Z B I R A ' ' P T U J 

Ob 30-letnici izhajanja TEDNIKA in ob 22. juliju - dnevu vstaje slovenskega naroda, 
iskreno čestitamo! 



PRAZNIK 
ŽETVE, 
KRUHA 

IN 
POGAČ 

Turistično društvo Polenšak 
je v soboto in nedeljo 15. in 
16. julija pripravilo kmečki 
praznik. V soboto so 
pripravili razstavo različnih 
vrst kruha in peciva. Prikazali 
pa so še veliko raznih posod, 
ki se uporab^ajo pri izdelavi 
kruha in pogač. Razstava je 
bila dobro pripravljena, 
privabila je vel iko 
obiskovalcev iz različnih 
krajev Slovenije s^ sije 1200 
obiskovalcev v soboto in 
nedelo ogledalo razstavo. 

»Kmečka žena mora veliko 
delati na po^u, zraven pa 
skrbeti še za družino. Pridne 
kmečke roke so spekle 
različne vrste kruha in peciva. 
Predvsem so to starejše 
ženske. Kako pa bo čez nekaj 
let, ko bo nastopil nov rod 
kmečkih žena. Ali bodo tudi 
one pripravljale razstavo j 
kruha in pogač. ? Tudi mladi i 
rod se bo potrudil, tako da ne i 
bo zamrla ta razstava in hkrati 
kmečki praznik", so bile 
besede Mimice Segula,: 
predsednice turističnega' 
društva Polenšak. 

Popoldan je bila tudi 
prikazana kmečka svatba, v 
nedelo pa je bUa tekma žanjic 
in nastop mlatičev s cepci. 
Tudi tokrat je prireditev na 
Polenšaku uspela. Tako po 
prireditvah kot po številu 
obiskovalcev. Takšnih 
prireditev si v prihodnje še 
želimo. 

Besedilo in posnetek: 
D. Kl^nšek 

Bogata razstava kruha in peciva 

Ob kruhu in pecivu je bilo razstav^eno tudi veliko posode, ki se 
uporablja pri peki kruha in peciva 

PRIPRAVE NA PRAZNOVANJE TEDNA 
STAREJŠIH OBČANOV 

V prizadevanjih za varstvo in skrb za starejše o b č a n e se je skupnost 
socialnega skrbstva obč ine Ptuj obrni la na vse krajevne skupnost i v 
obč in i oz i roma na njihove komisije za socialna vprašanja in delegacije za 
socialno skrbstvo, da b i pomagale pr i organiziranju praznovanja , ,Tedna 
starejših o b č a n o v " . Za pripravo praznovanja je sKtipnost socialnega 
skrbstva ptujske obč ine imenovala poseben iniciativni odbor , ki bi naj to 
praznovanje pripravil o b sodelovanju obč inske konference S Z D L P tu j . 
Predlagali so tud i , da bi naj bil , Teden starejših o b č a n o v " v času od 2 5 . 
do 30 . sep tembra 1 9 7 8 . 

Upoštevajoč že dosedanje izkušnje tistih krajevnih skupnost i , k i so 
prireditve za starejše o b č a n e že uspešno doslej izvajale, je iniciativni 
odbor mnenja , da b i naj t is te krajevne skupnost i , k i imajo na tem 
področ ju že več izkušenj, pros torske in druge možnost i , bile organizator 
praznovanja t ud i za okol iške krajevne skupnost i . Proslave bi naj 
vsebovale ku l tu rn i program, razne zabavne prireditve, obiske starejših 
o b č a n o v na d o m u in p o d o b n o . Za zaključek tedna pa iniciativni o d b o r 
predlaga organizacijo izleta starejših občanov . Predirajo tud i , da bi v to 
praznovanje vk^uči l i vse t is te o b č a n e , ki so stari nad 75 let . 

Glede na t o , da j e reševanje socialnih p rob lemov in skrb za o b č a n a 
ena o d osrednjih dejavnosti krajevnih skupnost i , iniciativni odbor men i , 
da b i naj krajevne skupnost i pomagale tud i sestaviti p rogram 
praznovanja. Prav za to se z dop i som obrača na vse krajevne skupnost i in 
pričakuje o d njih p o b u d , mnenj in konkre tn ih predlogov do 15. avgusta 
:L978, da b i t ako na podlagi tega pripravili kar rujbolj celovit program 
praznovanja „Tedna starejših o b č a n o v , 

Iz KS Lovrenc 

Letos že tretji 
krajevni 
praznik 

v krajevni skupnosti Lovrenc na 
Dravskem polju praznujejo letos 
že tretjič krajevni praznik. Potekal 
bo v času od 21. do 24. julija. 
Dnevi praznovanj so izbrani zato, 
ker je tega dne 21. julija 1943 bil 
ustanovljen na pobudo Zvonka 
S a g a d i n a o d b o r O s v o b o d i l n e 
fronte. 

P rog ram praznovanj : 
V petek 21. julija bo ob 19. uri 

seja delegatov krajevne skupnosti , 
potem b o proslava v počastitev 
obletnice ustanovitve odbora O F , 
podelitev priznanj in krajši kultur
ni p rogram, ki ga bo izvedla 
d r a m s k a sekc i ja d o m a č e g a 
prosvetnega društva. Zvečer bo 
kresovanje pri znanem spomin
skem obeležju iz NOB — Ivan-
CiCevem m l i n u . V s o b o t o se 
bodo športniki pomerili v nogome-
tu;* šahu in namiznem tenisu. V 
nedeljo dopoldan bodo gasilske 
vaje, vaja civilne zaščite, finalna 
tekmovanja , popoldan pa razglasi
tev rezultatov, podelitev pokalov 
in priznanj . 

V krajevni skupnosti sicer ne bo 
nobene večje novitete, ceste so 
asfahirane. . . vendar pa bodo kljub 
temu ugotovljeni številni premiki v 
krajevni skupnosti , saj je tu dejav
nost krajanov zelo pestra in tudi 
številne akcije so uspele. 

N. Topolovec 

TEMEUNI 
DELEGAT 

Dober no lepi den van ielin. GneSjega no Se dosti drugih dnevov, ki 
so letošjo poletje čista narobe obrjeni. Prmoj prmekni, dosti let te na 
plečah prenošan pa toga še ne punin, da bi tokšno poscono poletje meli. 
Dei na dei, neurje no toča vmes. Se iabe v mlakah no ribe v potokih se 
pritoiuvlejo, da majo letos preveč vode. Pa kaj si čemo, če nas toti nebe
ški gasilci fort naprej doj zalevlejo. Najboj smo kmetijci nastrodali, ki 
nad svojo fabriko strehe nemamo. Jomraje pač nič ne pomoga, po stori 
kmečki navodi pa smo si mogli malo najprej o vremeni pogučati. 

Kak vidite je naš gnešji Tednik v svetešji gvant oblečeni. Pa zakaj 
tudi ne bi bija. 30 let je star no je zreli moški grota. Jegov mlajši brat no 
integracijski partner radio je letos tudi 15 let napuna. Kak sen van ie 
ovokrot napisa, tudi jaz pri Tedniki ie dobrih 10 let od cajta do cajta kaj \ 
črnega na beli papir sprovin. Moj mali jubilej uradno glih neje zapisani, \ 
zato pa sta seveda boj omembe vredna Tednikov no radijof jubilej. Rasla ; 
sta z malega iz raztrganih plenic no krotkih hloč no sta zaj obo do dugih [ 
Moč no zasluiene druibene veljove prišla. Obo sta nan dobra pr(jotela no ] 
jima lehko zaielimo še duga no plodna leta. 

Od našega jubileja se zaj na ptujski most preselimo. Puklasta pleča 
so mu začeli poprovlati, pre pa ke do mu tudi rehitične noge malo 
očvrstili. Pametno so se odločili gradbeniki no za promet odgovorni 
stručnjaki, da so odstopil od napovedanega enosmernega prometa no 
delajo tak, ke dvosmerni promet z zmanjšano hitrostjo še kar neovirano 
teče dale. Mene malo moti samo to, da si moremo toto popravilo glih v 
najhujši prometni no turistični sezoni privoščiti. Postava sen delegatsko 
pitanje pa sen doba odgovor, da pre to more tak biti. Zaj so turisti na 
ptujskem mosti prisiljenipremzati, malo se vstovijo no še kokšni dinar v 
mesti pistijo. Ker se na mosti pri razkopaji betona no asfalta precik kadi 
je zato priporočljivo takojšnjo kopaje v ptujskih toplicah. 

Tejko za gnes. Tistin, ki na morji ali pa na pšeničnih njivah Svicate, 
ielin dosti lepega vremena. 

Srečno — Vaš LUJZ 

O B V E S T I L O 

Kreditna banka Maribor, poslovna enota Ptuj, obvešča svoje 
stranke, da je poslovalnica v Gorišnici ponovno odprta: 

— v s a k d e l o v n i d a n o d 7. d o 18. u r e 
— o b s o b o t a h o d 7. d o 12. u re 

Levič-Žabljek 

Sami do vodovoda 
Prebivalci t eh naselij so p red k ra tk im predal i svojemu namenu t ežko 

p r ičakovan i vodovod , k i so si ga zgradili predvsem z lastnimi sredstvi in 
prostovol jnim d e b m . 

Z gradbenimi deli so pričel i v jeseni lanskega leta, na lastno p o b u d o . 
V o d o pa so si napeljali iz 4 k i lomet re o d d a l j e n ^ a zajetja na o b m o č j u 
o b č i n e Stov. Konjice. 

Ena od številnih delovnih akcij pri gradnji vodovoda 
Levič-Žabljek, 

Z Vodovodom so ti kraji dobil i boljše življenske pogoje , skupno 4 6 
gospodinstev, od kater ih vsako j e za t o pr idobi tev o p r a n l o veliko število 
prostovoljnih delovnih ur, o b tem pa še prispevak) o k o h 8000 dinarjev. 
To ni m ^ h n a vsota, saj je prebivalstvo t eh krajev v večini k m e č k o in 
živijo n a o b m o č j u nerazvite K S Lapor je . Le mjghno število j ih j e r e d n o 
zaposlenih v industriji . 

Besedilo in posnetek: Viktor Horvat 

SREDIŠČE OB DRAVI 

Nova 
trgovskahiša 

Ze pred meseci je v krajevni 
skupnosti Središče stekla gradnja 
nove blagovne hiše. Investitor 
novogradnje je Merkator — 
Zarja Ormož , ici se je za gradnjo 
v Središču odločila predvsem 
zato , ker je v tem kraju trgovska 
mreža najslabše razvita. Blagov
nico gradijo delavci ormoškega 
O G R A D A . 

Gradnja nove blagovne hiše ni 
naključna, kajti že v srednjeroč
nem programu razvoja je predvi
dena ta investicija in sicer ovred
notena kot skupna naložba. 30 
odstotkov je združenih denarnih 
sredstev članic S O Z D Merkator 
in njenih dobaviteljev, 60 odstot
kov je kredita mariborske temelj
ne banke in 10 odstotkov kredita 
Ljubljanske banke. Trgovska 
hiša bo namenu predana predvi
d o m a julija prihodnje leto in bo 
stala okoli 32 milijonov dinarjev. 

Poslovna zgradba bo imela dve 
nadstropji , v katerih bo samo-
postrežnica, trgovina s tehniCnun 
materialom in gostinski lokal. V 
nadstropju pa bodo še specializi
r an i o d d e l k i ko t n a p r i m e r 
obutev, galanterija, tekstil in 
pohištvo. 

Slovenska Bistrica 

Konec ugibanf 

Prostor pri zgradbi občinske skupščine doslej ni bil nič kaj privlačen 

Pred dnevi je Elektrogospodar
stvo, T O Z D Slovenska Bistrica 
pričelo z gradnjo svojih prostorov 
(poslovnih, delavnic, skladišč in 
garaž). Lokacijo so dobili na 
prostoru pri zgradbi s k u j ^ i n e ob
čine Slovenska Bistrica. S tem je 
tudi konec ugibanj , komu je tisti 
prostor namenjen. Prva leta p o 
osvoboditvi so n a tistem mestu za
čeli graditi zadružni dom. številne 
prostovoljne delovne ure so ostale 
zabetonirane v temeljih, naprej pa 
ni Slo. 

Pozneje so ta prostor namenjali 
še raznim investitorjem, na njem 
so gostovale razne zabavne skupi
ne z luna pa rkom in z drugimi 
oblikami iger, s katerimi so mla
dim izvabljali denar . 

Sedaj pa so začeli zares in je pri
čakovat i , da b o novi objekt dogra
jen do konca letošnjega leta leta in 
vsaj v začetku prihodnjega leta 
predan svojemu namenu. Prav 
gotovo bodo morali prestaviti tudi 
tovorno mostno tehtnico, ki b o 
kazila novemu objektu. 

Besedilo in posnetek: 
V. Horva t 

Na obisku pri Francu Medvedii 

»Spomladi sem dopolnil 93 let" 
Pri jazna kmečka hiša Franca 

Medveda stoji v Lovrencu; na delu 
vasi, ki kaže svoj obraz Polskavi 
— rečici, ki so jo pred meseci 
regulirali. Majhna okenca in prist
nost kmečke zgradbe te spominjata 
na dni nekdanje vaške idile. V tej 
hiši je Franc praznoval 29. marca 
svoj 93. rojstni dan . Takra t , ko se 
je rodil so pisali leto 1885. C e 
zapišem, da se je v življenju tega 
človeka zgodilo marsikaj zanimi
vega, da so se zvrstili številni ža
lostni in veseli dogodki , mi boste 
gotovo vsi verjeli. Ko je Franc 
tistega sončnega dne ob mojem 
prihodu stal na hišnem pragu in 
ugotavljal ali b o vreme , , zd rža lo" 
mu nisem mogla pripisati tolikšne
ga števila let. 

Kramljanje v izbi je bilo nadvse 
pri jetno, kajti Franc zna vsako 
stvar obleči v tančico humorja in 

takšen bo tudi zapis najinega 
pogovora, saj vam želim najsta
rejšega krajana krajevne skupnosti 
Lovrenc predstaviti čim bolj iz
virno. 

,,93 let sem star in Ce b o m doča
kal, bom praznoval vsaj še en 
rojstni dan. 1%9 mi je umr la žena, 
jeseni bo že devet let odkar sem 
, , ledik" . Pet otrok se nama je ro^ 
dilo v zakonu, dve hčerki in trije 
sinovi — eden je padel v vojni. Jaz 
sem invalidsko upokojen, sem 
vojni invalid in imam poškodova
no roko . Zdaj se mi pa roke trese
jo , pa star sem že tudi ver je tno ." 

Franc rad zapoje kakšno pesem, 
ki je mladi ne znajo, pa tudi na 
ustno ha rmoniko lahko zaigra, ka
dar je dobre volje, ali pa kadar so 
koline in pridejo domov otroci ter 
ga poslušajo. Vendar vse to le ta
krat kadar je Franc dobre volje. 

Na vprašanje, kdaj domuje pri 
njem dobra volja je odgovoril: 

, , Ja , kadar kaj dobrega pojem, pa 
Ce je malo za spit", ' Jem tisto kar 
si sam skuham in če si d o b r o sku
ham sem dobre volje, Ce si slabo 
pa slabe. Zdaj ne bom pel, nisem 
dobre volje, bi bili morali kaj za 
spit ' prinesti sabo, da bi malo 
poš luka l . . . " Pa je vseeno ob kon
cu n a j i n e g a r a z g o v o r a n a b r a l 
toliko vedrine, da je zaigral na 
ustno harmoniko in zapel na
rodno . 

Zjutraj vstane kadar se mu zdi, 
ob sedmih, ob devetih.. . Potem pa 
gre k sosedu, Martinu Ojstršku (84 

let) in na klopci kramljata kako je 
včasih bilo — danes pa ni več ta
ko. , ,Zdaj sem hodil tudi čez dan 
ležat, ker so bile vsak dan zavese 
na n e b u . " 

Zdravje je d o b r o , samo vid ga 
že malo zapušča in poza^ljiv je 
včasih, , ,po nekaj grem, pridem 
tja, pa stotim kot štor. Kaj meni 
paše to si skuham in rajši j em, na 
izlet pa več ne morem iti, čeprav 
me večkrat vab i j o . " 

T a k o se je iztekel najin prijeten 
pogovor. Fotografirala sem ga 
pred domačijo in se poslovila v že
lji, da bi preživel še vrsto let v svo
jem prijetnem domu in tako vedre
ga duha , kot j e sedaj , praznoval 
tudi svoj stoti rojstni dan . 

N . Topolovec 

Uredili bankine 
in avtobusna postajališča 

v krajevni skupnosti Kidričevo 
so začeli urejati bankine na ob
činskih in lokalnih cestah, prav 
t a k o p a so u red i l i a v t o b u s n a 
postajališča v Kidričevem in Apa
čah. 

V vasi Apače so uredili bankine 
na občinski cesti Apače—Lovrenc 
in lokalni cesti Apače—Sela. Prav 
t a k o p a so u red i l i a v t o b u s n o 
postajališče v Apačah . Do sedaj so 
se morali avtobusi ustavljati kar na 

cesti m so zadrževali promet . Zdaj 
pa so naredili širok odcep, na 
katerem bodo avtobusi lahko us
tavljali, ne da bi pri tem ovirali 
promet . 

Tudi v Njivercah so uredili ban
kine; v Kidričevem pa so uredili 
dve postaji in sicer v naselju sa
mem in pred tovarno glinice in 
aluminija. 

D . KlajnSek 
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K u l t u r a j e e n a i z m e d 
najpomembnejših vezi, iz katerih se 
kujejo tudi razne druge oblike so
delovanja med ljudmi. V Ptuju že 
dlje časa ugotavl jamo, d a j e kultur
no sodelovanje med sodelujočimi 
občinami SR Hrvatske in SR Slove
nije že prebilo svojo tradicional-
nost in prešlo v širše okvire. 

Pred dnevi se je na zadnji seji se
stala komisija za kulturo in medre
publiško sodelovanje pri občin
skem svetu ZS Ptu j . Komisijo uspe
šno vodi Feliks Bagar. 

Tov. Bagar, kako ocenjujete 
delo komisije v preteklem štirilet
nem obdobju , kje je bilo sodelova
nje še posebej uspešno in kje bi ga 
bilo po t rebno še okrepiti? 

,,V programu aktivnosti občin
skega sveta ZS Ptuj zavzema vidno 
mesto področje kulture in medre
publiškega sodelovanja. Nosilec 
vseh nalog na teh dveh področjih 
dela je komisija za kulturo in 
medrepubliško sodelovanje, ki 
je v minulem manda tnem obdobju 
izvršila številne vsebinsko in orga
nizacijsko zahtevne naloge. Težišče 
našega delovanja je v združenem 
delu, zato smo skupaj z osnovnimi 
organizacijami Zveze sindikatov 
vzpodbujali in oblikovali aktiven 
odnos delavcev do oblikovanja in 
uveljavljanja socialistične samo
upravne kulturne politike in se zav
zemali za višjo kul turno raven in 
samoupravno zavest delavcev. Te
žimo in si pr izadevamo, da kultura 
postane sestavni del ekonomske in 
socialne poHtike sleherne temeljne 
organizacije združenega dela. Cilj, 
za katerega se dosledno zavzema
mo je , da delavci uveljavijo odlo
čujoči vpliv na oblikovanje in izva
janje kuhurne politike na vseh rav
neh. 

Ta vpliv še ni zadosten, kar potr
jujejo podatk i prvega manda ta 
delegatske skupščine, da se je sej 
z b o r a u p o r a b n i k o v s k u p š č i n e 
kulturne skupnosti občine Ptuj 
udeleževalo od skupnega števila 3 5 
delegatov le 1 8 d o 2 1 . Prepričani pa 
smo, da se bo vpliv združenega dela 
na oblikovanje in uresničevanje 
kulturne politike vidno povečal i 
t a k o v o b č i n i kot na r a v n i l 
republike, kar pa zahteva večjo po
litično angažiranost in odgovornost 
sleherne osnovne organizacije ZS 
ter slehernega člana naše komisije. 
V minulem manda tu smo se zavze
mali, da v sleherni osnovni organi- j 

zaciji ZS pr idobimo organizatorja 
kulturnega življenja in da se pri 
izvršnih odborih ustanovijo stalne 
komisije za kul turo, izobraževanje 
in d ružabno živjenje delavcev. T o 
je zelo pomembno vprašanje, ugo
tavljamo pa, da več kot tretjina os
novnih organzacij ZS še vedno ni 
izbrala organizatorja kulturnega 
življenja in ustanovilo komisije za 
kul turo, tako, da nas naloge na tem 
področju čakajo tudi v prihodnje. 

V minulem štiriletnem obdobju 
je komisija za kul turo in medrepu
bliško sodelovanje organizirala in 
izvedla nad sto akcij medrepubliš
kega pomena, med temi vidno 
mesto zavzema medrepubliška kul
turna menjava. V tem času je 5 6 
kulturnih skupin občine Ptuj gosto
valo na območju SR Hrvatske in 
okrog 6 0 kulturnih skupin SR 
H r v a t s k e v o b č i n i P t u j . T a 
gostovanja so bila organizirana v 
KS, O Z D , v garnizijah J L A , v 
šolah in na mladinskih delovnih ak
cijah. V Ptuju smo organizirali tudi 
več likovnih razstav, med njimi je 
bila najbolj uspešna likovna razsta
va, ki so jo pripravili delavci živil
skega kombinata Podravka iz 
Koprivnice in si jo je ogledalo blizu 
pet tisoč obiskovalcev. V Ptuju 
smo organizirali medrepubliško re
vijo mladinskih pevskih zborov, na 
kateri je sodelovalo nad pet sto 
mladih pevcev osnovnih šol. Leta 
1 9 7 5 smo bili pobudniki za ustano
vitev Aleje bratstva in enotnosti ob 
Ptujskih toplicah, v katero je bilo 
posajenih prvih devet spominskih 
d r eves ZS H r v a t s k e in ZS 
S loven i j e . K o m i s i j a se je 
vključevala tudi v aktivnosti , ki so 
jih razvijale družbene organizacije 
in društva, ZZB NOV, ZSMS, 
ZRVS in drugi. Člani komisije so 
tudi aktivno sodelovali v delu med-
občinsko-medrepubliškega odbora 
in se udeleževali vseh sej in skupnih 
akcij. V Ptuju smo organizirali 
medrepubliško posvetovanje na 
temo ,,Sindikati in kultura v zdru
ženem de lu" . Se in še bi lahko 
naštevali. Poleg aktivnosti na med
republiškem področju je komisija 
organizirala tudi kulturne akcije, 
kot so likovne razstave v delavskem 
domu Franca Krambergerja v Ptu
ju, vsakoletne proslave ob dnevu 
železničarjev, prvomajske proslave 
in druge akcije, katerih namen je 
vsebinsko bogatiti kul turno življe
nje delavcev in o b č a n o v , " je za
ključil Feliks Bagar. 

Na katerih področjih se bodo ob

like sodelovanja bratstva in prija
teljstva razvijale v letošnjem letu? 

,,V drugem polletju 1 9 7 8 nas 
čakajo že nove naloge. Težišče na
šega dela b o m o tudi v prihodnje us
merili v združeno delo, spremljali 
b o m o delovanje delegatskega siste
ma v kulturi in skupaj z osnovnimi 
organizacijami ZS pomagali pri 
delu delegacij, ki pošiljajo delegate 
v skupščino kulturne skupnosti ob
čine Ptu j . 

Organizirali bomo dvodnevni se
minar za organizatorje kulturnega 
življenja in za predsednike komisij 
za kul turo, izobraževanje in druža
bno življenje delavcev. Med prvimi 
nalogami, ki so pred nami jc orga
nizacija posvetovanja novinarjev 
O Z D in lokalnih informativnih 
sredstev na temo ,,Uresničevanje 
vpliva združenega dela na sredstva 
javnega informiranja" , ki bo v 
Ptuju. 

Skupaj z ZKO pripravljamo revi
jo pihalnih orkestrov v Ptuju. Sli
karji amaterji bodo v novembru so
delovali na likovni razstavi , ,Delav
ska likovna ustvarjalnost" v Ko
privnici, pionirj i pa v Mariboru. 
Na Destrniku organiziramo gosto
vanje folklorne skupine in tambu-
raškega orkestra KUD , ,Bra t s tvo" 
iz Koprivnice. 

Ptujski instrumentalni kvintet 
D P D , . S v o b o d a " ' Ptuj bo sodelo
val na reviji kulturnih skupin SR 
Hrvatske in SR Slovenije v okviru 
, ,Tedna kajkavske kulturne Krapi-
na 7 8 " v Krapini. Dekliški pevski 
zbor D P D , ,Svoboda" Majšperk 
pa na reviji mladine in pevskih zbo
rov v Mar iboru . Na Osankarici bo 
srečanje delavcev SR Hrvatske in 
SR Slovenije. 

V programu še imamo gostova
nje članov KUD , , l l i rc i" Krapina; 
v d e l a v s k e m d o m u F r a n c a 
K r a m b e r g e r j a v P t u j u b o m o 
pripravili razstavo intarzij KE-
RENCOV Pavleta iz Varaždina in 
kulturne akcije za pripadnike J L A 
v Ptuju. 

Skratka , do konca leta nas v ko
misiji čaka še precej dela, zato se 
bodo morali vsi novo imenovani 
člani komisije v polni meri angaži
rati na uresničevanju programskih 
nalog občinskega sveta ZS Ptuj na 
področju kulture in medrepubliš
kega sodelovanja, ,,je med drugim 
povedal Feliks Bagar. 

Pripravila: MG 

Snemanje 
v bistriškem 

gradu 
Te dni gostuje v Slovenski Bi

strici filmska ekipa iz Ljubljane. V 
prostorih bistriškega gradu snema
jo odlomke za novi slovenski film 
D R A G A M O J A IZA. O režiserju 
Vojku Duletiču in študentu Zvone-
tu Hribarju, ki ima glavno vlogo 
smo bralce na kra tko že seznanili 
ob snemanju v Ptuju. 

Naj k temu še povemo, da so 
snemanje tega filma pričeli že 1. 
junija 1977, pričakujejo, da ga 
bodo posneli in prvič predstavili 
gledalcem januar ja prihodnjega le
ta. Filmska ekipa je doslej že sne
mala motive za ta film v Vodicah 
pri Ljubljani, v Ptuju, na gradu 
Statenberg in sedaj v Slovenski Bi
strici. Besedilo in slika: 

Viktor Horvat : 

Slovenska Bistrica 

Snemanje posameznih prizorov za film v bistriškem gradu 

Razrušena železniška postaja v Ptuju, maja 1945 

Nova možnost za izobraževanje 
šolski zvonci so že odzvonili in števihii učenc i so že odšli na poč i tn ice . 

Pedagoško vodstvo na gimnaziji pa se je še nekaj časa po t e m iikvarjalo s 
prob lemom preštevilnega vpisa v prvi letnik. Novovpisanih j e n a m r e č 
veliko več, k o t j e bilo razpisanih prost ih mest . 

Takp v letošnjem šolskem letu s rednje-šolskega zavoda, pedagoški 
enot i ginmazije prvič vpisujemo 35 učencev v m a t e m a t i č n o - t e h n i č n o 
smer. Učence vpisijemo z n a m e n o m in tud i z željo, da se j ih kar največ 
usmeri na t ehn ično področ je in tako prevzame delovne naloge, k i so v 
naših delovnih organizacijah najbolj odpr t a . Gimnazijci splošne smeri so 
se namreč v večji meri vključevali v humanis t ične usmeri tve . V oddelek 
m a t e m a t i č n o - t e h n i č n e smeri smo vključili kand ida te , ki so izrazili za to 
željo in imajo posebne sposobnost i in uspehe na m a t e m a t i č n o -
tehn ičnem področ ju . Tu bo poseben povdarek na matemat ik i in na 
na ravos lovno- tehn ičn ih p redmet ih . Nagnjenje učencev k obvladanju teh 
predmetov so ugotovili s testiranjem, ki so ga delaU po osnovnih šolah. 

Z novim odde lkom, ki nam ga j e odobri la izobraževalna skupnost 
Slovenije, smo dobih možnos t nadaljnjega icbraževanja še za 35 učencev . 
V nasprotnem primeru pa bi lahko bih vpisali samo dva oddelka 
gimnazije splošne smeri. Ž novim šolskim le tom bosta torej odpr ta dva 
oddelka splošne smeri, dva oddelka pedagoške smeri in en oddelek 
m a t e m a t i č n o - t e h n i č n e smeri. 

V. Tominc 

Razstava o delu prve 
inž. brigade 
VII. korpusa 

v Ptuju 
v okvir letošnjega praznovanja 

občindcega prazn ika obč ine Ptuj 
se vključuje tudi Pokrajinski 
muzej v Ptuju z razstavo PRVA 
I N Ž I N E R I J S K A BRIGADA VII . 
KORPUSA NOV IN POJ V 
BORBI IN I Z G R A D N J I , ki j o 
b o d o odprl i v paviljonu Dušana 
Kvedra 3. avgusta. 

Ta razstava je izrednega pomena 
za vse pr ipadnike te brigade, k i 
menqo , da mora bi t i ravno v 
Ptuju, ker so občan i Ptuja izredno 
veliko pomagali pri izgradnji 
prvega mostu na Dravi p o 
osvoboditvi. Tu gre za železniški 
most , da je bfla prevozna proga 
Pragersko—Kotoriba, k i je bila 
med vojno tako uničena , da j e 
bilo p o t r e b n o za njeno 
obratovanje postavit i 33 manjših 
mostov. Ta inž. brigada je gradila 
tud i most pri Borlu. 

To gradrvo smo zbrali v okviru 
oddelka ljudske revoluc^e, 
pr ikazano b o v fotografijah in 
risbah, ki j ih je izdelal Božidar 
Jakac . Brigada je sirom po 
Slovenigi gradila n^nujnejše 
prometn ice , o tem danes še 
obstoja veliko slikovnega in 

Pisanega gradiva. Tako smo v 
tuju pred nedavnim dobili t ud i 

film s 36 posne tk i , k i so bili 
narejeni 8. m 9. maja 1945 in j e 
t ak ra tno porušeno mes to v tej 
o b l i k i d o k a j d o b r o 
dokumen t i r ano . 

Tudi to razstavo bo spremljal 
ustrezni katalog, odprl pa jo b o 
komisar t ak ra tne brigade Dušan 
Marinšek iz Ljubljane, v priprave 

Ea se je vključila še obč ina 
jub^ana—Center , k i je takoj p o 

osvoboditvi tud i podpirala delo 
celotne brigade. mš 

_ VIDA ROJIC . 

] UPORNE 
SLOVENSKE GORICE 

( 5 6 . nadaljevanje) 

P A R T I Z A N S K I SODELAVCI V O B C I N I C E R K V E N J A K 

V občini Cerkvenjak (pred vojno Sv. An ton , ki se je razprostirala po 
gričevju med Pesnico in Sčavnico, so našli partizani več sodelavcev. Jože 
Kocbek ( 3 3 ) , ki je bil povezan v OF s skupino domačinov že leta 1 9 4 1 . 
Njegovi sodelavci so bili: Lojze Stefanič, njegova sestra Slavica, Franček 
Vršič, Jože Pa luc , Klement Levalt in Lojze Safarič. Navedeni so širili krog 
upravnikov. Stefanič je pridobil za upor Janeza Ceha ( 2 1 ) iz Stanetinec, ki 
je stopil junija 1 9 4 2 v slovenskogoriško četo. 

Ko so partizani slovenskogoriške čete ubili 1 4 . julija 1 9 4 2 na Brengovi 
pri Stanetincih dva nemška orožnika, so Nemci odpeljali naslednji dan v 
ptujske zapore Antona ( 2 7 ) in Štefanijo ( 3 5 ) Fekonja , Mari jo Markovič 
( 2 9 ) in Frančiško Safarič ( 6 9 ) . Cez devet dni so zaprU še Konrada Ceha ( 3 0 ) 
iz Cerkvenjaka , Ivana Feldhoferja in A n t o n a Topolovca iz Cagone. Avgu
sta pa so prišli Nemci po Emilijo Toplak ( 3 5 ) v Stanetince. 

Septembra 1 9 4 2 so Nemci zaprli člane odbora O F v Cerkvenjaku: Jo 
žeta Kocbeka ( 3 3 ) , Alojza Stafaniča ( 2 1 ) , Franca Vršiča ( 2 3 ) in Jožeta Pa-
luca ( 3 3 ) . Lojzeta Stefaniča so poiskali celo v Nemčiji v nemški vojski. 

Njega in njegove starše ter sestre so poslali v taborišča. Ok tob ra so zaprli še 
sodelavca O F Vinka Hamerška ( 2 5 ) iz Cerkvenjaka. 

Z aretacijami upornikov v občini Cerkvenjak leta 1 9 4 2 je zamrl osvo
bodilni boj za več mesecev. Velika izguba je bila aretacija Kožeta Kocbeka, 
ki je vodil uporniško skupino tega predela in j o povezoval s par t izansko 
četo. Kocbeka so Nemci ustrelili 2 . oktobra 1 9 4 2 v Mar iboru , Emilijo 
Toplak r. Veršič pa 4 . novembra 1 9 4 2 . Tedaj je padel med talci tudi 
part izan Janez Ceh iz Cerkvenjaka. 

SODELAVCI P A R T I Z A N O V V O B C I N I P T U J 
O part izanskih sodelavcih v samem Ptuju smo kar precej napisali. 

Omeniti pa m o r a m o še sodelavce v krajih, ki so pripadali ptujski občini in 
ležijo na slovenskogoriškem območju . To so Rogoznica, Nova vas, Kicar, 
Podvinci in Zabjak . 

Tu so bile gosto posejane hiše sodelavcev O F . V Novi vasi so sodelo-
vaU v osvobodilnem gibanju Lackovi, Kolenkovi, Toplakovi , Lovrenčiče-
vi, Vodovi, Horvatovi in še nekateri. Barčka se je večkrat zadrževala pri 
Toplakovih in Kolenkovih^pa tudi Lacko. Alojz Lovrenčič iz Nove vasi je 
bil neumoren Lackov kurir. 

Na Kicarju je bila javka O F Lackova rojstna hiša, kjer je živela Lac
kova mati . Sodelavci partizanov so bili Janez Zelenko, Jože Ceh , A n t o n 
Fuks ter Ludvik Svržnjak. 

V Zabjaku je bila postojanka O F pri gostilničarki Justini Brenčičevi. 
Njen sin Ivan je sodeloval s svojim bratrancem Stankom Brenčičem, 
električarjem in Frančkom Vodom iz Nove vasi. Vsi ti mladi fantje so 
opravljali razne poti za partizane. 

Pri Svržnjaku sta Lacko in Kramberger sklicala sestanek O F v začetku 
junija, na to pa v Lackovi rojstni hiši. Na teh sestankih so se zbrali 
zastopniki O F iz raznih krajev Slovenskih goric ptujskega območja in skle-
niU zatirati izdajstva s smrtnimi obsodbami izdajalcev. 

V Rogoznici je sodelovala v O F Marica Kovačeva, žena profesorja. 
Pri njej je bila javka O F . « 

Toplakova domačga v Novi vasi pri Ptuju, kjer sta se leta 1942 večkrat za
drževala Barčka in Lacko 

Iz tega območja so Nemci ustrelili leta 1 9 4 2 Ludvika Svržnjaka ( 3 5 ) s 
Kicarja, iz Nove vasi pa J A N E Z A H O R V A T A ( 4 3 ) , ki je bil član K P od 
leta 1 9 3 2 ter STANKA B R E N C i C A ( 2 2 ) . 

Lackove so odpeljali v začetku avgusta v Celje, o d tam pa v taborišča. 
Lackovo ženo Jožefo ( 5 5 ) in njeno hčerko Mari jo ( 1 9 ) so poslali v Osvvie-
cim, sina Jožeka ( 1 8 ) v Mauthausen, hčerko Liziko ( 1 4 ) in sina Milana ( 1 6 ) 
pa v taborišča mladoletnih. Lackova žena Jožefa je umrla v Oswiecimu že 
decembra 1 9 4 2 . V ječi je umrl Ivan Brenčič, sin gostilničarke v Zabjaku . 
Premeščali so ga od leta 1 9 4 2 , ko so ga zaprli pa do njegove smrti spomladi 
1 9 4 5 iz ječe v ječo. Ko je umrl je bil star komaj 2 2 let. 

A R E T A C I J E V O B C I N I G R A J E N A 
Nekaj sodelavcev O F je bilo leta 1 9 4 2 tudi v občini Grajena, ki s e j e 

razprostirala severozahodno od ptujske občine. Njene vasi so bile raztrese
ne po gričevju z Mestnim vrhom ( 3 2 7 m) in Ferberšakom ( 2 6 4 m) pri Ptuju 
ter G r m a d o ( 4 5 9 ) severno od Vurberka . 

Med uporniki v letu 1 9 4 2 sta naša znanca bra ta Staneta z Grajene, ob
časna par t izana slovenskogoriške čete. Zanju že vemo, da ju je okupa to r 
ustrelil jeseni 1 9 4 2 v Mariboru . Tedaj sta padla kot talca tudi sodelavca O F 
Ivan Lah ( 2 7 ) in Franc Tušek ( 2 6 ) z Mestnega vrha. 

V Krčevini pri Vurberku je sodeloval z Osojnikom Franček Kramber
ger ( 2 8 ) , ki je bil smrtno ranjen, ko so 2 9 . decembra 1 9 4 2 gestapovci obko
lili njegov dom, in pokončali Franca Osojnika , ki se j e pri njem zadrževal. 
Kramberger je umrl naslednjega dne. 

Zadnji talec iz vrst sodelavcev Slovenskogoriške čete je bil Franc Per-
šon, mizarski pomočnik v Ptuju. Julija 1 9 4 1 je odšel v Pohorsko četo, 
oktobra 1 9 4 1 pa so ga poslali na poli t ično delo na teren. Zadrževal s e j e v 
Vumpahu pri Francu Zelenku. Vumpah je bila občina zahodno od grajen-
ske. Peršon je tu povezal v O F Ivana Alta in se sestajal z Osojnikom. Jeseni 
1 9 4 2 ga je izdal domačin od Mart ina pri Vurberku. Pripeljal je gestapovce 
v Duplek, kamor je zvabil Peršona. Peršon je preživel v ptujskih zaporih 
od 3 . novembra 1 9 4 2 do 2 3 . februarja 1 9 4 3 . Tedaj so ga odpeljali v mari
borske zapore, kjer so ga 1 0 . marca 1 9 4 3 ustrelili. 

Nadaljevanje prihodnjič 
Lackova žena Jožefa je umrla v ta
borišču Oswiencimu 

Ivan Stanet z Grajene, ustreljen 4. 
novembra 1942 v Mariboru 

Jože Stanet z Grajene (29). ustre
ljen 4. novembra 1942. 

Ludvik Svržnjak iz Kkarja. ustre
ljen 2. oktobra 1942 v Mariboru. 
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TGA Kidričevo: 

KOMUNISTI MORAJO BITI V OSPREDJU 
v T O Z D tovarne glinice so se 

sestali na svojem rednem sestanku 
člani O O ZK in razpravljali o 
p r o i z v o d n i h r e z u l t a t i h p r v e g a 
p o l l e t j a 1978 ter o k a d r o v s k i 
politiki v T G A in tudi v T O Z D 
tovarne glinice. 

Ko so se p o d r o b n o seznanili z 
r e z u l t a t i p r o i z v o d n j e in 
gospodarjenja v prvem polletju 
letošnjega leta, je stekla pestra in 
konkre tna razprava o tem, da se 
ponekod ne realizirajo zastavljeni 
načrt i , ki so predvideni v letnem 
planu, predvsem glede normat i 
vov, ki so ponekod le nekoliko 
prešli predvidene meje. O b tem je 
bilo nakazanih tudi vrsta objektiv
nih težav s katerimi se vsakodnev
no srečujejo v tej T O Z D , saj 
dobivajo razne vrste boksitov, ki 
so različni tudi po kvaliteti, to pa 

je t u d i ze lo p o m e m b n o za 
proizvodni rezultat. 

K l jub t e m u so k o m u n i s t i 
sklenili, da se morajo akt ivno 
a n g a ž i r a t i in b i t i v o s p r e d j u 
dogodkov ter s svojim delom 
vplivati tudi na ostale sodelavce, 
da se racionalno trosijo surovine in 
da se skrbi za prihranek povsod 
tam kjer je to le mogoče. Menili so 
tudi, da je pot rebno veliko bolj 
posvetiti pozornost vzdrževanju 
strojnih naprav, saj je jasno, da so 
mnoge od njih že zelo iztrošene, 
kar jim večkrat povzroča neprijet
ne izpade v proizvodnji. Predvsem 
pa je n a l o g a s l e h e r n e g a 
zaposlenega- da se resnično aktiv
no vključi v reševanje problemov 
in da mora sleherni delavec na čelu 
s tehnološko pripravo in celotnim 
vodstvom stremeti za tem, da se 

p r o i z v o d n j a d v i g n e in da se 
normativi surovin, kjer je to le 
mogoče zmanjšajo, kar še pred
vsem velja za osnovno surovino 
boksit, luŽino m mazut . i.e v tem 
primeru lahko v drugem polletju 
p r i č a k u j e j o bo l j š e r e z u l t a t e . 

P r a v t a k o so o b š i r n o 
spregovorili o kadrovski politiki v 
naslednjem obdobju saj se bliža 
čas, ki bo večina zaposlenih, ki so 
pr iče l i de la t i o b p r i č e t k u 
obratovanja in še prej v izgradnji 
tovarne, odšla v pokoj in je že se
daj t reba skrbeti za to , d a jih bodo 
lahko zamenjali novi delavci, ki pa 
morajo pridobiti določene izkušnje 
v proizvodnji . 

T o je eden izmed osnovnih 
problemov kateremu bodo morali 
tako v T G A , kot v okviru občine 

P t u j p o s v e t i t i vso p o z o r n o s t . 
Sklenili so tudi , da bodo o tem 
problemu govorili na enem izmed 
n a s l e d n j i h s e s t a n k o v , ko b o 
pripravljeno za to pot rebno gradi
vo. 

Pod razno so člani iznašli vrsto 
problemov, ki se pojavljajo v delu 
same organizacije ZK v T O Z D in v 
o k v i r u c e l o t n e d e l o v n e 
organizacije. Mnenja so bili, da je 
prav sedaj po končanem 8. kongresu 
ZKS in 11. kongresu ZKJ čas, da 
se p o k a ž e p r a v a p o k o n g r e s n a 
a k t i v n o s t , ki m o r a p o k a z a t i 
rezultate v delu in ne le na sestan
kih in zborih delavcev ter sindikal
nih skupin. Oba kongresa sta jim 
dala dovolj smernic, zato od tega 
ni moč odstopat i , t ako menijo čla
ni ZK v tej T O Z D ! 

France MEŠKO 

Podelili so Številne udarniške značke in priznai^a 

Najvišje priznanje Akc^e — trak akcije, sta prislužili brigadi Bratstvo in 
enotnost ter Dravograd 

Brigadirski trenutki, 
brigadirsko življenje 

Pravzaprav je v brigadi lepo, 
kljub natrpanost i urnika, kljub te
mu in onemu. Takšno je Življenje 
brigadirjev v Slovenskih goricah. 

Brigadirji redno izdajajo tudi 
biltene in iz njihovega pričeva
nja sem izbrala nekaj t renutkov. 

P R E D S T A V L J A M O SE V A M : 
B r i g a d a F r a n j o G o l o b iz 
D r a v o g r a d a se je ude lež i l a 
M l a d i n s k e d e l o v n e a k c i j e 
C a č a k — P o ž e g a 7 6 , S l o v e n s k e 
gorice 76, 77, 78, „Beograd 7 7 " , 
avgusta letošnjega leta se bodo 
udeležili akcije SORA , ,Avto put 
b r a t s t v o — j e d i n s t v o 7 8 " . 
Ses t av l j en i so iz b r i g a d i r j e v 
Dravograda in Lučan iz SR Srbije. 
Olga Zo rman — Dravograjčanka: 
, ,Po zajtrku pa hajd v avtobuse in 
že veselo m a h a m o z lopatami in 

krampi , kot da smo se z njimi v 
rokah tudi rodili. N o , hvaliti pa se 
res ni t reba . So tudi taki med na
mi, ki še najraje svoje delovne 
p r i p o m o č k e u p o r a b l j a j o za 
n e m o t e n o s p a n j e in z e h a n j e 
naprej . Sicer je pot rebno tudi take 
pojave razumeti . Ne moremo biti 
vsi enaki ali n e ? " In še prispevek 
iz malih oglasov Dravograjčanov: 
P R O D A M dobro ohranjeno t ro-
brzinsko lopa to , zanadi odhoda 
domov. 

Brigada Srečko Kosovel, je v j 
prejšnjem letu 1977 dosegla izred
ne rezultate, trak akcije, najboljša 
brigada v izmeni. Vrnila se j e na 

akcijo Slovenske gorice 78, da 
dokaže svojo socialistično zavest, 
predvsem pa mladinsko, ter tako 
opravičijo zaupanje, ki so ga dobi
li od OK ZSMS Sežana. In še šala 
iz njihovega biltena: SREČA. Kaj 
je največja sreča, ki te lahko doleti 
na trasi? S k rampom udariš po no
gi ( A U U U U ) in ugotoviš, da ni 
tvoja. 

Brigadirji brigade Bratstvo in 
e n o t n o s t so l e tos že t r e t j i č 
sestavljeni po enakem ključu, 
zbrani so brigadirji iz pobratenih 
občin Ljubljana-Center in Bijelo 
Polje iz Črne gore. Prvič so bili 
skupaj na akciji Kožbana 76, kjer 
so dosegli vsa mogoča priznanja 
a k c i j e . T u d i l e to s so z žul j i 
dokazali , da so pripravljeni graditi 
n a š o d o m o v i n o , p r e d v s e m p a 
brats tvo in enotnost . 

Z a n i m i v b i l t e n so izda l i 
brigadirji , ,Bratstvo in eno tnos t " . 
NA S T R A Ž I : Stražar zasliši kora
ke v noči. Zavpije: , ,Kdo g r e ? " 
, ,Luka s t o b a k o m " , se oglasi iz te
me. Stražar zavpije: , ,Luka s to j ! 
tobak n a p r e j ! " 

Besedilo in posnetka: 
N . Topolovec 

Organizacije združenega dela v 
občini Slovenska Bistrica so v 
lanskem letu izvozile blaga v skup
ni vrednosti 20,5 milijona dolar
jev, kar je bilo za 17 % ' m a n j od 
doseženega izvoza v letu popre j . Se 
bolj zaskrbljujoč je podatek , da je 
vrednost izvoza kar 29 % pod 
plani rano. P o dosedanjih podatkih 
gospodarjenja pa je pričakovati , 
da b o d o v letošnjem letu ugodnejši 
rezultati , vendar bo pot rebna veli
ka mera naporov , Ce b o d o hoteli 
n a d o k n a d i t i z a m u j e n o . 
O r g a n i z a c i j a m n a p o d r o č j u 
gospodarstva v bistriški občini 
p r i m a n j k u j e p r e d v s e m d o b r i h 
p rogramov, kar je tudi vzrok, da 
ne uspejo v večji meri angažirati 
tujih sredstev. Poudar i t i je tudi 
t reba, da je doslej bil pr i vseh 
investicijah obču tno predolg čas, 
potreben za izvajanje posameznih 
investicijskih del. 

V sredo 12. julija so se zbrali na 
svoji redni seji člani komiteja OK 
ZKS Slovenska Bistrica. Skupno s 
predstavniki D P O in občinske 
skupščine so največ pozornosti 
posve t i l i o b r a v n a v i p r e d l o g a 
reorganizacije občinske konference 
ZKS in komiteja. Sklenili so , da' 
bo novi komite štel 15 članov, 
konferenca pa 45 članov, doslej je 
štela 52 članov in je tako imela 
vsaka O O ZKS svojega člana v 
konferenci, dočim se bodo sedaj 
n e k a t e r e O O Z K S m o r a l e 
povezovati , da b o d o imele skupne
ga člana v konferenci. O b predlo
gu so p redhodno razpravljale vse 
osnovne organizacije. 

Na območju občine Slovenska 
B i s t r i c a de lu j e le en v z g o j -
novarstveni zavod, ki vključuje 

osem enot. T a k o sedaj že delujejo 
o t r o š k i v r tc i v Z g . B i s t r i c i , 
PoljCanah, Makolah , Oplotnici , 
Pragerskem, Črešnjevcu ter Sp. in 
Zg. Polskavi. V njih je vključeno v 
organizirano varstvo in vzgojo 
13,18 % vseh otrok v občini. Z 
dograditvijo novega vrtca v Zg. 
Bistrici, ki bo odprt septembra 
l e t o s , se b o o d s t o t e k o t r o k , 
vključenih v organizirano varstvo 
dvignil na 17,52 % , kar pa bo še 
v e d n o da leč p o d r e p u b l i š k i m 
povprečjem, ki znaša 27,8 "/o. 

Pred kratkim je izšla letos že 6. 
š t e v i l k a M e t a l u r g a , g las i la 
d e l o v n e g a k o l e k t i v a I M P O L 
Slovenska Bistrica. Glasilo izhaja v 
povprečno 2500 izvodih in je 
mesečnik. Ze daljše obdobje si 
g las i lo p r i z a d e v a k a r n a j b o l j 
celovito informirati okoli 2000 
članski kolektiv I M P O L A , skupno 
z njimi pa tudi širši krog drugih 
sodelavcev ne le o dogajanjih v 
kolektivu, temveč širše o življenju 
in delu v občini Slov. Bistrica. S 
tem je Metalurg tudi med najbolj 
branimi časopisi v občini . 

L A P O R J E ; 
Stalne težave s pomanjkanjem 

električne energije so krajane KS 
Laporje pripeljale do sklepa, da 
b o d o sami zg rad i l i močne j š i 
t r a n s f o r m a t o r . P o z n e j e so 
ugotovili, da sta prakt ično potreb
na dva t ransformator ja in so z 
gradnjo obeh že tudi začeli, prvega 
gradijo v naselju Laporje, drugega 
pa za potrebe naselij Razgor in 
Dolgi vrh. Polovico potrebnih 
sredstev za oba transformatorja so 
z b r a l i k r a j a n i s a m i , o s t a l o 
p o l o v i c o pa š i r ša s k u p n o s t . 
R a č u n a j o da ju b o d o p r e d a l i 
svojemu namenu že letos sep
t e m b r a in s t em o d p r a v i l i 
vsakodnevne težave, ki j ih imajo 
sedaj z elektriko. 

VIKTOR H O R V A T 

O esperantskem gibanju 
po svetu 

Letos je bilo ali bo še sirom p o 
svetu 134 esperantskih kongresov 
in mednarodnih srečanj. Navaja
mo najvažnejše: Od 15. d o 2 1 . ju
lija je v Lecktorenu (južna Franci
ja) 51 . kongres svetovne delavske 
esperantske organizacije. Od 22. 
do 29. julija pa bo v bolgarskem 
mestecu T rnovo 34. svetovni mla
dinski esperantski kongres. Za 63. 
svetovni esperantski kongres, ki bo 
od 29. julija d o 6. avgusta v Varni 
— Bolgarija, je bilo prijavljenih 
3528 esperantistov iz 42 dežel. 

V Jugoslaviji , v Postojni b o m o 
imeli od 6. do 8. oktobra 10. med
na rodno esperantsko konferenco 
treh dežel: Avstrije, Italije in Ju

goslavije. Pričakuje se velika ude
ležba. Tu b o d o sodelovali tudi 
ptujski esperantisti. 

Zanimiv in važen je predlog av
s t r a l s k e g a a m b a s a d o r j a p r i 
Z D R U Ž E N I H N A R O D I H g. R. 
Harrya , da bi za mlade diplomate 
uvedli tečaj esperanta. Obvezni 
esperantski tečaji pa so na univer
zah v B E L G I J I , Boliviji, Braziliji, 
Britaniji, Bolgariji in Madžarski , 
neobvezno pa tudi v Iranu, Viet
namu in še drugod. 

V Jugoslaviji so najbolj agilni v 
Zagrebu in Sarajevu, kjer pouču
jejo esperanto v šolah. 

J. D. 

DAN VSTAJE 
VROGOZNICI 

Za Dnevom borca je pred nami 
že drugi praznik iz dni osvobodil
nega gibanja, obletnica, ko je na 
slovenskih tleh počila prva parti
zanska puška. 22. julij — Dan 
vstaje. Osrednja prireditev za 
krajane KS Rogoznica bo ob 18. 
uri v domu Slovenskogoriške čete 
v Rogoznici. P rogram že vestno 
pripravlja, seveda s pomočjo tudi 
drugih mladincev, komisija za kul
turo pri MA Franca Krambergerja 
iz Rogoznice. 

Ce bo zamisel uspela tudi z do 
bro izvedbo, bo bistvo praznika 
bolj nazorno izluščeno in s tem tu
di prireditev uspešnejša. Saj je 
vendar tudi naša naloga, da ohra
njamo tradicijo N O B . Proslava bo 
združena tudi s slavnostnim govo
rom. Tokra t bo govornik prizade
vni družbenopolit ični in kulturni 
delavec v sami KS in tudi izven 
nje, sicer pa predsednik P D Alpiza 
Arnuša iz Rogoznice Stanko Žit
nik. 

P o proslavi bo še zabavna prire
ditev, ki jo prirejajo D P O v KS 
Rogoznica. Vsi bomo po svojih 
močeh pripomogli , da bo priredi
tev stekla čimbolj pri jetno. Nekaj 
bo k temu prispeva! tudi ansambel 
Spomini . 

A. S. 

B i r o t e h n i k a 
Š t e f a n J u r a n č i č , 
K r e m p l j e v a 8, 
P t u j , 

o b v e š č a , 

da fotokopira in razmnožuje 
vse vrste dokumentov, tudi 
spričevala ter samoupravne 
akte za delovne in druge 
organizacije. 

S hitrimi in poceni uslugami 
se priporoča! 

Združenje šoferjev 
in avtomehanikov v Ptuju 

13, julij jc dan šoferjev. V ta namen smo obiskali ztiruženje sotiriev in avtomehanikov v Ptuju. Pogovarjah smo se s prvim prodsedriiî om -^druženja in hkrat i us tanovnim č l a n o m , Ludvikom 
Psajdoin, ki je 36 let delil dob ro in zlo za volani avtobusov in 
tovornjakov. Žc 17 let pa je zaposlen pri Cer tusu . 

, ,Združenje šoferjev in avtomehanikov v Ptuju je bilo 
ustanovljeno leta 1 9 5 1 . V Ptuju so praznik šoferjev vsakič proslavili! 
z akcijami, ki se j ih starejši občan i šc spominjajo. Združenje j e 
„svojemu" prazniku zvesto z de lom. Organizacijo so ustanovili^ 
za to , da dopolnjuje vzgojo pokUcnih voznikov in j ih šolajo za; nadaljnje deio v družbeni skupnost i ko t vozniki. Združenje nenehno skrbi, da se izpolnjujejo v poznavanju novih cestnih 
predpisov. 

Vsako prvo nedeljo v mesecu ima združenje masovne sestanke, ki sicer niso več t ako obiskani , to pa predvsem zaradi obremeni tve pii delu. Predavanja so takšna kot j ih članstvo želi. Združenje j e 
kupUo hišo in avtomobUc m začelo tudi pouk za šoferje amater je . 
Za poklicne voznike smo prirejali tečaje , ki so voznike pripravljali 
na poklic. Danes obiskujejo šes tmesečno večerno šolo, ki j o vodijo 
učitelji v šol.skem centru za kovinsko s t roko . 

D.Kla jnšek l 

Slovenska Bistrica 

Delo in uspehi ostajajo nerazdružljivi 
Pros tovo^no gasilsko društvo IGD „ S t e k l o " Slov. Bistrica šteje 

skupno 33 članov, aktivnih gasilcev, k i se po doseženih rezul ta t ih na 
področ ju usposabljanja v prot ipožarnih veščinah k o t tud i dejavnostih na 
drugih humani ta rn ih področj ih uvrščajo med nsguspešnejse v občini 
Slov. Bistrica. 

Števihiim, v pretekl ih letih osvojenim poka lom, odličij in pr iznanj , so 
v letošnjem letu pridaU še dve novi. To j e uvrstitev njihove deset ine na 
15 . mes to v letošnjem republiškem tekovanju v Mariboru. Že kmalu za 
t em pa so uspeh ponovUi z osvojitv^o drugega mesta na t ekmovaqu 
gasilskih desetin obč ine SI. Bistrica, k i j e bilo v Pol jčanah. 

Vsi doseženi rezul ta t i so predvsem uspeh dela in prizadevanj vsakega 
posameznega č lana društva, k i uživa vso p o d p o r o in razumevanje tudi v 
samem kolekt ivu. Se posebno r a z u m e v ^ o č e jpa je sodelovanje društva s 

Tekmovahia desetina IGD , steklo" 
kolekt ivom, k o gre za'zagotavljanje po t r ebne gasilske op reme , orodja in 
drugih p r ipomočkov . P n društvu so ponosni na poda tek , d a j e skoraj 
vsak od okoh 300 članskega kolekt iva „ S t e k l o " tud i njihov podporni 
član, ne le s č lanar ino, svojo pr ipadnos t društvu kažejo z de lom ob 
vsakem, času. 

Gasilci bistriške Steklarne imajo tudi letošnje leto v načrtu 
posodobi tev gasilske opreme . Že sedaj pa z b i r k o po t r ebna finančna 
sredstva za novo orodjarno in vozilo. Tudi v teh ^ c g a h , k o t v vseh 
dosedanjih, j im stojijo ob strani člani kolekt iva in vodstvo. 

Besedilo in slika: 
Viktor Horvat 

P O Ž A R N A S K U P N O S T O B Č I N E P T U J 

Na osnovi sklepa izvršilnega odbora Požarne skupnosti občine 
Ptuj 

RAZPISUJEMO 
nas ledn j i p r o s t i d e l o v n i m e s t i : 
1. D E L O V N O M E S T O S N A Ž I L K E V N O V E M D O M U 

GASILCEV V P T U J U 
2. D E L O V N O M E S T O TELEFONISTA V N O V E M D O M U 

G A S I L C E V V P T U J U 

Pogoji za zasedbo delovnih mest: 
Pod 1. dokončana osemletka, dobre delovne navade, veselje 
do dela v domu gasilcev s prostovoljnimi gasilci. 
Pod 2. dokončana osemletka in znanje v ravnanju s PTT cen
tralo. Delovno mesto telefonista lahko zasede invalid. 

Zasedba delovnih mest po dogovoru. Prijave pošljite na na
slov: Požarna skupnost občine Ptuj, Natašina pot 1 a, Ptuj. 

T o v a r n a g l i n i c e i n a l u m i n i j a 

, , B o r i s K i d r i č ' ' 
K i d r i č e v o , z n . s u b . o . 

DS.SIOJJPNE SLUŽBE 
Odbor za kadrovsko splošne zadeve objavlja oglas za sklenitev 
delovnega razmerja s pripravniki in s tem vabi k sodelovanju 
delavce brez delovnih izkušenj, s končano: 

— e k o n o m s k o f a k u l t e t o o z i r o m a V E K Š I I . s t o p n j a , 
r a č u n o v o d s k a s m e r — zasedba 1 

— VEKŠ I. s t o p n j a — f i n a n č n a s m e r — zasedba 2 
— e k o n o m s k o s r e d n j o š o l o — zasedba 2 

Od kandidatov pričakujemo vestnost, kreativnost, veselje za 
opravljanje del v finančno računovodski stroki ter primerne 
psihične sposobnosti. 
Pripravniška doba, ki traja 12 mesecev, se lahko skrajša, če se 
ugotovi, da seje pripravnik že prej usposobil za uspešno opraW^ 
Ijanje del oziroma nalog. 
Vaše prijave, ki j im priložite dokazila o izpolnjevanju objavljeoih 
pogojev, pričakujemo v 15 dneh po tej objavi, na naslov: 
Tovarna glinice in aluminija , ,Boris Kidrič" Kidričevo — ka
drovsko splošni sektor. Odgovorili vam bomo najkasneje v 15 
dneh po odločitvi odbora za kadrovsko splošne zadeve 
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Republiško prvenstvo v tenisu za člane 

VODEB ZMAGAL 
Teniški klub Ptuj je v soboto in 

nedeljo 15. in 16. julija organiziral 
republiško prvenstvo v tenisu za 
Jlane. Na treningu je sodelovalo 24 
najboljših igralcev iz Slovenije, 
nastopili pa so tudi domači igralci. 
Na lepo urejenih igriščih smo bili 

p r i ča z a n i m i v i m b o j e m . P o 
pričakovanju so bili med najboljši
mi igralci mariborskega Branika. 
Med tekmovalci je nekoliko iz
stopal Ljuban Vodeb, ki je z 
l a h k o t o p r e m a g o v a l svo je 
nasprotnike, ki jim razen borbene 
igre ni uspevalo kaj več. Saj je 
Vodeb kaznoval vsako n a p a k o 
svojega nasprotnika in tako tudi 
zasluženo dobil turnir v Ptu ju . 
Zelo zanimiva borba je bila med 
Svenškom (Branik) in Mulejem iz 
Triglava. Favorit na papirju je bil 
Svenšek, vendar je imel slab dan , 
zato je srečanje izgubil. 

Rezultati: četrtfinale: Vodeb 
(Branik):Mulej (Branik) 6:2, 6:2, 
Mulej (Branik):Zeilhofer (Branik) 
7-5, 6:1, S v e n š e k 
(Branik):Simončič (Celje) 6:3, 6:1, 
Mulej (Triglav):Furlan (Triglav) j 
6 : 3 , 0 : 6 , 6 : 3 . j 

P o l f i n a l e : V o d e b : M u l e j o b a 
B r a n i k 6 :1 , 6:4 , M u l e j ( T r i -
glav):Svenšek (Branik) 6:3, 6:1. 

Finale: Vodeb (Branik):Mulej 
(Triglav) 6:2, 6:1. 

Ker se turnirja ni odzvalo več 
tekmovalcev, so odigrali tudi tur
nir v dvojicah. Organizator turnir
ja TK Ptuj se je pri izvedbi izredno 
potrudil . Za to bo v bodoče šlo Se 
lažje. 

D. Klajnšek 

Zdenka Matjašič, -
republiška prvakinja | 

Ptujski strelci so osvojili dve i 
bronast i medalji na republ iškem j 
prvenstvu za ekipe. Z MK puško i 
serijske izdelave so bili člani SD 
T u r n i š č e tretji, najbo^ši 
posameznik je bil Slavko Gole na 
devetem mestu . Edini mladinec iz 
SD Jože Lacko, se je uvrstil na 
odl ično č e t r t o mes to s 445 krogi . 

Članica Zdenka Matjašič je 
postala republiška prvakinja za 
leto 1978 m je tudi edina članica, 
ki je dobila pravico nas topa na 
državnem prvenstvu. Zdenka je 
zadiija tri leta najuspešnejši strelec 
v nasi republiki . 

Z vojaško Duško so bili najboljši 
strelci S D Železničar , ki so v 
veliki konkurenc i osvojili od l i čno 
tretje mes to . Bronasta medalja je 
velik uspeh . S. Ivanovič 

Ljuban Vodeb 

P o končanem tekmovanju za 
teniški pokal smo povprašali nekaj 
igralcev za mnenje o turnirju, o 
nasprotnikih in podobno . 

Rudi Ringbauer 

Ljuban Vodeb TK Branik iz 
Maribora : 

, ,Z osvojenim prvim mestom 
sem zelo zadovoljen. Pričakoval 
sem, da se bom v finalu srečal s 
klubskim tovarišem Svenškom, ki 

pa je nepr ičakovano izgubil. Tako 
sem imel v finalu nekoliko lažje 
delo. Za ta turnir se nisem veliko 
pripravljal, saj sem se pred nekaj 
dnevi vrnil z morja. Z organizacijo 
in samim potekom prvenstva sem 
zelo zadovoljen, še posebej z 
igrišči, za katera se je organizator 
še posebej potrudil . 

Janez Mulej Triglav Kranj je de
jal, da je bilo tekmovanje zelo 
d o b r o o r g a n i z i r a n o . D r u g e g a 
mesta ni pričakoval. Ker je imel v 
polfinalu izredno težko delo s 
Svenškom, kaj več kot poraz tudi 
ni pr ičakoval . 

Brane Svenšek Branik Maribor . 

Z osvojenim tretjim mestom 
nisem povsem zadovoljen, vendar 
je tudi to lep uspeh. Na turnirju 
nisem igral v popolni formi. Veseli 
me, da je Slovenija dobila nov 
klub. Še posebej so mi všeč igrišča 
in pa tudi samo okolje. 

Matjaž Mulej, Branik Maribor 
je bil prav tako s samo organizaci
j o t u r n i r j a in igr išč i p o v s e m 
zadovoljen. Četrto mesto zanj 
sicer ni bilo , , p l an i r ano" . V sreča
nju s Svenškom je poskušal vse, da 
b i ' osvojil tretje mesto, toda ni 

zmogel toliko moči, da bi ga 
ugnal. 

Rudi Ringbauer, podpredsednik 
TK P t u j . Pred vojno je bil v Ptuju 
tenis šport , ki je imel mnogo 
privržencev. P o vojni je tenis v 
Ptuju zamrl, ker so smatrali , da 
gre za t. i. elitni šport . Cez čas se 
je prepričanje ljudi spremenilo. Pri 
TVD Part izanu v Ptuju je bila 
ustanovljena teniška sekcija, ki je 
najprej popravila igrišča v Kidriče
vem. Letos januar ja smo ustanovi
li TK P tu j . Klub nima še veliko 
izkušenj. Z voljo in veseljem d o 
dela, se je klub lotil organizacije 
prvenstva. Potrudili smo se in 
storili kar je bilo v naši moči. D o 
zdaj so vsi tekmovalci zadovoljni z 
organizacijo in pa seveda z igrišči, 
ki so zares d o b r o pripravljena. 
Čeprav smo povabili vse klube, pa 
se vsi niso odzvali vabilu. Tu imam 
v mislih Ljubljančane, saj se no
beden od ljubljanskih igralcev 
tenisa ni udeležil turnirja. U p a m o 
lahko le, da bo prihodnje leto več 
igralcev in pa še večje zanimanje 
za ptujski tenis in pa za podobne 
turnirje. 

Besedilo in posnetki: Danilo 
Klajnšek i 

Brane Svenšek Matevž Mulej 

IGRE BREZ MEJA 
V vasi Apače na Dravskem polju so organizirali „Igre brez 

meja", ki se jih je udeležilo osem ekip in so se pomerile v osmih 
disciplinah. 

Tekmovalci so morali sestaviti poni kolo, nato pa se do cilja 
čim hitreje pripeljati, vsem to ni uspelo. Tekmovali so tudi v 
metanju pikada v balone in v tarčo. Ena od v^ je bila 
spretnostna vožnja s kolesom. Na gugalnici pa so morali 
vozniki koles pokazati vso svojo spretnost in povrhu še 
hrabrost. Zelo zanimiva je bila igra, kjer so morali tekmovalci z 
velikimi,,fračami" na sredi igrišča streljati žogo v gol. 

Ekipe so se ves čas tekmovanja mergavale v vodstvu. Na 
koncu pa je bil naslednji vrstni red: Kidričevo II., Lovrenc, 
Sela, Apače, Zagojiči, Medvedce, Kungota in Draženci. 

Na nogometnem igrišču v Apačah seje zbralo veliko število 
^udi, ki so bili zelo zadovo^ni z igrami in pa z ekipamL Bilo je 

Tekmovalci so morali pokazati v e l i c o poguma in tudi znaiga. 

navijaiija in vsega kar sodi k tekmovaigem, ki smo jih do zdjg 
pedali le na televizgskih zasloni. Vaščani si želg zabave. Zato je 
potrebno še večkrat tako dobro izpeljati Igre brez meja ali 
druge igre, ki razvese^ujejo občinstvo. 

Besedilo in slika: D. Klajnšek 

ATLETIKA 

Prvenstvo SFRJ(mnogoboju 
. v Mariboru je bilo 12. in 13. 

j u l i j a d r ž a v n o p r v e n s t v o v 
atletskem mnogoboju . Sodelovalo 
je tudi pet ptujskih atletov. Štirje 
(Prstec, Koren, 2 o h a r , Feguš) so 
tekmovali v članskem atletskem 
deseteroboju in Marija Jugovec v 
ženskem mladinskem peteroboju. 
Ob tekmovanju je bilo vreme 
neprimerno, prvi dan je bilo zelo 
vroče, drugi dan pa so prireditev 
motili močni nalivi. 

P o prvem dnevu tekmovanja (po 
petih disciplinah) so ptujski atleti 
zasedli solidna mesta: 4. Prstec, 5. 
Žohar , 6. Koren in 10. Feguš. 

Pri posameznih disciplinah so se 
uvrstili: 100 m: 2. Prstec (11,1), 
4—5. Zohar (11,2); daljina: 3. 
Prstec (732), 4. Koren (719), 6. 
Zohar (666); krogla: 3. Zohar, 4. 
Prstec, 6. Koren, 8. Feguš; višina: 
1—2. Koren (196 cm), 6. Zohar 
(191 c m ) , 7. P r s t e c (175 cm) ; 
400 m: 2. Prstec (49,0), 6. Feguš 
(51,1), 7. Zohar (51,5), 9. Koren. 

Drugi dan so imeli člani na 

sporedu drugih pet disciplin, člani
ce in mladinke pa so pričele s 
peterobojem, člani so imeli na 
sporedu še: 110 m ovire, disk, 
skok s palico, kopje in 1500 m. 

Končni vrstni red: 1. Penca — 
Novo mesto, 4. Miki Prstec, 5. 
Dušan Koren, 6. Milan Zohar. 

Slavko Feguš v drugem delu žal 
ni tekmoval , ker je odstopil zaradi 
poškodbe. V ženskem mladinskem 
peteroboju je Marija Jugovec 
zasedla sedmo mesto. 

Dosežen je bil tudi nov državni 
rekord. Dosegla ga je domačinka 
Breda Lorenci v ženskem članskem 
peteroboju z rezultatom 4301 točk. 

Dosežene uvrstitve ptujskih atle
tov bi nas mogoče zadovoljile, 
n ikakor pa doseženi rezultati. 
V e n d a r m o r a j o na to g l eda t i 
objektivno saj so tudi njihovi 
p o g o j i t r e n i n g o v p r e c e j p o d 
povprečjem. U p a m o , da se bodo 
tudi rezultati z voljo in rednim 
treningom izboljšali. 

Besedilo in slika 
Bojan Rode 

Dušan Koren — skok s palico 

»Panonija" prva 
v središču ob Dravi je bilo tek-

niovanje delavcev Merkator ja , in 
sicer so se pomerili v nogometu . 
Nastopili so tekmovalci iz Lendave 
( U n i v e r z a l ) , S l o g e iz G o r n j e 
Radgone, Zarje iz Ormoža in 
Panonije iz Ptuja . 

Rezultati: Zar ja—Lendava 1:4, 
Sloga—Panonija 1:6, za tretje 
mesto: Zarja—Sloga 5:1, za prvo 
mesto: Panoni ja—Lendava 3:2. 

E k i p a P a n o n i j a iz P t u j a j e 
zasluženo osvojila prvo mesto. S 
tem si je pridobila pravico nas topa 
na športnih igrah Merkator ja , ki 
bodo 8. in 9. avgusta v Ptuju . 
Zmagovalna ekipa je igrala v 
Postavi: Koletnik, Turk , Mohor -
ko, Kral j , Ogrizek, Verdenik, Bohi 

M Petek. 
' ' " D. Klajnšek 

Predstavijariio vam 
Dušana Čeha 

Nogometaši so na zasluženem 
odmoru . V nogometu vlada mrtvi
lo, saj se odigravajo le prijateljske 
tekme in turnirji v malem nogome
tu. Kljub temu sem zaprosil za 
r a z g o v o r n a j s t a r e j š e g a ig ra l ca 
ptujske nogometne selekcije, Du
šana Ceha. 

Svojo kariero je začel pri pionir
jih ptujske Drave. Sledila so tek
movanja za mladince in končno je 
nastopil za člansko ekipo. P o do
brih igrah so ga opazili predstavni
ki nogometnega kluba Maribor , za 
katere je podpisal tudi pogodbo . V 
ekipi je nastopal na različnih me
stih, le na mestu veznega igralca ni 
imel priložnosti zaigrati . Zraven 
tega so ga pestile še različne po
škodbe. 

P o pr ihodu iz JLA se je vrnil k 
svojemu mat ičnemu klubu, ki je 
takrat nastopal v medobčinski ligi. 
V naslednji tekmovalni sezoni pa 
je nastopil v ptujski selekciji. Na 
vprašanje, kaj misli o ekipi, mi je 
Dušan Ceh odgovoril : , ,V občinski 
ligi je še veliko igralcev, ki bi lah
ko oblekli dres selekcije, toda pra
vega zanimanja za vrhunski nogo
met ni. Večkrat smo imeli katerega 
od igralcev poškodovanega, tako 
da s m o le s t e ž a v o z a k r p a l i 
e k i p o . " 

V drugem delu prvenstva ste do 
bili tudi novega trenerja. Ali je do
bro pripravil ekipo? 

, ,Z novim trenerjem smo veliko 
pridobili . Treningi so bili dob ro 
pripravljeni pa tudi izvedeni. Tre
ner Lenartič je zares vložil maksi
mum. Skoda, da takšnih kvalite
tnih treningov ni obiskovalo več 
mladih igralcev, saj je bila to veli
ka priložnost, da se kaj nauč i jo . " 

Kaj misliš o selekcijah in o raz
merah, ki vladajo v nogometu? 

,,Selekcije so dobro zamišljene, 
vendar pa je v praksi delo druga
čno. V nogometnih centrih so mla
di igralci na očeh raznim selektor
jem. Maribor , Rudar in seveda 
Olimpija, pa kar naprej kupujejo 
igralce na našem , , j ugu" , čeprav 
bi niarsikateri igralec iz sloven
skih selekcij lahko nastopil za te 
klube. Imena kot so Radmanovič , 
Devescovi, Jovanovič , Salihodžič 
in še veliko drugih imen pove vse. 
Selekcije t renutno ne izpolnjujejo 
svojega namena , da pa bi bil p tuj 
ski nogomet še močnejši, je potre
bno urediti osnose med Dravo in 
Alum. in i j em, h k r a t i pa doseč i 
podporo pri vseh ljubiteljih nogo
meta. 

D . Klajnšek 

Dušan Čeh v akciji 

Turist biro Ptu| 

Turistična informacija 
na prvem mestu 

Mnogokrat nas pot zanese mimo turist biroja na Trgu svobode v 
Ptuju. Spet za druge jc to mes to , kjer se zbira širša tur is t ična informacija. 
Spoznavamo sicer, da je osnova dela v biroju dajanje vseh vrst tur is t ičnih 
informacij; obenem pa ugotavljamo, da je naše znanje o tej vrsti 
dejavnosti še premajhno. 

Preteklo je 15 let, odkar je pričelv Ptuju z de lom Turist biro. Reč i 
moramo , da je v tem obdobju zarezal ledino na področ ju razširjanja 
tur is t ične informacije, hkrati pa tudi okrepil širšo tur is t ično p o n u d b o . 
Tudi ne moremo m i m o ugotovitve, da smo v nekaterih primerih premalo 
zavzeti, da bi poiskali p o n u d b o v turist biroju. Katere so te dejavnosti , s 
kater imi sc ukvarja turist biro? Poleg glavne dejavnosti dajanja vseh vrst 
tur is t ičnih informacij, je tu še menjalnica in dejavnost v zvezi z 
organizacijo izletov, posredovanj izletov, letovanj, potovanj po domovini 
in v tujino. Ponudba pa še obsega prodajo izvirnih turis t ičnih spominkov, 
značk , ribolovnic in drugo . O tur is t ičnih značUnostih območi j ptujdce 
obč ine nas seznanjajo nekater i prospekt i ; to j e prospekt Ptuja, Ptujskih 
topl ic in ptujskih gostincev. V turist biroju pa ponujajo tudi načr t mesta 
Ptuja. Vsem, ki žele predstaviti ptujsko o b č i n o v sliki in besedi, naj 
povemo, da imajo v Turist biroju v zalogi še barvno monografgo Ptuja v 
slovenskem in nemškem jeziku. 

Da bi turist biro še okrepil svojo informacijsko s lužbo, bo že v jeseni 
organiziral tečaj za tur is t ične vodnike. Vodniška ;^lužba j e v Ptuju nujno 
po t rebna . Res j e tudi , da smo bogati na tur is t ičnih znameni tos t ih ; res pa 
je tudi , da j ih ne z n a m o približati tur is tu , vsaj ne v zados tn i meri . U p a m o 
lahko, da b o m o s p o m o č j o te službe res omogoči l i tur i s tom celostno 
spoznanje o ptujskih znameni tos t ih . 

Kaj pa mi pogrešamo v okviru p o n u d b e Turist biroja? Eno ten 
tur is t ični prospekt ptujskega območ ja , o ka t e rem že dlje časa govorimo 
m k o t kaže b o m o še nekaj časa. Ob tem je po t r ebno poudar i t i naše 
nezadovoljstvo že zaradi tega, ker „ p r o d a j a m o " tujo tur is t ično p o n u d b o , 
lastne pa nOčemO ali ne znamo!? ' MG 

Kidričevo 

Planinci so vse aktivnejši 
O delu in uspehih č lanov 

planinskega društva Kidr ičevo 
smo že pisali, t oda glede na 
njihovo vse večjo akt ivnost velja o 
njih še kaj reč i . Na o b č n e m zboru 
začr tan i program so skušali t ud i v 
celot! realizirati, čeprav j ih pestijo 
f inančne težave, toda z vztrajnim 
in eno tn im delom so tudi t emu 
kos . 

Odveč bi bilo naštevati njihove 
dosedanje uspehe, ki so jih v času 
delovanja dosegli: Kako zn:yo 
izkoristiti prijetno s kor is tn im j e 
m o č ugotovit i tudi iz njihovega 
pohoda na vrh KUMA nad 
Trbovljami, ki je visok 1219 m . 
Čeprav je bilo deževno in p o h o d 
na sam vrh zelo težaven, predvsem 
za najmanjše planince, se j e tega 
p o h o d a udeležilo kar 36 č lanov 
PD Kidr ičevo . 

Čeprav utrujeni so na vrhu 
Kuma med o d m o r o m izvedb tudi 
kviz, ki j e bil izredno zanimiv, saj 
so za pravilne odgovore dobivali 
značke kur i rčkove pošte ter 
pohoda o b žici okupi rane Ljublja
ne. Take nagrade so j im bile v 
veliko čast in ponos kot 
planincem in ljubiteljem narave. 
Vse to dokazuje , da v Kidr ičevem 

Na osvojenem vrhu gore ali 
hriba je vedno lepo. 

Posr etek: .K. Zoreč 
raste nov rod aktivnih planincev, 
ki r esn ično vedo, kaj je narava in 
kaj j im p o m e n i planinstvo. Prav bi 
bi lo, če bi do njihovih problemov 
imch malce več posluha tud i 
taborniki . 

France Meško 

Kidričevdci planinci na letoaijem pohodu po poteh revolucge. 
Posnetek: K. Zoreč 







PROGRAM PRIREDITEV 
v POČASTITEV 8.AVGUSTA PRAZNIKA 

OBČINE P T U J V LETU 1978 IN 36.0BLETNICI 
JUNAŠKEGA BOJA SLOVENSKOGORIŠKE-

LACKOVEČETE 
P e t e k , 28. j u l i j a 1978: 
— ob 10. uri 

RAZSTAVA STEKLARSKIH IZDELKOV BRIGADIRJEV 
MLADINSKE DELOVNE BRIGADE STEKLAR Y U " 
v osnovni šoli dr. Pranja Žgeča v Domavi 

— ob 20. uri 
NASTOP FOLKLORNE SKUPINE PANČEVO 
IZ SOCIALISTIČNE REPUBLIKE SRBIJE 
na letnem prireditvenem prostoru v Ptuju 

N e d e l j a , 30. j u l i j a 1978: 
— ob 8. uri 

MEDDRUŽINSKO RIBIŠKO TEKMOVANJE V ODLOVU 
RIB S PLOVCEM 
na ribniku Dežno v Podlehniku 

— ob 14. uri 
TEKMOVANJE ZA PTUJSKI PADALSKI P O K A L -
PODLEHNIK 7 8 
ob ribniku Dežno v Podlehniku 

— ob 19.30 
SREČANJE PEVSKIH ZBOROV IN FOLKLORNIH SKUPIN 
IZ BELTINC, GORIŠNICE, LUPOGLAVA, NEDELiSČA 
IN SPODNJE BELE 
v Cirkovcah v domu krajanov 

Č e t r t e k , 3. a v g u s t a 1978: 
— ob 18. uri 

OTVORITEV RAZSTAVE I. INŽENIRSKE BRIGADE VII. 
KORPUSA NOV IN POJ , ,V BORBI IN OBNOVI" 
v razstavnem paviljonu Dušana Kvedra v Ptuju 

— ob 20. uri 
PRIČETEK VI . PTUJSKIH KULTURNIH SREČANJ -
PTUJ 7 8 
na letnem prireditvenem prostoru v Ptuju 

P e t e k , 4 . a v g u s t a 1978: 
— ob 13. uri 

OTVORITEV POSLOVNE STAVBE SLUŽBE DRUŽBENEGA 
KNJIGOVODSTVA - PODRUŽNICA PTUJ 
IN PROJEKTIVNEGA BIROJA PTUJ 
v Ptuju ob Trstenjakovi ulici 

S o b o t a , 5. a v g u s t a 1978: 
— ob 12. uri 

OTVORITEV DELAVNIŠKIH PROSTOROV 
ZA VZDRŽEVANJE TRANSPORTNIH SREDSTEV 
iN MEHANIZACIJE ZA ZEMELJSKA DELA V DELOVNI 
ORGANIZACIJI AGROTRANSPORT PTUJ 
v Ptuju ob Rajšpovi ulici 

— ob 16. uri 
II. ŽENSKI ROKOMETNI TURNIR OBČIN ČAKOVEC, 
KRAPINA, PTUJ IN VARAŽDIN ZA PREHODNI POKAL 
SKUPŠČINE OBČINE PTUJ 
v Ptuju na igrišču rokometnega kluba , ,Drava" Ptuj 

N e d e l j a , 6. a v g u s t a 1978: 
— ob 7. uri 

KONCERT PIHALNEGA ORKESTRA TOVARNE GLINICE 
I N A L U M I N I J A BORIS KIDRIČ KIDRIČEVO 
v Cirkovcah ob domu krajanov 

— ob 7.30 
NASTOP FOLKLORNE SKUPINE PROSVETNEGA 
DRUŠTVA CIRKOVCE 
v Cirkovcah ob domu krajanov 

— ob 8. uri 
KMEČKA POVORKA skozi naselje Cirkovce 

— ob 9.30 
OTVORITEV D O M A K R A J A N O V KRAJEVNE SKUPNOSTI 
CIRKOVCE 
v Cirkovcah 

— ob 10. uri 
SLAVNOSTNA SEJA SKUPŠČINE OBČINE PTUJ 
I N VODSTEV DRUŽBENOPOLITIČNIH ORGANIZACIJ 
OBČINE PTUJ 
v Cirkovcah v domu krajanov 

T o r e k , 8. a v g u s t a 1978: 
— ob 9. uri 

KOMEMORATIVNA SEJA VODSTEV 
DRUŽBENOPOLITIČNIH ORGANIZACIJ IN SKUPŠČINE 
OBČINE PTUJ 
v delavskem domu Franca Krambergerja v Ptuju 

P e t e k , 1 1 . a v g u s t a 1978: 
— ob 12. uri 

OTVORITEV PROIZVODNO SKLADIŠČNE HALE 
DELOVNE ORGANIZACIJE AGIS - TOZD TAP PTUJ 
v Ptuju ob Rajšpovi ulici 

S o b o t a , 12. a v g u s t a 1978: 
— o b 16. uri 

OTVORITEV' MODERNIZIRANE CESTE V STOPERCAH 
— ob 17. uri 

OTVORITEV t T N O L O Š K E ZBIRKE POKRAJINSKEGA 
r/lUZEJA P T U J - , ,MASKE IN OPRAVILA" 
v Ptuju v stavbi biv e žitnice na grajskem hribu 

N e d e l j a , 13. a v g i : s t a 1^''8: 
— ob 8. uri 

TEKMOVANJE LOVCEV ' STRELJANJU NA GLINASTE 
GOLOBE ZA PREHODNI r O K A L NARODNEGA HEROJA 
JOŽETA LACKA 
v Spuhlji v gozdu , ,Lešjs" 

— ob 11. uri 
I. REPUBLIŠKO SREČANJE N'!.ADINSKIH DELOVNIH 
BRIGAD SLOVENIJE LETOŠNJIH 
MLADINSKIH DELOVNIH AKCIJ 
v naselju mladinske delovne akcije ,,Siovenske gorice 7 8 " 
v Dornavi 

— ob 14. uri 
MEDNARODNA KARTING OIF^KA Z A N A ' - , R A D O PTUJA 
na kartodromu v Hajdošah 

S o b o t a , 19. a v g u s t a 1978: 
— ob 7. uri 

UDARNIŠKI D A N BRIGADiRJEV V E T L R A N O V Z E Z N I H 
IN REPUBLIŠKIH MLADINSKIH D L L O V * J ! H AKCIJ - N A 
MLADINSKI DELOVNI AKCIJI 
„SLOVENSKE GORICE 7 8 " 

Skupščina občine Ptuj in družbenopolit ične orginizacije cbčine 
Ptuj vabijo delovne ljudi in občane, da sodelujejo na pnreditvah 
v počastitev 8. avgusta - praznika občine Ptuj! 

Druga medrepubliška vaja enot in štabov civilne zaščite v Ptuju 

Ocena-odlično 
Pred dnevi so se v delavskem 

d o m u F r a n c a K r a m b e r g e r j a v 
Ptuju sestali poveljniki in načelniki 
občinskih štabov civilne zaščite, 
načelniki oddelkov za ljudsko ob
r ambo in predstavniki občinskih 
skupščin občin Cakovec, Kopriv
nica, Krapina, Lendava, Maribor , 
Murska Sobota , Ormož , Ptuj in 
Varaždin. N a seji so obravnavali 
analizo druge medrepubliške prak
tične reševalne vaje enot in štabov 
civilne zaščite SR Hrvatske in SR 
Slovenije, ki je bila v Ptuju, 18. 
junija 1978 pod geslom: , ,Brat
s t v o — e n o t n o s t — s o l i d a r 
nost—Ptuj /8 . fo razpravi, v 
njej so sodelovali predstavniki 
vseh devetih sodelujočih občin, so 
soglasno sprejeli naslednjo oceno 
in zaključke: 

— priprave in organizacija med
republiške vaje enot in štabov 
civilne zaščite ,, Bratstvo—enot
nost—solidarnost—Ptuj 7 8 " so 
bile pravočasno, uspešno in dosle
dno izvršene; 

— občinski štabi civilne zaščite 
o b č i n C a k o v e c , K o p r i v n i c a , 
Krapina, Lendava, Mar ibor , Mur
ska Sobota , Ormož , Ptu j in Va
raždin so dosledno izvršili vse 
naloge v skladu s sklepi, ki so bili 
sprejeti na sejah vodstva vaje v 
Ptuju; 

— vaja je dosegla zastavljeni cilj 
in se ocenjuje za zelo uspešno. Vse 
sodelujoče enote in štabi civibie 
za šč i t e so v loži l i m a k s i m a l n e 
napore za uspešno izvedbo vseh 
zaščitnih ukrepov in akcij reševa
nja. P o š k o d b ni bilo; 

— prebivalci krajevne skupnosti 

J o ž e t a P o t r č a P t u j , n j i h o v e 
družbenopoli t ične organizacije in 
štab civilne zaščite so uspešno 
opravili ukrep>e in naloge v skladu 
z načr tom in konceptom medrepu
bliške vaje enot in štabov civilne 
zaščite; 

— občinskemu štabu civUne za
ščite občine Ptuj in krajevni skup
nosti Jožeta Po t rča se izreka pose
b n o priznanje za odlično organiza
c i jo in i z v e d b o z a h t e v n i h in 
odgovornih nalog v času pr iprav in 
na dan izvedbe vaje; 

— vsem pr ipadnikom civilne za
ščite in občinskim š tabom civilne 
zaščite, ki so sodelovali na vaji se 
izreka javno priznanje in zahvala ; , 

— pridobljene izkušnje na vaji v 
Ptuju je upoštevati pri organizaciji 
III . medrepubliške praktične reše

valne vaje enot in štabov civilne 
zaščite SR Hrvatske in SR Sloveni
je, ki bo leta 1979 v Koprivnici; 

— imenuje se delovna sKupina, 
ki pripravi listine o solidarnosti in 
sodelovanju enot in štabov civilne 
zaščite, ki j o je podpisati ob praz

niku Dneva republike v tem letu: 
— sodelujoče občine izrekajo 

javno zahvalo delavcem milice, le
talcem ptujskega aerokluba, t isku, 
radiu, televiziji, pionirjem osnov
nih šol Franca Osojnika P tu j , 
Ivana Spolenjaka P tu j in Toneta 
Znidariča Ptu j ter pionirjem gasil
skega druš tva P tu j , ki so sodelova
li v vlogi markirantov ter vsem 
drugim sodelavcem, ki so akt ivno 
sodelovali v pripravah ter pri izve
dbi vaje v Ptuju . 

Na seji so . tudi ugotovili, da je 
na vaji akt ivno sodelovalo 1011 
pr ipadnikov civilne zaščite, 225 
marki rantov iz vrst pionirjev ter 
nad 700 občanov krajevne skupno-
s ; Jožeta Potrča P tu j . Vajo v 
Ptuju si je ogledalo nad 4 tisoč lju
di iz okrog 75 občin SR Hrvatske 
in SR Slovenije, vidni predstavniki 
republiških sekretariatov za ljud
sko ob rambo in republiških š tabov 
civilne zaščite SR Hrvatske in SR 
Slovenije, predstavniki družbe
nopolitičnih organizacij , občinskih 
skupščin, J L A , tiska, radia in tele
vizije. Vaja je imela močan odmev 
v SR Hrvatski in SR Sloveniji ter v 
širšem jugoslovanskem pros toru . 

O b zaključku seje so podelili 
priznanje s k u i ^ i n e občine Ptuj in 
občinskega štaba civilne zaSčite 
P tu j : občinskim š tabom civilne za
ščite občin Cakovec, Koprivnica, 
Krapina, Lendava , Mar ibor , Miu--
ska Sobota , Ormož in Varaždin, 
odredu Rdečega križa Mar ibor , 
p o s t a j i mi l i ce o b č i n e P t u j in 
krajevni skupnosti Jožeta Po t rča 
P t u j . 

Feliks Bagar 

Udeleženci sestanka iz devetih občin SRH in SRS, ko so v domu Franca 
Krambergerja sprejeli zaključno oceno. V ozadju lepo vidna freska aka
demskega slikarja Janeza Mežana. Foto: Langerholc 

Pri$lajetretjaimntbngM>ril)V DELOVNA AKCIJA - KAJ JE TO? 
Delovna akcqa - dve besedi. Dve 
besedi za t iste, k i so o delovni 
akcqi samo slišali ali bral i , za t iste, 
ki j im brigadirji o njih niso ničesar 
povedali, za t is te , k i niso nikoli 
doživeli te atmosfere, tega diha 
svežine mladost i , brats tva, sloge in 
^ubezni , teh 2 0 ali 30 dn i na trasi, 
v našemu . . . 

Zak^učena je druga izmena dela 
na trasi, življenja v naselju, pesmi, 
športa J . .marsičesa. V sobo to so 
se Sežaneani , Dravograjčani in 
Ljubljančani poslovili. V nedeljo 
pa so i\jihovo vedr ino nadomest i l i 
brigadirji v Logatca . .Loeaški 
tjataljon" (46)^ „XIV. divizija" iz 

Šmarja pri Jelšah (47 brigadirjev) 
in steklarji Jugoslavae (35) , k i j ih 
je organizirala OK ZSMS Hrastnik. 

Pa n e k ^ besed^ o rezul tat ih 
izmene in z a k ^ u č k u . V drugi 
izmeni je sodelovalo 145 
brigadirjev. Izvijali so dela na trasi 
primarnega cevovoda v smeri 
Juršinci — vodohram in Juršinci 
- Gabemik , pri izkopu zemlje 3 
KTG. v ^ i i p n i dolžmi 148 3 m, 
zasipov vodovodnega kanala v 
dolžini 1800 m in obteži tvi cevi v 
dolžini 15 18 m. Število 
opravljenih efektivnih ur na trasi 
8 9 7 3 . Izkopal i 2 6 2 2 , 6 3 k u b . m 
zemlje, zasipali 2 7 8 3 , 3 0 k u b . m 

vodovodnega kanala, ob težili 6 8 4 
k u b . m cevi. Skupn i uč inek — 
151,5 %. 

Delah so v težkih delovnih 
pogojih, vendar so delo uspešno 
zak^uči l i , dob ro so se vk^uci l i v 
udarniške akcne: čiščenje 
vodovodnega kanala v Kozmincih , 
izkop kanala za te lefonsko 
napeljavo i novem gasilskem d o m u 
v Ptuju ter delo v Pokrajinskem 
muze ju . Skupna vrednost 
oprav^enega dela na trasi ie 
823 .292 ,61 din in na udarniških 
akcuah 2 7 . 0 0 0 din. Skupna 
vrednost opravljenih del je to re j : 
850 .292 .61 dinarjev. 

Uspešni so bili na delovišču, v 
nase^u^ V interesnihlejavnost ih , na 
udarniških d c c q a h . . . za to 
zaslužene udarniške značke , 
pnzi ia i^a, pohvale in še k ^ , 
prihajajo v prave roke . Se beseda o 
tem? Gremo lepo oo vrsti : 
Brigada S R E Č K O KOSOVEL iz 
Sežane je prejela 9 uradniških 
značk, 8 pr iznanj , priznaqje^ za 
družbene dejavnosti , udamiš tvo 
udarnega dne v obeh ddcadah , 
udarna brigada v prvi dekadL 
Brigada Bratstvo in eno tnos t iz 
L jub jane - Center : 13 u d a r n i k i h 
značk, 12 priznai^, pr iznai^e za 
družbene dejavnosti , udamiš tvo 
udarnega dne in T R A K AKCUE, 
nsjvi^e priznanje akc^e . Brigada 
Frai\jo Golob iz Dravograda: 18 
udarniških značk , 16 pr iznaig, 
priznanje za družbene dejavnosti , 
udamiš tvo udamega dne v prvi in 
d m d dekadi , uda rna brigada v 
prvi in drugi dekad i , izredno 
udamiš tvo , trak akc^e . . .VSA 
MOŽNA P R I Z N A N J A , KI J IH 
LAHKO BRIGADIRJI DOBIJO 
NA AKajL 

Še zadi^i izbor , t r ikrat 
Z D R A V O , zadnji H O R U K , slovo. 
P o s l o v i l n e besed, ponos , 
vese le . . vsmeh in pesem. 

Delovna akcfla - dve besedi , k i 
pomeni ta vse: vel iko solo 
samouprav^ anj a, pr i ja te^s tva in 
jubez ru , veliKo izkušen, vel ico 
vsega kar ne b o in ne sme bi t i 
nikoli pozabl jeno. 

Besedilo in p o s n e t a : 
Nada Topolovec 

R O D I L E SO: 

Marija Hebar , Vičanci 65 — 
deklico; Mari ja Belšak, Njiverce 
2 7 / a — Štefana; Alojzija Kelemi-
na. Vinski vrh 41 — Dominiko; 
Marija Braček, Svetinci 17 — 
Aleksandro; Juli jana Janžekovič, 
Tomaž 15/a — Elvisa; Elizabeta 
Dolamič, Gabernik 25 — deklico; 
Mar jana Vajdič, Kajuhova 3 — 
Mitja; Mari ja Vidovič, Sedlašek 8 
— d e k l i c o ; T e r e z i j a K o k o l , 
Ljubstava 44 — deklico; Majda 
Petek, Tomaž — dečka; Ivanka 
Polanec , Nova vas 60 — dečka; 
Olga Emeršič, Paradiž 51 — dekli
c o ; R o z a l i j a Jesene , D o b p r i 
Domžalah — Mojco; Zora Poplat -
nik, Slovenski trg 12 — Milico; 
Mar ta Kukovec, Gradiščak 17 — 
A l e k s a n d r a ; D a n i c a P r e l o g , 
Mezgovci 10 — dečka; Mari ja 
Vaupot ič , Loperšice 12 — Darka; 
Vera Grame , Ziherlova pl. 6 — 
Mojco; Nada Horva t , Muretinci 
46 — Petra ; Anica Jagarmec, Vi
dem pri Ptuju 32 — Klaudijo; Jel
ka Jamnikar , Vr tnarska 4, Slov. 
B i s t r i c a — A l e n k o ; Z d e n k a 
Stagar, Bresnica 28 — dečka; Son
ja Krnjak, Rošnja 21 — Roberta; 
Kristina Zuran, Stojnci 26 — 
Matjaža; Marija Taciga, Podlože 
28 — Lidijo; Juli jana Emeršič, 
Gradišča 79 — Borisa; Marija 
Lešnik, Prvenci 29 — Mateja; 
E m a Sneberger, Potrčeva 46 — 
Tomaža ; Zdenka Kmetec, Ptujska 
gora 95 — Klavdijo; Jelka Petek, 
Slovenska cesta 9, Središče ob 
Dravi — dečka; Jožica Janežič, 
P u š e n c i 12 — B o j a n o ; A n a 
Krajnc, Starošince 2 — deklico; 
Marjana Lašič, Kidričevo 63 — 
dečka; Angela Kokol , Mala vas 13 

— deklico; Jelka Hadler , Lovrenc 

113 — d e k l i c o . _ 

P O R O K E : 
Jožef GoriCan, Lancova vas 15 

in Juli jana Vuk, Vukanovec 16; 
Stanislav VrbančiC, Bukovci 157 in 
Milena Kline, Meje 24; Jožef 
Strafela, Gajzerjeva 6 in Elizabeta 
Pot rč , Krčevina pri Ptuju 5; Bran
ko Sirec, Vintarovci 53 in Milena 
Vidovič, Zagojiči 13; Franc Kekec, 
Nova vas pri Markovcih 2 0 / a in 
M a r i j a K a j n i h , G a b e r n i k 36; 
Branko Jamšek, Mar ibor , Zupan
čičeva 5 in Sonja Žerak, Zetale 

19/a; Ivan Breg, Zagorje o b Savi, 
Cesta B. Kidriča 4 / b in Mari ja Zu
pan , Zagorje ob Savi, Cesta B . 
Kidriča 4 / b ; Mart in Zeleznik, 
Kočice 1 in Mari ja PlajnSek, KoCi-
ce 54; Milan Brglez, Sikole 70 in 
Ljubica DolniCar, Sikole 45; Dra-

fo Možek, MrCna sela 31 in Olga 
u m a n , G o r i š n i c a 121; A n t o n 

Vaupotič , Dolena 22 in Mari ja 
SvenSek, J u r o v c i 1 4 . 
U M R L I SO: 

Mari ja Po lak , Veličane 44, ro j . 
1907, umrla 9. julija 1978; Neža 
Golob , Volkmerjeva 10, ro j . 1923, 
umria 10. julija 1978; Ignac Ferk, 
M u t a 67, r o j . 1903, unu-1 15. julija 
1978. 

ČRNA KRONIKA 
Tudi v tednu od 10. d o vključno 

17. julija 1978 je bilo na cestah 
ožjega območja ptujske občine 
dokaj mirno. Čeprav se turistična 
sezona bliža svojemu višku so 
miličniki p)ostaje milice P tu j in 
njenih oddelkov posredovali tokrat 
le v štirih primerih razmeroma 
lahkih prometnih nesreč. Smrtnih 
žrtev ni bilo, tudi težjih poškodb 
niso zabeležili, le 4 osebe so bile 
lažje telesno poškodovane . 

Zaskrbljujoče pa je dejstvo, da 
so v 2 primerih bili udeleženi ot ro
ci, ozi roma mladoletni osebi. Vse 
kaže, da kljub številnim opozori
lom mladostna razposajenost ne 
najde svojih meja in posledica je 
lahko mimogrede tragična. Torej 
še enkrat : poostri te previdnost 
kadarkoli ste udeleženi v cestnem 
prometu — po toči zvoniti je 
prepozno! 

Skupna materialna škoda na 
vseh vozilih znaša tokrat 123.300 
din. 

I Z S I U E V A L A PREDNOST 
Do prometne nesreče je prišlo v 

petek 14. julija ob 12.15 na cesti 

IV. reda v Dražencih pri P tu ju . 
Voznik tovornega s pr iklopnikom 
R o m a n JovSnik iz Šentjurja pri 
Celju je vozil v smeri proti Ptuju . 
Na križišču s s transko cesto v 
Dražencih je na prednostno cesto 
nenadoma zapeljala kandidatka za 
voznika Zdenka Gajšek iz Stogovc 
z i n š t r u k t o r j e m J o ž e t o m 
Napas tom iz Rač. Prišlo je do 
trčenja pri čemer sta Napast in 
G a j š k o v a d o b i l a l až je t e l e s n e 

poškodbe . N a vozilih pa je za 
okoli 80.000 dinarjev materiahie 
škode. 

S K O L E S O M P R E D AV
TOMOBIL 

D o hude prometne nesreče je 
prišlo v nedeljo 16. julija ob 14.30 
na lokahii cesti v Novi vasi pri 
Markovcih. 

M l a d o l e t n i v o z n i k o s e b n e g a 
avtomobila S. M . iz Nove vasi je 
p o l o k a l n i ces t i pe l ja l p r o t i 
Markovcem. Ko je v Novi vasi 
pripeljal do hišne št. 16 mu je z 
leve strani na cestišče nenadoma 
pripeljala mladoletna kolesarka B. 

D. iz Avstrije. Voznik jo je zadel s 

spredi^im delom avtomobi la in j o 
zbil po cestišču. P r i tem je dobila 
telesne poškodbe . Voznik S. M . je 
opravljal vozilo brez vozniškega 
izpita. N a vozilo je za okoli 2500 
din materialne škode. 

VOZIL PREHITRO 

V nedeljo, 16. julija, 1978 je o b 
18.40 prišlo d o druge prometne 
nesreče na Zagrebški cesti v Ptuju . 

Voznik osebnega avtomobila 
Zvonko Cafuta iz Mar ibora je 
vozil po Zagrebški cesti prot i 
Ptuju. K o je pripeljal v desni 
nepregledni ovinek ga je zaradi 
neprilagojene hitrosti zaneslo na 
levo stran, t ako , da j e zaprl pot 
n a s p r o t i v o z e č e m u v o z n i k u 
o s e b n e g a a v t o m o b i l a J o ž e t u 
Galincu iz Zg. Hajdine pri P tu ju . 
Pri nezgodi je dobil Cafuta lažje 
telesne poškodbe, na vozilih pa je 
za okoli 40.000 dinarjev materialne 
škode. — C M 

T E D N I K 
izdaja zavod za časopisno in 
radijsko dejavnost RADIO-TED-
NIK 62250 Ptuj, Vošnjakova 5, 
poštni predal 99. Ureja uredniški 
odbor, glavni urednik MIHAEL 
GOBEC, odgovorni urednik 
FRANC FIDERŠEK. Uredništvo 
in uprava Radio-Tednika telefon 
(062) 77-079 in 77-226. Celoletna 
naročnina znaša 150 dinarjev, za 
tujino 250 dinarjev. Žiro račun 
SDK Ptuj 52400-601-10649. 
Tiska ČGP Mariborski tisk. Ma 
podlagi ^akona o obdavčevar.ju 
proizvodov in storitev v prometu 
spada TEDNIK med proizvode, za 
katere se ne plačuje temeljni 
davek od prometa proizvodov. 

vreme 
do nedelje, 30. julija 1978 

Polna luna j e bila danes ob 
4.05. 

N a p o v e d : P o t r e n u t n i h 
ohladitvah bo lepo vreme. 25. 
julija so verjetne nevihte, na to 
bo do 30. julija lepo, čeprav 
pretežno oblačno. V ponedeljek, 
31 . julija b o d o nevihte, nasled
nja dva dni pa bolj deževno. 

Na dan 23. julija je začetek 
pasjih dni. 

Alojz Cestnik 
N ^ 

Gas i lsko d r u š t v o G o r i š n i c a 
p r i r e d i 

V E U K O TOIVIBOLO 
v nede l jo 23. j u l i j a 1978 o b 16. u r i 

G L A V N I D O B I T K I : 
— o s e b n i a v t o m o b i l zastava 750 
— b a r v n i t e l e v i z o r 
— 10.000 d i n g o t o v i n e 
— v r t n a m o t o r n a k o s i l n i c a 
— h l a d i l n i k 
— m o š k o k o l o 
— suš i lna h a v b a 

in še 400 p r a k t i č n i h d o b i t k o v 
Po tomboli bo vrtna veselica. Igra ansambel Franca Žibrata. 
Za kar najbolj prijetno in domače razpoloženje je preskrbljeno. 
Če bo slabo vreme, bo prireditev naslednjo nedeljo. V a b l j e n i ! 


